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Objavte Váš nový a revolučný, 
autonómny AGV vozík JACK!

Navrhnutý a vyrobený v EU s prémiovou kvalitou.
Rýchla návratnosť, nosnosť nákladu až 1500 kg, zdvih až 1200 mm.
60A/h lítiová (LiFePO4) batéria, prevádzka 8-12 hodín, 6000 cyklov prevádzky.
Operácie 24/7, cena už od 49,700 EUR.

System&Software
Industrial Park,  Brnianska 2525 
911 05 Trenčín, Slovensko

Ďalšie informácie vám poskytne váš predajca alebo kontaktujte:
info@systechgroup.eu

Navigácia pomocou
snímania štruktúry

podlahy

Automatické
nabíjanie batérie 230v

Pripojenie
cez WIFI

Intuintívna Apka
pre riadenie vozíka
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Vladimír Maťo, šéfredaktor Systémov Logistiky

Výročný kongres logistických profesionálov SLOVLOG 
bude aj tento rok ideálnou príležitosťou udržať si pre-
hľad o aktuálnom dianí na trhu. Diskutovať budeme 
nielen o aktuálnych ekonomických výzvach v doprave 
a skladovaní, ale aj o potenciáli robotizácie a umelej 
inteligencie v prospech rozvoja lepšej logistiky. Desiat-
ky rečníkov, pestré prípadové štúdie, návštevy inova-
tívnych prevádzok v rámci platformy SEELOG aj nefor-
málne stretnutia Business Mixer poskytnú dostatok 

príležitostí načerpať podnety 
a motiváciu pre ďalší vlastný 
rast. Verím, že sa na 16. roční-
ku kongresu stretneme.

Zvyšovanie efektivity je nikdy 
sa nekončiaci proces
Nástroje a metódy, ktoré k zvyšovaniu efektivity vedú, 
sú často na dosah, avšak je potrebné aktívne ich 
vyhľadávať a učiť sa ich používať. Skúsenosti z pra-
xe dokazujú, že digitalizácia je účinným spôsobom, 
ako efektivitu v logistike zvyšovať. Napriek tomu je 
jej prienik do každodenných procesov v slovenských 
fi rmách stále nízky. Nechýba pritom len infraštruktú-
ra, ale často aj dostatočné povedomie a nevyhnutné 
zručnosti. Bez dôsledného zberu a vyhodnocovania 
dát sa pritom len ťažko budeme 
posúvať k automatizácii a robiť 
informované rozhodnutia.

V aktuálnom čísle časopisu Sys-
témy logistiky nájdete príklady 
oblastí, v ktorých na Slovensku 
stále zaostávame, ale aj viacero 
svedectiev o úspechu postave-
nom na odhodlaní. Z rozhovo-
ru publikovaného na ďalších stranách si požičiam 
myšlienku, že tým najhorším, čo môžeme urobiť, je 
ostať nerozhodne stáť na mieste. Skvelé príležitosti 
nám vtedy unikajú všetkými smermi. Aj zefektívňova-
nie procesov a zavádzanie inovácií sú činnosti, ktoré 
sa neoplatí odkladať na poslednú chvíľu či dokonca 
premeškať. Pretože ten, kto zaostáva, sa ocitá pod 
tlakom. Dobiehanie na poslednú chvíľu pritom stojí 
omnoho viac energie a platí sa zaň vyššia cena. Dob-
rou správou je, že aj v ére bezprecedentných zmien 
v oblasti technologického pokroku môžeme nájsť do-
statok skúseností, cenných rád a inšpirácie. Kľúčom 
k nim je však efektívna vzájomná komunikácia. Jedi-
ne pravidelným stretávaním a vymieňaním skúseností 
sa môžeme spoločne posúvať vpred.

vladimir.mato@atoz.sk

systemylogistiky.sk

systemylogistiky

systemylogistiky

Aký ďalší krok na zvýšenie 
efektivity urobíte vy?

„Nepremeškajme 
príležitosť 
načerpať 
inšpiráciu.“

Ten, kto zaostáva, sa ocitá 
pod tlakom. Dobiehanie 
na poslednú chvíľu pritom 
stojí omnoho viac energie 
a platí sa zaň vyššia cena.

NECHAJTE SI DO SVOJHO 
E-MAILU POSIELAŤ 

DVOJTÝŽDENNÝ SÚHRN 
AKTUALÍT Z LOGISTIKY
WWW.ATOZREGISTRACIA.SK/SLNEWS
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Rytmus slovenskej logistiky od roku 2007

Kongres, ktorý drží prst na pulze 
slovenskej logistiky od roku 2007, 
predstavuje 16. ročník na tému...

Všetko o kongrese vrátane možností registrácie: www.slovlog.sk

23. – 24. 11. 2023
DOUBLETREE BY HILTON

BRATISLAVA

AI a budúcnosť logistiky 
Budúcnosť logistiky ovplyvní technologický pokrok, meniace sa požiadavky zákazníkov aj globálne ekonomické 
trendy. Nástroje umelej inteligencie dokážu efektívne analyzovať dáta, čím umožňujú robiť lepšie rozhodnutia. 
Využívaním technológií môžu aj logistické firmy optimalizovať svoju prevádzku, zvyšovať efektivitu a  reagovať 
na meniace sa požiadavky priemyslu. Vo veľkom balíku výhod, ktoré umelá inteligencia prináša sú napríklad 
prognózovanie dopytu, optimalizácia trás, automatizácia skladov, prediktívna údržba, inteligentné chatboty 
a  zákaznícka podpora, autonómne vozidlá, IoT, blockchain, a  v  neposlednom rade dlhodobá udržateľnosť 
a znižovanie negatívnych vplyvov na životné prostredie. Príďte diskutovať o vplyve budúcich technológií na logistiku 
so stovkami ďalších odborníkov na kongres SLOVLOG 16.
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23. 11. 2023 CELODENNÁ KONFERENCIA

Rytmus slovenskej logistiky od roku 2007

9.00 – 12.10  PROGRAM DOPOLUDNIA

12.10 – 13.40  OBED A BIZLOG

9.20 – 10.10
Kolízia intelektu: 
súboj medzi umelou 
inteligenciou a ľudskou 
bytosťou

MARTIN SPANO, 
POČÍTAČOVÝ VEDEC A FUTURISTA

Diskusný duel sa zameria na vzájomné pôsobenie 
a dopady, ktoré má rýchly rozvoj umelej inteligencie na 
naše spoločnosti a ľudskú identitu. Diskutované budú 
rôzne perspektívy na budúcnosť tohto vzťahu medzi 
umelou inteligenciou a ľudskými bytosťami. Cieľom je 
podnietiť úvahy o tom, ako môžeme efektívne integrovať 
rastúci vplyv umelej inteligencie do našich životov 
a spoločnosti bez toho, aby sme stratili dôležité aspekty 
ľudského intelektu a ľudského spojenia. 

10.10 – 10.40
Využitie digitalizácie 
a AI pre zlepšenie 
efektivity globálneho 
dodávateľského reťazca 
spoločnosti Lenovo
Ivana Baňáková vo svojej prezentácii 
priblíži dynamický svet globálneho dodá-

vateľského reťazca 
spoločnosti Lenovo, 
ktorá sa vydáva na 
vizionársku cestu 
a v nasledujú-
cich troch rokoch 
plánuje investovať 
ďalšiu miliardu 
dolárov do umelej 
inteligencie.
IVANA BAŇÁKOVÁ, 
LENOVO SLOVAKIA

11.10 – 12.10 Výzvy a synergie: Človek verzus 
umelá inteligencia v kontexte HR
Adaptácia automatizácie a AI si vyžaduje niekoľko kľúčových 
faktorov, a to predovšetkým vzdelávanie a odbornú prípravu. 
Je Slovensko pripravené investovať do vzdelávania a odbornej 
prípravy pracovnej sily, aby zabezpečilo dostatočný počet 
kvalifikovaných pracovníkov, ktorí budú schopní pracovať s automatizovanými 
systémami a technológiami? Ako sa zmeny v technológii a automatizácii dotýkajú 
pracovnej sily v logistike a aký je vzťah medzi ľuďmi a AI v tejto oblasti? Vzhľadom 
na narastajúcu úlohu AI v logistike je potrebné investovať do odbornej prípravy 
pracovníkov. 
IVAN PASTIER, CTP SLOVAKIA;  MARTIN ZAHRADNIK, DEDOLES; PÉTER VÖRÖS, HOPI SK; 
VERONIKA BEZÁKOVÁ, ALZA.SK; MODERÁTORKA: IVANA MOLNÁROVÁ, ALYRA

10.40 – 11.10  Kávová prestávka dopoludnia

PANELOVÁ

DISKUSIA

BizLOG – speed-datingové 
stretnutia medzi partnermi 
a účastníkmi kongresu
Váš súčasný dodávateľ je moc drahý?  Nemá pre vás 
dostupné vybavenie, službu? ➔ Poďte stretnúť nových 
dodávateľov, nezáväzne a na neutrálnej pôde.

9.00 – 9.20  Úvodné slovo
BRANISLAV JENDEK, 108 AGENCY
JINDŘICH KADEŘÁVEK, ELEMENT LOGIC
PÉTER VÖRÖS, HOPI SK
MARTIN URBAN, JUNGHEINRICH
TATIANA KOŠŠOVÁ, ATOZ GROUP
JEFFREY OSTERROTH, ATOZ GROUP

23. – 24. 11. 
2023

DOUBLETREE 
BY HILTON

BRATISLAVA
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13.40 – 18.00  PROGRAM POPOLUDNÍ

13.40 – 16.00  SEKCIA DOPRAVA A ŠPEDÍCIA

13.40 – 16.00  SEKCIA SKLADOVANIE A DEVELOPMENT

16.30 - 18.00  SPOLOČNÝ PROGRAM POPOLUDNÍ

13.40 – 14.00  
Situácia 
na slovenskom 
trhu

14.00 – 14.20  
Navigácia k úsporám 
inovácie v rozvoze 
last mile delivery

PAVOL 
PIEŠŤANSKÝ, 
ČESMAD 
SLOVAKIA

MARTIN GODORA, 
HORTI
VIKTOR 
BALOG, RINKAI

13.40 – 13.55 
Automatizácia skladu 
na mieru pre firmu CIBI

PETER KOVÁCS, CIBI
ANDREJ BARTÁK, STILL SK

13.55 – 14.10 Využitie 2D kódov 
v procesoch vysledovateľnosti 
a logistiky

LADISLAV FUNTÍK, PRETOLOG
PETER KOLAROVSZKI, GS1 SLOVAKIA

14.10 – 14.25 Využitie a rozvoj 
kolaboratívnej technológie 
v oblasti copackingu

JAN ŠKODA, AD FINEDINE
MARTIN KOŠČ, HOAPI HOLDING

14.25 – 14.40 Ako môže Li-ion 
technológia pomôcť naplniť 
stratégiu udržateľnosti? 

IVAN KOZMON, DHL SUPPLY CHAIN SLOVAKIA
PAVOL WEISENPACHER, JUNGHEINRICH

14.40 – 14.55 Revolučná inovácia – 
implementácia automatizovaných 
sortírovacích robotov 

ADAM HORZENBERGER, PACKETA
IVAN MODERDOVSKÝ, PRINTEC SLOVAKIA

14.55 – 15.10 Sťahovanie zákazníka 
v rámci logistického parku pri 
zachovaní plynulej prevádzky

MIROSLAV KLENA, DM DROGERIE 
MARKT SLOVENSKO
JAKUB RANDA, PROLOGIS

14.20 – 15.20  Budúcnosť dopravy: 
trendy a výzvy v doprave a špedícií

JOZEF HOLOTA, SLOVENSKÉ CUKROVARY; 
KAMIL ĎURAČKA, PTV LOGISTICS; PETRA JANŠÍKOVÁ, C&T; 
TOMÁŠ PANENKA, ROHLIG SUUS LOGISTICS CZ+SK; 
MODERÁTOR: VLADIMÍR MAŤO, ATOZ GROUP

PANELOVÁ

DISKUSIA

ANOTÁCIE PREZENTÁCIÍ A ŽIVOTOPISY REČNÍKOV NÁJDETE NA WWW.SLOVLOG.SK/PROGRAM.

15.10 – 16.00 
Skladovanie v digitálnej 
ére alebo ako vývoj mení 
pravidlá ALEXANDRA GAČEVIČOVÁ, BHM GROUP; BRANISLAV JENDEK, 108 AGENCY; 

HELENA LIŠKOVÁ, DR. MAX HOLDING; JINDŘICH KADEŘÁVEK, ELEMENT LOGIC; 
MARTIN POLÁČEK, MUZIKER; MODERÁTORKA: PATRÍCIA JAKEŠOVÁ

PANELOVÁ

DISKUSIA

16.30 – 17.00  
Ekonomický 
vývoj a aktuálne 
výzvy

17.00 – 18.00  Ekonómia logistiky: 
Medzi inováciami a efektívnosťou

MATEJ HORŇÁK, 
SLOVENSKÁ 
SPORITEĽŇA

ERIK IVANIČKO, PANATTONI; GABRIELA NASTIŠINOVÁ, BILLA;  JAKUB PELIKÁN, MOUNTPARK; 
MARTIN URBAN, JUNGHEINRICH; PATRIK KŘIŽANSKÝ, SLOVENSKÁ ASOCIÁCIA PRE ELEKTROMOBILITU; 
TADEÁŠ KOS, FM LOGISTICS; MODERÁTOR: MATEJ HORŇÁK

PANELOVÁ

DISKUSIA

Pri okrúhlom stole budeme diskutovať 
o tom aké sú výzvy a príležitosti, ktoré 
prináša umelá inteligencia.

13.40 - 16.00  SEKCIA ĽUDSKÉ ZDROJE 
13.40 – 16.00 Umelá inteligencia 
ako partner ľudských zdrojov

MODERÁTOR:
ROMAN MOLEK, 
TRANSEARCH 
INTERNATIONAL
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Registrujte sa ešte dnes 
a zaistite si svoje miesto. 
www.slovlog.sk/registracia  
Vstup zadarmo pre užívateľov logistických produktov a služieb. 

UKONČENÍM KONFERENČNÉHO PROGRAMU KONGRES NEKONČÍ!

Ďakujeme partnerom, ktorí podporujú kongres SLOVLOG 16:

Po skončení kongresového programu čaká pro-
fesionálov Logistický Business Mixer, obľúbený 
vrchol kongresového dňa. Je to vhodné miesto 
na nadviazanie nových obchodných kontaktov 
či posilnenie existujúcich. Účastníci kongresu 
sa môžu tešiť na degustáciu vína od vinárstva 
Miroslava Fondrka, taktiež pivnú degustáciu
spoločnosti Plzeňský Prazdroj, či skvelú živú hudbu.

23. 11. 2023  18:00 – 23:00 LOGISTICKÝ BUSINESS MIXER

24. 11. 2023  10:00 – 12:00 SEELOG - Logistika v praxi
CONTINENTAL - 
NOVÉ LOGISTICKÉ 
CENTRUM
Miroslav Mituník 
prevedie účastníkov
kongresu novým 

logistickým centrom spoločnosti Continental.  
Z distribučného centra sú pneumatikami 
zásobovaní zákazníci z 12 krajín strednej 
a východnej Európy už druhým rokom. Na 
ploche takmer 60 tisíc metrov štvorcových 
je uložených viac ako 600 tisíc pneumatík. 
K dispozícii je 56 rámp.

NAY - CENTRÁLNY 
SKLAD
V centrálnom 
sklade NAY nás 
v rámci návštevy 
privítajú Vladimír 

Krasický  a Zoltán Süll. Pre maloobchod-
ného predajcu elektroniky Nay implemen-
tovala spoločnosť Element Logic riešenie 
automatizovaných skladov. Využila na to 
osvedčený systém AutoStore. Sklad s roz-
lohou 30.000 m² zabezpečuje zásobova-
nie pre Nay a Electro World v Česku.

DM DROGERIE 
MARKT - 
CENTRÁLNY SKLAD
Účastníci sa môžu 
tešiť aj na nový 
sklad spoločnosti 

dm drogerie market v Senci. Skladové 
priestory sú zariadené moderným 
regálovým systémom, ktorý je vhodne 
zvolený pre zabezpečenie efektívneho 
toku tovaru v sklade. Novinkou v sklade 
je nový dopravníkový pás a automatická 
balička paliet. 

ORIGINÁLNE 
PODUJATIE 
ORGANIZOVANÉ: 

HLAVNÝ 
MEDIÁLNY 
PARTNER:

PARTNER TECHNIKY:

PARTNER EMAILOVEJ 
KOMUNIKÁCIE:

PARTNER 
DESIGNU:

SPOLUPRACUJÚCE ORGANIZÁCIE:

PARTNER LBM:

ŠPECIÁLNI 
PARTNERI:

PARTNERI NÁPOJOV:

STRIEBORNÍ PARTNERI:

ZLATÍ PARTNERI:

BRONZOVÍ PARTNERI:

MEDIÁLNI 
PARTNERI:

BALENISV
ET
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Vidieť/čítať/vedieť

Kongres na podporu slovenského obchodu Samoška sa uskutoční v marci budúceho 
roka v DoubleTree by Hilton Košice. Opäť sa zameria na problémy, ktoré najviac 
rezonujú v prostredí domáceho maloobchodu. Staňte sa partnerom podujatia 
a ponúknite slovenským obchodníkom modernú logistiku.

22. KONGRES SAMOŠKA

Agenda

Príchody/Odchody

Pripravil Vladimír Maťo

Pavol Piešťanský
Povýšenie 
v Česmad Slovakia
Popredné slovenské združenie 
cestných dopravcov bude z pozí-

cie prezidenta aj ďalšie štyri roky viesť Pavol 
Piešťanský. V októbrovej voľbe prezídium 
združenia rozhodlo o predĺžení jeho dote-
rajšieho mandátu. Prvým viceprezidentom 
združenia sa stal Pavol Hudák zo spoločnosti 
Hudos a druhým viceprezidentom Stanislav 
Boušek zo spoločnosti Bosta. „Cestná dopra-
va má pred sebou náročné výzvy, a preto bude 
dôležité, aby sa prijali viaceré strategické 
legislatívne návrhy nevyhnutné pre vyššiu 
konkurencieschopnosť sektora cestnej dopra-
vy na Slovensku,“ uviedol Pavol Piešťanský pri 
príležitosti opätovného zvolenia za preziden-
ta združenia. Pavol Piešťanský má viac ako 
18-ročné skúsenosti s pôsobením v sektore 
dopravy a logistiky. V minulosti pôsobil ako 
riaditeľ produkcie a logistiky v spoločnosti 
Würth International Trading a ako riaditeľ 
distribúcie a logistiky v spoločnosti Coca Cola 
HBC Slovenská republika. Okrem pôsobenia 
vo funkcii prezidenta združenia cestných 
dopravcov Česmad Slovakia je generálnym 
riaditeľom dopravných spoločností Yellow 
Express a NAD Martin. Pôsobí zároveň ako 
viceprezident Republikovej únie zamestná-
vateľov. Je absolventom LIGS University, kde 
získal titul Master of Business Administration.

Chystáte sa aj 
vy na kongres 

Samoška?

systemylogistiky@atoz.sk

systemylogistiky.sk

systemylogistiky

systemylogistiky

Zástupcovia veľkoobchodu, maloobchodu, 
dodávateľov aj ďalší experti sa po roku opäť 
stretnú a využijú jedinečnú príležitosť inšpiro-
vať sa v aktuálnych trendoch na trhu. Cieľom 
akcie je informovať a inšpirovať domácich 
obchodníkov a pomôcť im ľahšie čeliť ostrej 
konkurencii na trhu. Kongres je jedinečnou 
príležitosťou stretnúť na jednom mieste 
400 zástupcov významných maloobchodných 
a veľkoobchodných zoskupení na slovenskom 
tradičnom trhu aj jednotlivých majiteľov 
predajní a ich dodávateľov. Odbornému 
programu predchádzajú exkurzie do maloob-
chodných alebo výrobných prevádzok a večer-

20–21|03|2024

Viac informácií a registráciu 
nájdete na: 
www.samoska-kongres.sk

ná párty, ktorú obchodníci radi využívajú na 
stretnutie s kolegami z odboru a nadviazanie 
nových obchodných kontaktov v neformálnej 
a príjemnej atmosfére. Odborný program 
ponúkne množstvo informácií a inšpirácií nie-
len domácim maloobchodníkom, ale aj veľko-
obchodníkom, dodávateľom či zástupcom pro-
fesijných organizácií. Tentoraz sa zameria na 
nové trendy v predajniach, ich modernizáciu 
a digitalizáciu. Získajte najaktuálnejšie infor-

mácie o témach diskusií, pozvaných hosťoch 
a ďalších súčastiach atraktívneho programu. 
Registrujte sa na odber newslettera na www.
atozregistracia.sk/samoska.

Jedinečné 
stretnutie 
slovenského 
obchodu

Marie Baláčová
Povýšenie 
v Cushman & Wakefi eld
Partnerkou v realitno-pora-
denskej spoločnosti Cushman 

& Wakefi eld a po novom tiež vedúcou tímu 
služieb na podporu rozvoja obchodu pre 
región strednej a východnej Európy a sever-
ské krajiny sa stala Marie Baláčová. Do tímu 
prieskumu trhu spoločnosti Cushman & Wake-
fi eld nastúpila v roku 2017. Niekoľko rokov 
zastávala pozíciu vedúcej prieskumu trhu 
pre Česko a Slovensko a v poslednom období 
mala na starosti vedenie dátovej analytiky 
v regióne strednej a východnej Európy. V novej 
úlohe bude mať na starosti dohľad nad mar-
ketingom a prieskumom trhu v Česku, na 
Slovensku, v Poľsku, Maďarsku a Švédsku. Jej 
úlohou bude zaisťovať prepojenie medzi funk-
ciami marketingu, komunikácie a prieskumu 
trhu s cieľom efektívne poskytovať klientom 
v regióne tie najlepšie poradenské služby. 
Marie Baláčová vyštudovala Vysokú školu 
ekonomickú v Prahe, počas doktorandských 
štúdií získala Fulbrightovo štipendium a hos-
ťovala na Georgetown University vo Washin-
gtone, D.C. Po krátkom pôsobení na pozícii 
programovej manažérky novovzniknutej českej 
pobočky Aspen Institute pracovala ako projek-
tová špecialistka v Sociologickom ústave Slo-
venskej akadémie vied. V súčasnosti pôsobí aj 
ako lektorkou kurzu Prieskum trhu v špeciali-
zovanom programe MBARE 
na Vysokej škole ekonomickej v Prahe.

FOTO: Atoz Group

Alexandre 
Amine Soufi ani
Príchod do FM Logistics
Výkonným riaditeľom spoločnosti 
FM Logistic Central Europe bol 

menovaný Alexandre Amine Soufi ani. V súlade 
so stratégiou fi rmy nazvanou Powering 2030 
bude jedným z jeho hlavných cieľov posilnenie 
zákazníckeho prístupu, ktorého zmyslom je 
zabezpečenie dynamického rozvoja spoloč-
nosti FM Logistic v Poľsku, Českej republike, 
na Slovensku a v Maďarsku. Alexandre Amine 
vyštudoval Harvard Business School v Bosto-
ne. V roku 2012 nastúpil na pozíciu fi nanč-
ného controllera v FM Logistic Corporate vo 
Francúzsku. Predtým pracoval v medzinárod-
ných fi rmách, okrem iného v spoločnostiach 
Renault a Veolia. Dôležitú úlohu zohral Alexan-
dre Amine pri vstupe spoločnosti FM Logistic 
na indický trh. V Indii pôsobil od roku 2016 
a jeho hlavnou úlohou bolo zaistenie integrá-
cie spoločnosti Spear Logistic, ktorú skupina 
FM Logistic ovládla. Svoje pôsobenie v krajine 
začal na pozícii fi nancial controlling director 
a neskôr sa stal key account directorom. 
V tejto úlohe bol zodpovedný za prevádzku, 
zvýšenie objemu predaja, realizáciu projektov 
a rozvoj strategických vzťahov s najväčšími 
klientmi FM Logistic India. V auguste 2019 
sa Alexandre Amine stal výkonným riaditeľom 
FM Logistic India. Pod jeho vedením došlo 
k úspešnému rozvoju skupiny na indickom 
trhu – spoločnosť FM Logistic India dosiahla 
300 % rast a stala sa jednou z dvoch najväč-
ších logistických fi riem v krajine.



Off line/Online news
Krátko:
Garbe postaví 
v bratislavskej 
Petržalke 
logistický park
V bratislavskej Petržalke má vyrásť logistický 
areál, ktorý vytvorí pracovné miesta približne 
pre 623 zamestnancov. Vyplýva to zo zámeru 
s názvom Garbe Park Bratislava City, ktorý in-
vestor – spoločnosť SK5 Logimac – predložil 
na posudzovanie vplyvov na životné prostre-
die (EIA). Predpokladané investičné nákla-
dy sú približne 30 miliónov eur. Objekt má 
ponúknuť funkciu veľkoobchodných skladov 
a distribučných centier s novými priestormi 
na prenájom pre služby a drobné montážne 
činnosti. Vzniknúť majú dve haly, kde bude aj 
šesť administratívnych dvojpodlažných vstav-
kov. Vo vyhradených priestoroch navrhovanej 
činnosti sa v rámci trojzmennej prevádzky po-
číta s vytvorením pracovných miest približne 
pre 623 zamestnancov.

„Cieľom je vybudovať komplex mestských skladov 
a predajno-výstavných priestorov, ktoré môžu slúžiť ako 
malé distribučné centrá, e-shopy, zariadenia drobných 
prevádzok, výroby a služieb, prípadne na nákup priamo 
v skladoch.“

Ján Bryndza 
biznis riaditeľ Alto Real Estate

Projekt mestských skladov sa bude rozprestierať na 
ploche viac ako 26-tisíc štvorcových metrov a prine-
sie do lokality samostatné nájomné jednotky. Tie 
budú s rozmermi približne 500 štvorcových met-
rov a klienti budú mať možnosť si objekt upraviť. 

V centrálnej časti areálu investor plánuje vybudovať 
oddychovú zónu v podobe parku s lavičkami a so 
stojiskom na bicykle. Okrem sanácie existujúcich 
budov dôjde aj k odstráneniu infraštruktúry vrátane 
inžinierskych sietí, potrubných mostov, spevnených 

Správca zálohového
systému zväčšuje sklad

Alto premení bratislavský brownfi eld 
na mestské sklady

Podrobnosti nájdete 
na www.garbe-industrial.de

FOTO: SZS

Poďte s nami diskutovať.

„Tento krok prinesie nielen úsporu takmer 55-tisíc kilo-
metrov, ale aj s tým spojenú redukciu produkovaných 
emisií. Väčšia kapacita skladu nám pomôže výrazne 
lepšie zvládať hlavne sezónne obdobie, pretože doká-
žeme lepšie absorbovať zvýšený objem materiálu.“

Ján Franek 
riaditeľ logistiky Správcu 
zálohového systému

Poďte s nami diskutovať.

Správca zálohového systému pristúpil k dôležitému 
zväčšeniu svojich skladovacích kapacít v triediacom 
centre, ktoré predstavuje strategický krok pre zefek-
tívnenie logistických procesov. Zväčšenie skladových 
priestorov Správcu predstavuje približne 4 000 m2. 
Vďaka tomu sa zefektívni nielen pohyb materiálu 
smerom z medziskladov do triediaceho centra, ale 
triediace centrum plnohodnotne naplní funkciu ďal-
šieho medziskladu. Triediace centrum kontroluje, 
eviduje a spracováva prijatý materiál z jednotlivých 
medziskladov, prípadne priamo z odberných miest. 
V triediacom centre je umiestnená technológia, kto-
rá triedi plastové obaly podľa  druhov farieb a vyrába 

plôch či betónových nádrží. V tlačovej správe spo-
ločnosť uvádza, že klienti prejavujú záujem o mo-
derné skladovacie priestory v meste. Požadujú vý-
menu skladov s desaťročnou históriou za priestory, 
ktoré okrem spĺňania požiadaviek zamestnancov 
disponujú aj zeleným certifi kátom.

Podľa informácií uvedených v zámere posudzo-
vania vplyvov na životné prostredie developer 
predpokladá investíciu vo výške 24 miliónov eur. 
V prípade priaznivého hodnotenia by sa výstavba 
mohla začať vo štvrtom kvartáli 2025. Dokonče-
nie a spustenie prevádzky by sa malo uskutočniť 
koncom roka 2026.

FOTO: Alto Real Estate

balíky vytriedeného plastového a taktiež kovového 
materiálu pre recyklátorov. Z pohľadu logistiky je 
triediace centrum v Kočovciach kľúčovým prvkom 
zálohového systému na nápojové obaly, ktorý sa na 
Slovensku spustil začiatkom minulého roka. Obaly 
vyzbierané v jednotlivých odberných miestach po 
celom Slovensku Správca prepraví cez medzisklady 
práve do triediaceho centra. Kapacita spracovania 
je až 29-tisíc ton plastových a 9-tisíc ton kovových 
obalov za rok.
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„Udržateľnosť a energetická sebestačnosť je cesta, kto-
rou ideme aj na Slovensku. Aktuálne máme inštalované 
fotovoltické panely na strechách niekoľkých našich hál 
v rôznych lokalitách a v tomto trende budeme pokračo-
vať. Našim klientom umožňujeme čerpanie tejto ener-
gie, čím ich zapájame do ekologickejšieho a úspornej-
šieho systému prevádzky.“

Stanislav Pagáč
riaditeľ CTP pre Slovensko

„Spojenie myšlienky vínotéky a múzea historických 
vozidiel je presnou ukážkou toho, že logistické parky 
nemusia byť len priemyselným miestom, ale dajú sa 
využiť aj na oživenie kultúrneho a spoločenského života 
v meste. To nakoniec potvrdzuje aj záujem širokej verej-
nosti a počet návštevníkov múzea už od prvého dňa od 
otvorenia.“

Peter Jánoši 
výkonný riaditeľ P3 Logistic 
Parks v Česku a na Slovensku

Desaťročný nezabezpečený úver od Európskej in-
vestičnej banky (EIB) vo výške 200 miliónov eur 
prispeje k urýchleniu energetickej transformácie, 
posilní bezpečnosť dodávok energie a podporí so-
ciálnu a hospodársku súdržnosť a opatrenia v ob-
lasti klímy. Ide o súčasť špecializovaného príspevku 
EIB voči REPowerEU, plánu určenému na ukonče-

Poďte s nami diskutovať.

CTP získala stámiliónový úver 
na program solárnej energie

P3 Bratislava Airport privítal zbierku 
československých veteránov

nie závislosti Európy od dovozu fosílnych palív, 
a ponúka sa za atraktívnych podmienok. Od roku 
2020 sú všetky priemyselné a logistické budovy 
CTP „pripravené na solárnu prevádzku“. Developer 
a prevádzkovateľ sa zameriava na 15 % návratnosť 
svojich investícií do solárnej energie a ukončil rok 
2022 s dosiahnutým výsledkom 38 MWp inštalo-

FOTO: CTP

vanej strešnej fotovoltickej kapacity. V priebehu 
roku 2023 má za cieľ pridať ďalších 100 MWp. 
Financovanie EIB podporí strednodobý cieľ spo-
ločnosti CTP, ktorým je dosiahnutie 400 MWp do 
roku 2026. Na miestach, kde obnoviteľná energia 
nie je momentálne k dispozícii, spoločnosť CTP 
spolupracuje s dodávateľmi energie, aby klientom 
poskytovala 100 % obnoviteľnú energiu.

zidlá a súčasne skladovať tovar z distribučnej spo-
ločnosti Selaví. Takéto priestory ponúka mestské 
logistické centrum P3 Bratislava Airport, ktoré je 
v tesnej blízkosti hlavného mesta, dostupné pre 
širokú verejnosť a súčasne pripravené fl exibilne 
reagovať na potreby v prípade ďalšieho rozšírenia.

V mestskom logistickom centre P3 Bratislava Air-
port vznikol unikátny koncept. Do parku P3 ho 
priniesol nájomca PALK, ktorý prevádzkuje Kaštieľ 
Pálffy a vinárstvo VIAJUR vo Svätom Jure. Spoloč-
nosť po novom otvorila v areáli parku Oldtimer 
Gallery – Múzeum veteránov, kde na dvoch po-
schodiach a ploche vyše 1 400 m2 vystavuje viac 
ako 80 historických vozidiel z éry „Made in Czecho-
slovakia“. Spoločnosť PALK sa do parku P3 Brati-
slava Airport nasťahovala ešte v marci 2022, keď 
tu otvorila distribučné stredisko pre online obchod 

Selaví a neskôr aj vínotéku Selaví, v ktorých na cel-
kovej ploche 800 m² ponúka okrem exkluzívnych 
svetových značiek aj slovenské vína a medzi nimi 
domácu značku VIAJUR, patriacu do rodiny značiek 
ZAR. Koncept ako celok vyžaduje veľké industriálne 
priestory, v ktorých možno vystavovať historické vo-

FOTO: P3 Bratislava Airport

Poďte s nami diskutovať.
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Pre naštartovanie dekarbonizácie cestnej ná-
kladnej dopravy na Slovensku treba nevyhnutne 
zaviesť schému priamej podpory nákupu beze-
misných nákladných vozidiel a podporiť výstavbu 
pilotnej infraštruktúry pre nabíjanie. Navrhuje to 
Slovenská asociácia pre elektromobilitu (SEVA) 
vo svojom Pozičnom dokumente k elektrickej ná-
kladnej doprave. V tejto súvislosti SEVA pripravila 
súbor opatrení, ktoré sú zamerané na prekonanie 
najväčších bariér a naštartovanie dekarbonizácie 

nákladnej dopravy aj na Slovensku. Za najväčšiu 
prekážku pre rozvoj elektrifi kácie nákladnej do-
pravy SEVA považuje vyššiu obstarávaciu cenu 
vozidiel. A preto pokladá za nevyhnutné pokúsiť 
sa o kompenzáciu aspoň časti nákladov prostred-
níctvom dotačných schém, napríklad z prostried-
kov Plánu obnovy a odolnosti. Cestná doprava je 
podľa SEVA jedinou oblasťou, v ktorej sa Sloven-
sku nedarí znižovať emisie, naopak, ich objem od 
roku 2000 stúpol až o 75 %. SEVA preto podporuje 
návrh Európskej komisie na sprísnenie noriem pre 
ťažké nákladné vozidlá a autobusy, ktorý Sloven-
sko aktuálne pripomienkuje.

Elektrifi káciu nákladnej
dopravy treba dotovať

Tretia veľkokapacitná L-CNG stanica začala svoju 
prevádzku na hraničnom odpočívadle Brodské. 
Vodičom táto nová stanica ponúkne možnosť tan-
kovať skvapalnený zemný plyn LNG aj stlačený 
CNG. Veľkokapacitná stanica v Brodskom nadväzu-
je na nedávno otvorené stanice v Trnave a Prešove. 
Plnička poslúži ako ďalšia alternatíva nákladným 
automobilom aj autobusovej a osobnej doprave. 
Má výhodnú polohu priamo na hraničnom odpočí-
vadle Brodské a je prístupná z oboch smerov, z Bra-

tislavy aj z Brna. Všetky tri L-CNG stanice otvorili 
v priebehu tohto roku. V Trnave prebehlo slávnost-
né otvorenie vo februári, plnička v Prešove ofi ciálne 
začala prevádzku koncom apríla. Z technologické-
ho hľadiska sú všetky tri stanice identické a ich 
infraštruktúru dodávala skupina Bonett. Bonett je 
najväčšia česká sieť plynových čerpacích staníc 
a zároveň najväčší tamojší predajca bioCNG. Od 
roku 2010 pôsobí aj na Slovensku a v ďalších ro-
koch vykročila k medzinárodnej expanzii. Skupina 
Bonett Group buduje na Slovensku aj vlastnú sieť 
CNG staníc a má navyše bohaté skúsenosti s vý-
stavbou výkonnej vodíkovej infraštruktúry.

Bonett vybudoval tretiu
L-CNG stanicu pre SPP

FOTO: Bonett

„S dodávkami najpokrokovejších technológií máme 
medzinárodné skúsenosti a som veľmi hrdý, že teraz 
môžeme svoje know-how priniesť aj na Slovensko. 
Zemný plyn je výrazne ekologickejší ako benzín alebo 
nafta, pritom poskytuje podobné prevádzkové a výko-
nové parametre.“

Václav Holovčák 
člen predstavenstva skupiny 
Bonett

Poďte s nami diskutovať.

Poďte s nami diskutovať.

„Revízia nariadenia Európskej komisie z roku 2019, kto-
rou sa sprísňujú normy CO2 pre ťažké úžitkové vozidlá, 
je príležitosťou zastaviť negatívne trendy v objeme emi-
sií emitovaných v sektore dopravy. Slovenský sektor 
nákladnej dopravy z toho môže len profi tovať a zacho-
vať si svoju konkurencieschopnosť.“

Patrik Križanský
riaditeľ SEVA

FOTO: freepik

Krátko:
BHM Group kúpila 
priemyselné 
centrum v Trenčíne

Česká skupina BHM pokračuje v nákupoch 
na Slovensku. Holding tentoraz kúpil logistic-
ko-výrobný komplex v Trenčíne, ktorý využí-
vajú dodávatelia automobilového priemyslu. 
Cenu transakcie skupina nezverejnila. No-
vozískaná hala v Trenčíne má 120 000 m2

a o priestor v nej sa delí viacero výrobných 
spoločností najmä z automobilového prie-
myslu. Celkovo areál zamestnáva viac ako 
1 800 ľudí. Holding už na Slovensku vlastní 
logistický park v Dunajskej Strede. Skupina 
BHM vlastní a prevádzkuje ďalšie logistické 
centrá aj v Slovinsku, Srbsku a Chorvátsku 
a pôsobí aj v iných oblastiach realitného trhu. 
Pred rokom kúpil holding v Poľsku desať ná-
kupných parkov za 40‚6 milióna eur.

D1 s R1 zatiaľ 
štvorpruh nespojí

Z koncepčnej štúdie Ministerstva dopravy SR 
na posúdenie možnosti severojužného cest-
ného prepojenia na strednom Slovensku vziš-
lo sedem odporúčaní. Do budúcna je podľa 
analytikov lepšie pracovať na prepojení seve-
ru a juhu cez Turiec a trasu cez Donovaly vy-
škrtnúť z projektov transeurópskej dopravnej 
siete TEN-T. Dôvodom sú vysoké náklady na 
projekt, ktoré odhadli na viac ako dve miliar-
dy eur. Navyše cesta plná tunelov a estakád 
by značne zasiahla územie Národného parku 
Nízke Tatry. Potenciál celého koridoru testo-
vali dopravným modelom a následne aj tzv. 
CBA, teda analýzou nákladov a prínosov. Ako 
najvhodnejšia sa zatiaľ rezortu dopravy zdá 
trasa medzi Martinom a Žiarom nad Hronom, 
teda plánovaná R3.

Podrobnosti nájdete 
na www.bhmgroup.eu

Podrobnosti nájdete 
na www.ndsas.sk

FOTO: BHM Group

FOTO: TASR
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zahŕňa najmodernejšie technológie: Okrem plne 
automatizovaného centra na detailné spracovanie 
kovov je napríklad vybavený inovatívnou lakovacou 
linkou, ktorá súčasne využíva menej energie aj ma-
teriálu na vysokokvalitné práškové lakovanie. Výro-

DHL Supply Chain prevzal 
intralogistiku v nitrianskom JLR

Elektrifi káciu nákladnej
dopravy treba dotovať

„Náš nový závod v Chomutove je jedným z najmoder-
nejších výrobných zariadení na vysokozdvižné vozíky na 
svete a posunie našu výrobu na vyššiu úroveň. Rozši-
rujeme kapacity v rámci našej výrobnej siete v Európe 
a zabezpečujeme, aby sme aj v budúcnosti mohli uspo-
kojiť neustále rastúci dopyt po našej manipulačnej 
technike.“

Sabine Neuß 
technická riaditeľka spoločnosti 
Jungheinrich AG

„Táto spolupráca nielenže posilňuje našu pozíciu posky-
tovateľa logistiky v automobilovom sektore na Sloven-
sku, ale tiež umocňuje náš záväzok poskytovať rieše-
nia na mieru, ktoré spĺňajú jedinečné potreby našich 
zákazníkov. Tešíme sa na využitie našich globálnych 
skúseností s cieľom podporiť prevádzkovú dokonalosť 
a dosiahnuť výnimočné výsledky.“

Piotr Okurowski 
výkonný riaditeľ 
DHL Supply Chain Slovakia

Bonett vybudoval tretiu
L-CNG stanicu pre SPP

Aktuality a komentáre spracoval 
Vladimír Maťo

Spoločnosť DHL Supply Chain rozšírila svoje dl-
horočné globálne partnerstvo so spoločnosťou 
JLR. Po novom bude zahŕňať aj vnútropodnikové 
logistické služby v ich najmodernejšom závode 
v Nitre. Na základe novopodpísanej 3-ročnej zmluvy 
spustila DHL operácie v závode 1. októbra 2023, 

Poďte s nami diskutovať.

Poďte s nami diskutovať.

čím posilní svoju pozíciu kľúčového logistického 
hráča v automobilovom sektore nielen na Sloven-
sku, ale aj v celej strednej a východnej Európe. 
V rámci tejto strategickej spolupráce DHL Supply 
Chain naplno využije svoje rozsiahle skúsenosti 
a odborné znalosti v oblasti automobilovej logistiky 

Výrobca manipulačnej techniky Jungheinrich 
otvoril svoj najnovší závod. Z areálu s rozlohou 
37 000 m2, ktorý sa nachádza približne 85 kilo-
metrov severozápadne od Prahy, urobí spoločnosť 
v budúcnosti centrum výroby vozíkov. V rámci 
projektu v hodnote 60 miliónov eur vznikne viac 
ako 350 nových pracovných miest. Tento závod je 
najnovším z dvanástich výrobných závodov spoloč-
nosti Jungheinrich na svete a je ústredným prvkom 
zvyšovania efektívnosti a ziskovosti v rámci straté-
gie 2025+. Pri projektovaní nového závodu v Cho-
mutove kládla spoločnosť Jungheinrich osobitný 
dôraz na efektívnosť a udržateľnosť. Celý závod, 
od pracovísk až po komplexné výrobné zariadenia, 

Jungheinrich rozbehol moderný 
výrobný závod v Českej republike

FOTO: DHL Supply Chain

FOTO: Jungheinrich

ba a montáž s digitálnym asistenčným systémom 
pre zamestnancov závodu majú za cieľ zabezpečiť 
efektívnosť a kvalitu. Okrem iného sa to dosahuje 
aj využívaním umelej inteligencie.

a spoločnosť JLR podporí tými najlepšími službami 
v oblasti dodávateľského reťazca, od skladovania 
až po sekvenčné dodávky na montážne linky. Spo-
lupráca súčasne zahŕňa prevzatie viac ako 1 900 
zamestnancov od predošlého poskytovateľa logis-
tiky do DHL Supply Chain, čo umocňuje záväzok 
DHL zabezpečiť prevádzkovú kontinuitu vo výrob-
nom závode.
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D Ako ukazujú výsledky prieskumu, stratégiu im-
plementácie dnes pripravuje len necelá desatina 
podnikov. Tretina fi riem zatiaľ len zhromažďuje in-
formácie o digitalizácii a snaží sa v problematike 
zorientovať. Napriek stále nízkemu podielu digita-
lizujúcich fi riem ju za dôležitú pre svoju budúcnosť 
považuje 58 % z celkového počtu oslovených podni-
kov. Z tých, ktoré ešte nezačali s aplikáciou Industry 
4.0, vidí potrebu digitalizovať až 86 % podnikov. 
V rámci vnútorných procesov plánujú dve tretiny 
fi riem digitalizovať primárne výrobu a takmer po-
lovica fi riem logistiku. Pri externých procesoch vidí 
viac ako polovica fi riem digitalizáciu komunikácie 
s dodávateľským reťazcom ako najnaliehavejšiu.

PLNÉ PRIEHRŠTIE PROBLÉMOV
Transformačné tempo brzdí rastúca infl ácia, zvyšo-
vanie cien materiálov, energií a palív, ako aj neis-
tota spojená s domácimi politickými turbulenciami 
i vojnovým konfl iktom na Ukrajine. Tieto okolnosti 
podnikom určujú priority, ovplyvňujú postoj k digita-
lizácii a tempo aplikácie Industry 4.0. Takmer polo-

Digitalizačná vlna doposiaľ v slovenskom priemys-
le naráža na prekážky a mnohé fi rmy sa zdráhajú 
do nej ponoriť. Posledný prieskum o úrovni digi-
talizácie a implementácie Industry 4.0 z dielne 
Združenia inteligentného priemyslu Industry4UM 
a spoločnosti Trexima ukázal neblahú realitu slo-
venského trhu. Digitálnou transformáciou prechá-
dza len 23 % podnikov a čo je horšie, v pohľade 
na podiel digitalizujúcich fi riem zaznamenávame 
kontinuálny pokles. Pre porovnanie, ešte v roku 
2020 deklarovalo aktívny prístup k digitálnej 
transformácii 35 % podnikov. „Po vyhodnotení 
ďalších výsledkov prieskumu môžeme za dôvod 
označiť postupné budovanie poznania, že digitál-
na transformácia je zásadná zmena riadenia, na-
stavenia a fungovania podniku. Podniky si začali 
uvedomovať, že na túto cestu ešte nenastúpili. 
Pojem digitálnej transformácie v ich ponímaní 
nebol stotožnený s reálnym obsahom,“ konštatu-
je Martin Morháč, prezident Združenia inteligent-
ného priemyslu. „Neprimerane veľký optimizmus 
sa tak postupným hlbším spoznávaním princípov 
digitalizácie a uvedomením si jej aplikačného roz-
sahu priblížil k realite,“ dodáva.

Digitalizácia a virtuálny prenos dát sú východiskom pre automatizáciu. Žiadny 
automat či robot zatiaľ nedokáže pracovať efektívne bez nepretržitého prístu-
pu k aktuálnym dátam o jednotlivých prvkoch začlenených do procesu. Firmy, 
ktoré nekráčajú po ceste digitálnej zmeny a nezačleňujú princípy priemyslu 
štvrtej generácie, rýchlo strácajú konkurenčnú výhodu. Väčšina slovenských 
fi riem však naďalej prešľapuje na mieste alebo na tejto ceste tápa v tme.

Článok pripravil Vladimír Maťo

ODRAZ SLOVENSKEJ LOGISTIKY 
V DIGITÁLNOM ZRKADLE 
JE POKRIVENÝ

Diskusia o smerovaní dekarbonizácie dopravy 
rozdeľuje zástancov elektromobility a iných 

alternatívnych pohonov.
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Umelá inteligencia 
pomáha

„Najväčšou výzvou pre nás počas pandémie 
bolo zvládnuť dopyt po produktoch, ktorý vte-
dy extrémne vzrástol. V rámci expedície a skla-
dových riešení sme identifi kovali najväčší po-
tenciál a strategickým rozhodnutím bolo, keď 
sme spustili nový sklad vybavený robotizáciou 
s umelou inteligenciou, ktorá pomáha našim 
kolegom v expedícii spracovať väčšie množstvo 
objednávok.“

JAKUB DUDÍK
riaditeľ 

marketingu
MTBIKER
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vica všetkých opýtaných respondentov pritom tvrdí, 
že by im digitalizácia v aktuálnej situácii spojenej 
s krízami pomohla.

Jedným zo zásadných problémov je budovanie 
fi remnej kultúry podporujúcej digitálnu transfor-
máciu podnikov. Podnikom chýbajú strategické 
a aplikačné tímy, nebudujú si prostredie pre roz-
voj inovácií, nechápu správne rolu manažmentu 
v súvislosti s prípravou a riadením digitálnej stra-
tégie. Prieskum ukázal, že len desatina podnikov 
má zriadené samostatné oddelenie či špeciálny 
tím poverený tvorbou stratégie a zaoberajúci sa 
aplikáciou Industry 4.0. „Hodnoty v týchto para-
metroch sú dlhodobo veľmi nízke. Podniky si stále 
neuvedomujú, že práve inovácie poháňajú priemy-
selnú výrobu a posilňujú ich voči konkurencii. Pre 
budúce obdobie je nevyhnutné pomôcť podnikom 
budovať inovačné prostredie a odborné tímy apli-
kujúce v podnikoch digitalizačné projekty,“ dopĺňa 
Martin Morháč.

Vybudovať kvalitný tím expertov, ktorí by dokázali 
digitalizačné procesy vo fi rmách riadiť, je pri súčas-
nom stave pracovného trhu náročné. „Viac ako jed-
na tretina aktívnej pracovnej sily EÚ nemá žiadnu 
alebo len veľmi nízku úroveň digitálnych zručností. 
Bez zamestnancov s digitálnymi kompetenciami 
nie je možné ani v slovenských podmienkach re-
alizovať štvrtú priemyselnú revolúciu. Európski za-
mestnávatelia upozorňujú, že vysoký podiel pracov-
níkov nie je pripravených reagovať na rastúci dopyt 
po digitálnych zručnostiach,“ upozorňuje Lucia Led-
nárová Dítětová zo spoločnosti Trexima. Slovensko 
tak v poslednom zisťovaní indexu digitálnej eko-
nomiky a spoločnosti (DESI) obsadilo 22. miesto 
spomedzi 27 členských štátov EÚ. Nachádzame sa 
pod priemerom EÚ v rámci ukazovateľov v oblasti 
ľudského kapitálu.

JE DOBRÉ SA PORADIŤ 
A NAPREDOVAŤ POSTUPNE
Základnou prekážkou pre rozvoj digitalizácie je ne-
dostatok znalostí o digitalizácii v priemysle. Firmy 
chcú digitalizovať, ale nevedia ako. Viac ako polo-

vici podnikov chýbajú informácie potrebné na apli-
káciu digitálnych riešení a nevedia, kde ich majú 
čerpať. „V dnešnej dobe je digitálnych nástrojov 
naozaj veľké množstvo a každý určite nemá čas 
preberať sa všetkými a hľadať tie vhodné. Z toho 
teda pramení istá neistota a je možné prezentovať 
ju ako obavy z nedostatku digitálnych zručností,“ 
myslí si Petr Šmidlík, šéf IT v spoločnosti Yusen 
Logistics. Aby sa tieto obavy rozplynuli, rozhodne 
odporúča nájsť vhodného konzultanta, najlepšie aj 
viac konzultantov s možnosťou porovnania. Tí môžu 
na praktických príkladoch ukázať možnosti a vyu-
žitie digitálnych nástrojov v prevádzke. „Tiež môžu 
jednoducho demonštrovať, aké sú reálne prínosy, 
vypočítať návratnosť investície a podobne. To sú 
potom pre logistickú spoločnosť hodnotné a pre-
svedčivé argumenty pre zavádzanie digitálnych rie-
šení,“ dodáva. Využiť možnosť prípravných trhových 
konzultácií odporúča aj IT manažér Peter Mancal 

zo spoločnosti Jungheinrich. Ich výsledkom sú totiž 
riešenia navrhnuté na mieru potrebám konkrétnej 
fi rmy. „Spoločnosti zvažujúcej digitalizáciu svojich 
skladov a logistiky by som odporučil nechať si od-
prezentovať možnosti špecializovaných spoločnos-
tí. Vypracujú analýzu možností, ziskovosti, nákla-
dov aj návratnosti. Riešenia sú vždy individuálne 
a veľmi záleží na potrebách, procesoch a mož-
nostiach danej fi rmy,“ hovorí. Analýza ukáže cesty 
a možnosti, ako sa dá posunúť vpred.

Konkrétnym posunom v digitalizácii skladu môžu 
byť zmeny WMS systému na riadenie skladu na 
efektívnejší a modernejší, prípadne výmena mani-
pulačnej techniky za automatické AGV vozíky alebo 
mobilné AMR roboty. Ďalšou z možností je vybudo-
vať moderný automatický sklad. Pred rozhodnutím 
by však malo byť jasné, či pôjde o investíciu s pri-
jateľnou návratnosťou. „Ľudia potrebujú čas na 

23. – 24. 11. 2023

DOUBLETREE BY HILTON

BRATISLAVA

Celodenná konferencia

Nenechajte si ujsť bohatú dávku inšpirácie!
www.slovlog.sk/registracia

0657-23_SLOVLOG_INZ_podval_slsk_4x240x85.indd   10657-23_SLOVLOG_INZ_podval_slsk_4x240x85.indd   1 08.11.2023   11:2208.11.2023   11:22

INZERCIA

Je dobré nechať si poradiť

„Spoločnosti zvažujúcej digitalizáciu svojich skladov a logistiky by som odporučil 
nechať si odprezentovať možnosti špecializovaných spoločností. Vypracujú ana-
lýzu možností, ziskovosti, nákladov aj návratnosti. Riešenia sú vždy individuálne 
a veľmi záleží na potrebách, procesoch a možnostiach danej fi rmy.“

PETER MANCAL, IT manažér, Jungheinrich
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 prijatie zmien, a preto odporúčam postupovať krok 
za krokom. Ak sa paralelne zavádzajú viaceré kom-
plexné riešenia, ktoré menia doterajšie zabehnuté 
procesy, zvyšuje sa riziko výskytu chýb, problémov 
a stresu,“ upozorňuje Peter Mancal.

INTERNÁ SPOLUPRÁCA 
JE PODMIENKOU ÚSPECHU
Experti sa zhodujú, že implementovať akékoľvek di-
gitálne nástroje nie je možné bez detailnej znalosti 
existujúcich procesov. Bez nej je uskutočňovanie 
digitálnej stratégie fi nančne aj časovo náročnej-
šie, výsledky sa dostavujú pomalšie, čo môže viesť 
k znechuteniu a zlyhaniu celého projektu. „Mana-
žéri by rozhodne nemali zabúdať na to, že digitali-
zácia sa nemusí týkať iba ich oddelenia, a mali by 
ju riešiť v spolupráci s IT tímom komplexne, a to od 
operatívnych oddelení cez podporné, ako napríklad 
colné či fi nančné, až po personálne oddelenie. Ma-
ximálna spokojnosť, spolupráca a zdieľanie infor-
mácií sú nutnými podmienkami pre hladkú integ-
ráciu,“ pripomína Petr Šmidlík. Ďalším podstatným 
faktorom je správna informovanosť a preškolenie 
všetkých zamestnancov, ktorých sa digitalizácia 
procesov týka.

JEDEN ZA VŠETKÝCH 
ALEBO VŠETCI ZA JEDNÉHO
Častou dilemou pri zavádzaní digitálnych riešení 
je, či na trhu hľadať dodávateľa, ktorý dokáže po-
skytnúť komplexné riešenie, alebo hľadať špecia-
listov na jednotlivé prvky digitalizácie a ich rieše-
nia zosúladiť. „Na túto otázku nie je jednoznačná 
odpoveď. Veľmi to záleží na potrebách konkrétnej 
skladovo-logistickej prevádzky,“ uvažuje Petr Šmid-
lík. K výhodám riešenia prostredníctvom jedného 
dodávateľa patrí jednoduchšia aj pružnejšia komu-

nikácia, vykonanie vstupnej analýzy, vývoj riešenia 
a v konečnej fáze aj rýchlejšia implementácia, 
a tým aj hmatateľné výsledky rádovo o niekoľko 
týždňov až mesiacov. Na druhej strane, výhodou 
pri kombinácii rôznych produktov je určite spojenie 
ich najlepších funkcionalít.

„Riešenie od jedného dodávateľa zabezpečuje 
kompatibilitu a plynulosť v prípade, ak má jedna 
fáza procesu nadviazať na druhú. Zákazník sa 
vyhne problémom typu ‚toto malo byť inak, teraz 
musíme cenu zvýšiť, ak chceme vyriešiť predošlé‘. 
Zároveň je to zárukou plynulej zmeny starého proce-
su na nový. Eliminujú sa prestoje, napríklad keď do-
dávateľ dokončí fázu A, môže nastať časové okno, 
ak dodávateľ B vie pokračovať až o dva týždne,“ 
myslí si Peter Mancal. Dobrou správou však podľa 
neho je, že celosvetovo je aktuálnym trendom zjed-
nocovanie a štandardizácia procesov a riešení, či už 
z pohľadu hardvérového riadenia, alebo softvérovej 
kompatibility medzi jednotlivými riešeniami.

Treťou možnosťou je investovať do vlastnej digitál-
nej platformy. Tá je spravidla najlepšie prispôsobe-
ná potrebám konkrétnej prevádzky, ukrýva však iné 
nástrahy. „Je nutné mať dostatočne erudovaného 
odborníka, ktorý veľmi dobre pozná procesy a tiež 
rozumie digitalizačným nástrojom. Za tým sa, sa-
mozrejme, skrýva aj výška investície, ktorá so za-
istením digitalizačného odborníka súvisí. Navyše, 
pre zabezpečenie kontinuity rozvoja a podpory 
nasadených riešení je potrebné počítať s ďalšími 
ľudskými zdrojmi, a to aj z dôvodu zastupiteľnosti,“ 
vymenúva Petr Šmidlík.

DIGITALIZÁCIA MÔŽE MAŤ 
MNOŽSTVO PODÔB
S digitalizáciou skladovej prevádzky má skúsenosti 
aj fi rma MTBIKER, ktorá vznikla najskôr ako inter-
netové fórum, kde si cyklisti vymieňali skúsenosti 
a posúvali rôzne informácie o udalostiach či prete-
koch. Práve tento aspekt bol pri vzniku spoločnosti 
určujúci a je jedinečný. Až neskôr pribudol inter-
netový obchod, magazín a bazár a dnes už tento 
web poskytuje priaznivcom cyklistiky či outdooru 
komplexný zážitok. „Najväčšou výzvou pre nás po-
čas pandémie bolo zvládnuť dopyt po produktoch, 
ktorý vtedy extrémne vzrástol. V rámci expedície 
a skladových riešení sme identifi kovali najväčší po-
tenciál a strategickým rozhodnutím bolo, keď sme 
spustili nový sklad vybavený robotizáciou s umelou 
inteligenciou, ktorá pomáha našim kolegom v ex-
pedícii spracovať väčšie množstvo objednávok,“ 
hovorí Jakub Dudík, šéf marketingu MTBIKER. 
V tomto prípade digitalizácia pomáha ľuďom pri 
práci s bremenami a výrazne urýchli úkony, ktoré 
sa často opakujú.

DIGITÁLNE DVOJIČKY 
POMÁHAJÚ PLÁNOVAŤ
Digitalizácia je skvelým nástrojom nielen v oblasti 
riadenia procesov, ale aj ich plánovania. Efektívne 
nástroje v tejto oblasti ponúka technológia digitál-
neho dvojčaťa, tzv. Digital Twin. Jej princípom je 

Je dobré nechať si poradiť

„Manažéri by rozhodne nemali zabúdať na to, že digitalizácia sa nemusí týkať 
iba ich oddelenia, a mali by ju riešiť v spolupráci s IT tímom komplexne, a to 
od operatívnych oddelení cez podporné, ako napríklad colné či fi nančné, až po 
personálne oddelenie. Maximálna spokojnosť, spolupráca a zdieľanie informácií 
sú nutnými podmienkami pre hladkú integráciu.“

PETR ŠMIDLÍK, riaditeľ IT, Yusen Logistics

Podniky digitalizácii 
nerozumejú

„Digitálna transformácia je zásadná zmena 
riadenia, nastavenia a fungovania podniku. 
Podniky si začali uvedomovať, že na túto cestu 
ešte nenastúpili. Pojem digitálnej transformá-
cie v ich ponímaní nebol stotožnený s reálnym 
obsahom. Neprimerane veľký optimizmus sa 
tak postupným hlbším spoznávaním princípov 
digitalizácie a uvedomením si jej aplikačného 
rozsahu priblížil k realite.“

MARTIN 
MORHÁČ
prezident
Združenie 

inteligentného 
priemyslu
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vytvorenie virtuálneho obrazu procesu, systému či 
jednotlivých činností. „Koncept párovania má ko-
rene v začiatkoch vesmírnych ciest, keď NASA sta-
vala modely pomáhajúce monitorovať a upravovať 
kozmické lode, ktoré boli po vypustení mimo ich 
fyzického dosahu. S rastúcim výkonom počítačov 
sa tieto analógové modely zmenili na digitálne,“ 
priblížil Petr Šmidlík. 

Technológia Digital Twin sa používa primárne pri 
simuláciách a optimalizáciách konkrétnych ná-
vrhov logistických riešení. „Ako príklad môžem 
uviesť návrh automatického paletového skladu 
s pridruženým transportom paliet ku konkrétnym 
výrobným linkám, kde nám takéto simulácie odha-
lia potenciálne úskalia a pomáhajú navrhnúť opti-

 Ako k digitalizácii 
pristupujete vo 

vašej fi rme?

systemylogistiky@atoz.sk

systemylogistiky.sk

systemylogistiky

systemylogistiky
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málne riešenie. Zároveň sa zákazník môže vopred 
oboznámiť s celkovou funkcionalitou navrhované-
ho riešenia,“ uvádza Peter Mancal.

Konkrétnu skúsenosť so zavedením technológie 
Digital Twin má na Slovensku napríklad poprad-
ský rodinný podnik Lunys, ktorý sa špecializuje 
na dovoz a distribúciu zeleniny a ovocia. Indivi-
duálne objednávky pôvodne vybavoval manuálne 
a pri 600 objednávkach a 3 500 prepravkách za 
noc narážal na limity. „Za posledné roky Lunys 
neustále rástol a naberal ďalších zákazníkov. 
Uvedomili sme si, že existujúce procesy sklado-
vania a vychystávania tovaru sú už ďalej neudr-
žateľné. Kapacita skladov aj ľudského potenciálu 
bola využitá na sto percent,“ hovorí Rudolf Gavlas, 

zástupca riaditeľa spoločnosti. Riešenie poskytla 
spoločnosť Anasoft a spočívalo v tom, že sa v skla-
de nebudú pohybovať operátori s prepravkami, 
ale rozhýbe sa samotný tovar. Základom sa stala 
digitalizácia vychystávania prepraviek, vytvorenie 
jednotlivých vychystávacích pracovísk a dopravní-
kový pás, ktorý medzi nimi premiestňuje preprav-
ky. Vznikla akási „sociálna sieť“ výrobnej prevádz-
ky. Všetky informácie a ich tok sa transformovali 
do elektronickej podoby. Svoje vlastné digitálne 
dvojča má každá prepravka, každá skladová po-
zícia, každé pracovisko. Všetky tieto časti jednej 
siete navzájom komunikujú. Po zmene technoló-
gie došlo k reálnemu zlepšeniu produktivity práce 
zamestnancov pri baliacom páse a k radikálnej 
úspore času a fi nancií.
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O LOGISTIKE S KAROLOM KVAKOM
Tradičná úloha distribútora, ktorý tovar len nakupuje
a predáva, postupne stráca na význame. Moderná
doba umožňuje aj výrobným fi rmám orientovať sa
priamo na koncového zákazníka. Skutočná pridaná
hodnota sa ukrýva v službách, ktoré zákazník využíva,

a emócii, s ktorou odchádza. Líder sa preto nesmie báť
prinášať aj netradičné riešenia hovorí riaditeľ nákupu

a logistiky spoločnosti Dexis Slovakia Karol Kvak.

Rozhovor pripravil Vladimír Maťo

Logistika mi dáva
priestor využiť moje

strategické 
a analytické

myslenie

Interview

prinášať aj netradičné riešenia hovorí riaditeľ nákupu
a logistiky spoločnosti Dexis Slovakia Karol Kvak.

Logistika
priestor využiť moje

strategické 
a analytické

Aké je zameranie spoločnosti 
Dexis Slovakia, v ktorej riadite 
nákup a logistiku?

Naším poslaním je chrániť ľudí a stroje v priemys-
le. Mňa, ako človeka z logistiky, najviac napĺňa, že 
zákazníkom pomáhame zvyšovať efektivitu ich pod-
nikania – či už vo výdaji osobných ochranných pra-
covných pomôcok (OOPP), alebo potrieb pre výrobu 
a údržbu, ako sú ložiská, remene, rezné nástroje, 
ručné náradie a ostatný spotrebný materiál. Naše 
produkty ponúkame cez služby, ktoré sú istou for-
mou automatizácie v ich podniku.

V čom spočíva automatizácia, 
ktorú zákazníkom ponúkate?

Automatizácia spočíva vo využití rôznych foriem 
výdaja OOPP a spotrebného materiálu, čím doká-
žeme zákazníkovi na priamych nákladoch ušetriť až 
30 % a na nepriamych nákladoch ďalšie desiatky 
percent. Zároveň zákazníkom pomôžeme s nedo-
statkom skladových priestorov a ich cash fl ow.

Viete povedať niečo viac o službách, 
ktoré ponúkate?

Ide napríklad o automaty na výdaj rukavíc a iného 
spotrebného materiálu SafetyBOX, ktoré sú umiest-
nené priamo u zákazníka vo výrobe. Zamestnan-
ci majú nastavené limity pre výber položiek a tie 

sú im k dispozícii 24 hodín denne priamo na ich 
pracovisku. Zo skúseností vieme, že ide o 10 až 
25 minút ušetreného času denne na zamestnanca, 
ktoré nemusí tráviť v sklade pri ich výdaji. Môžu 
si ich vyberať pomocou osobnej karty alebo čipu. 
Ich nadriadení majú k dispozícii prehľady, pomocou 
ktorých si vedia sledovať spotrebu až na konkrétnu 
osobu. Výdajné automaty dopĺňajú naši dopĺňači 
na základe nastavených notifi kácií. Zákazník sa 
o nič nestará a na konci mesiaca dostane faktúru 
za odobraté produkty. Ďalšou podobnou formou 
výdaja väčších produktov, ako sú odevy a obuv, 
alebo dielov do údržby, čiže ložísk, remeňov, reťazí, 
je SafetyStock. Ten funguje na podobnom princípe 
ako SafetyBox s tým rozdielom, že skladník vydá 
produkty pomocou dodanej čítačky a naši dopĺňači 
produkty automaticky doplnia do skladu.

V neposlednom rade ide o tzv. balíček na zamest-
nanca, ktorým zákazník skráti potrebný čas na ob-
jednanie a výdaj OOPP. Odbúra hromadné nákupy 
u dodávateľov a skladovanie množstva tovaru. Pod-
ľa vopred stanovenej požiadavky zákazníka pripra-
víme kompletný balíček na konkrétneho zamest-
nanca a zákazník ho iba odovzdá zamestnancovi. 
Bez ďalšieho preberania v sklade.

Spomenuli ste ložiská 
a prevodové prvky, ako aj rukavice 
a ďalšie ochranné pomôcky. 
Aký široký je váš sortiment?

FOTO: DEXIS Slovakia



O moderných technológiách, automatizácii, digitalizácii a robotizácii 
logistických aj výrobných procesov píšeme na našej webovej stránke. 
Viac informácií nájdete na www.systemylogistiky.sk.
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cov jednej spoločnosti na nové ERP a, samozrejme, 
sme všetci spoznávali nový sortiment. Na všetky 
tieto veci sa viete pripraviť. Na čo sa ale ťažko pri-
pravuje, je stret kultúr a štýlu riadenia ľudí, na ktorý 
boli naučení. A to bola naša najväčšia výzva. Veľmi 
nám ale pomohlo francúzske vedenie, ktoré nám 
doprialo voľnosť v rozhodnutiach a trpezlivosť pri 
zavádzaní zmien.

Akých dodávateľov máte vy – sú to 
lokálne fi rmy, alebo dovážate tovar 
z celého sveta?

Je to kombinácia. Snažíme sa podporovať lokál-
nych výrobcov. Niekedy je to však ťažké, pretože 
nám vymiera generácia ľudí, ktorá bola naučená 
vyrábať odevy a obuv. Mladí ľudia sa už venujú inej 
oblasti. Ako nadnárodná skupina však máme pod-
písané exkluzívne podmienky so svetovými značka-
mi, ktoré, samozrejme, naplno využívame. Aktuál-
ne máme takmer 900 dodávateľov. Aj to je možno 
odpoveď na predchádzajúcu otázku, aký široký je 
náš sortiment.

Máte v rámci skupiny aj výrobné 
kapacity na privátne značky?

Áno, sila skupiny sa prejavuje aj schopnosťou vy-
tvoriť vlastné privátne značky so širokou škálou 
produktov. Je to značka OPSIAL v OOPP, 4MP v pre-
vodových prvkoch a rezných nástrojoch a XPhander 

Náš priemerný čas vybavenia reklamácie sú však 
dva dni. Zákazník teda odchádza s dobrým pocitom 
a pozitívnou emóciou. A obchod je o emóciách.

Aké ďalšie špecifi ká na slovenskom 
trhu vidíte?

Pravidelne sa v rámci skupiny Descours & Cabaud 
stretávam s logistickými manažérmi z celej Euró-
py a vymieňame si skúsenosti. Zaujímavosťou je, 
že zákazník na Slovensku, aj v B2B segmente, je 
naučený na rýchle dodávky tovaru oproti zvyšku 
Európy. A tomuto sme sa chceli prispôsobiť. Všet-
ky objednávky doručené do 15. hodiny tak vieme 
ešte v ten deň expedovať. Pracujeme však v oblasti 
údržby, kde sa počítajú minúty bez ohľadu na hodi-
nu a deň poruchy. Rozmýšľali sme preto, ako využiť 
našich 24 000 skladových položiek v hodnote viac 
ako 4 milióny eur. Vytvorili sme pohotovostnú linku, 
kde môže zákazník volať 24 hodín denne, 7 dní 
v týždni a nahlásiť problém. Naši zamestnanci sú 
pripravení odpovedať na požiadavku a dodať mu 
skladovú položku do 4 hodín v rámci celého Slo-
venska. Výpadok linky a s tým spojené náklady sa 
tak minimalizujú.

Do akej miery využívate služby 
externých dopravcov?

V minulosti sme využívali výlučne vlastné autá. Po-
stupne sme však prešli na externú dopravu, ktorá 

statných skladovacích častí, z príjmovej zóny a kom-
pletizačnej zóny. Centralizáciou skladu a rozšírením 
logistiky o sortiment prevodových prvkov a rezných 
nástrojov sme prešli z paletovej logistiky aj na logis-
tiku drobných dielov. Nad jednou skladovou časťou 
sme preto v roku 2018 vytvorili pochôdzne podlažie 
s rozlohou 1 200 m2 policových regálov.

Je to dostatočná kapacita, alebo 
plánujete sklad ďalej rozširovať?

Sklad máme naplnený na 84 %. Aktívne preto pra-
cujeme na optimalizácii priestoru. Máme priprave-
ný projekt na dostavbu tretej skladovej časti, ktorý 
sme však pozastavili kvôli nárastu cien stavebné-
ho materiálu. Výška tretej časti bude 12 metrov, 
čo nám umožní zapracovať prvky automatizácie 
a robotizácie. Nad zavedením automatizovaného 
skladového systému sme uvažovali už v roku 2018, 
vyžadovalo by to však výrazný zásah do aktuálnych 
priestorov. Táto investícia nám nedávala zmysel.

Aký je podľa vás ideálny 
horizont návratnosti investície 
do automatizácie?

Z môjho pohľadu je ideálna návratnosť do desiatich 
rokov. Doba je taká rýchla, že ak do niečoho inves-
tujeme, tak za desať rokov by sme mali investovať 
opäť. Preto musí byť návratnosť čo najkratšia. Sa-
mozrejme, závisí to od druhu investície.

Našou úlohou je poskytnúť zákazníkovi komplexný 
sortiment produktov, čím mu znižujeme počet ak-
tívnych dodávateľov a tým aj starosť s komplikova-
ným objednávaním tovaru a komunikáciou s nimi. 
Redukcia počtu dodávateľov je trend v priemysle. 
Zároveň zákazník dostane možnosť spolupracovať 
so stabilnou nadnárodnou spoločnosťou, keďže 
patríme do medzinárodnej skupiny Descours & Ca-
baud, ktorá je na trhu viac ako 240 rokov.

Spoločnosť Dexis Slovakia vznikla spojením viace-
rých spoločností s viac než 30-ročnou tradíciou, čo 
odráža aj šírku sortimentu. Ide o spojenie spoloč-
ností SLS Technaco, ktorá sa zaoberala predajom 
prevodových prvkov a ručného náradia, Delux 
– lídra v oblasti OOPP – a spoločnosťou Femart, 
taktiež predajcom OOPP. Spojením spoločností SLS 
Technaco a Delux vznikla v roku 2018 spoločnosť 
Dexis Slovakia. Spoločnosť Femart sme do našej 
rodiny pripojili v roku 2019.

Keď to zhodnotíte spätne, čo bolo 
pri tomto spájaní najväčšou výzvou?

Všetko (smiech). Išlo totiž o našu prvú skúsenosť so 
spájaním fi rmy. V jednom momente sme menili ob-
chodný názov, centralizovali sklad, zavádzali čiaro-
vé kódy pre jednu zo spoločností, učili zamestnan-

v ručnom náradí. Ak by sme neboli členom skupi-
ny, túto možnosť by sme nemali. Ide o reakciu na 
problémy so značkami, kde sme nemali pod kontro-
lou kvalitu, cenu a sortiment produktov. Aktuálne 
máme ako skupina v Ázii 15 ľudí, ktorí kontrolujú 
kvalitu týchto značiek vo výrobnom procese a robia 
výstupnú kontrolu produktov.

Takže riešením zlej kvality 
produktov sa stala vlastná 
výroba v rámci skupiny?

Ide len o časť riešenia. V minu-
losti sme sa borili s veľkým poč-
tom reklamácií. Rozhodli sme sa 
investovať do riešenia a dnes 
máme 99‚96 % úspešnosť do-
dávok. Vytvorili sme samostatnú 
pozíciu reklamačného technika, 
ktorý dôkladne analyzuje kaž-
dú jednu nezhodu. Riadim sa 
pravidlom, že za chyby nemôže 
človek, ktorý chybu spravil, ale 
systém, ktorý mu to dovolil. Na druhej strane, kto 
nič nerobí, nič nepokazí. Zmierili sme sa s istým 
percentom nezhôd a práve naopak, tieto nezhody 
berieme ako výzvu. Na trhu sme naučení, že nám 
vybavia reklamáciu do 30 dní, niekde ani to nie. 

je, samozrejme, pre nás efektívnejšia a fl exibilnej-
šia. Každý by sa mal venovať tomu, v čom je ex-
pert. Ročne prepravíme viac než 36 000 balíkov 
a 7 000 paliet. V malej miere stále využívame aj 
vlastné autá, ide však len o expresné prepravy ale-
bo dodávky v rámci nášho blízkeho okolia. V rámci 
logistických služieb však máme už spomínaných 
dopĺňačov výdajných automatov, ktorí sú v teréne 
a dopĺňajú výdajné automaty.

Máte jeden centrálny 
sklad, alebo 
prevádzkujete aj 
distribučné sklady 
v regiónoch?

Spojením firiem v roku 2018 
sme prešli na centrálny sklad. 
Výhodou je vyššia efektivita prá-
ce a skladových zásob. Sídlime 
vo Vrábľoch a Slovensko je také 
malé, že kdekoľvek v rámci kra-
jiny dokážeme byť do pár hodín.

Aká veľká je kapacita vášho skladu?

Náš sklad má rozlohu 3 000 m2 s kapacitou 
3 000 paletových pozícií. Skladá sa z dvoch samo-

Úlohou lídra 
je vytvárať 

cestu a určovať 
smerovanie trhu. 

Víťazi sú zameraní 
na cieľ a porazení 

na víťaza.



Fotogalériu nájdete na webe 
www.systemylogistiky.sk.



Interview: KAROL KVAK

Spomínali ste, že sa orientujete najmä 
na fi rmy. Aký podiel na tržbách má 
práve B2B segment?

Približne 98 % z tržieb tvorí B2B. Samozrejme, 
máme aktívny aj B2C e-shop, nevenujeme sa mu 
však dostatočne, lebo B2C nie je našou stratégiou. 
Povedzme si otvorene, B2C segment je iný spôsob 
obchodu s rozdielnou stratégiou predaja, cenotvor-
by a logistiky. Konkurovať veľkým nadnárodným 
B2C portálom je veľmi náročné, preto si hľadáme 
vlastný priestor, kde vieme byť úspešní.

Čo vám pomáha udržať si oproti online 
gigantom konkurenčnú výhodu?

Sú to služby a riešenia, z ktorých niekoľko sme už 
spomínali. Našou výhodou je komplexnosť produk-
tového portfólia a služby, ktorými pomáhame zá-
kazníkom zefektívňovať procesy.

Kedy ste začali ponúkať výdajné 
automaty na ochranné pomôcky?

Pred dvanástimi rokmi prišiel zákazník s požiadav-
kou na takúto „skriňu“, pretože ju videl v zahra-
ničí. Pustili sme sa do nového projektu a vznikol 
SafetyBox. Zákazník využíva túto službu dodnes. 

lov. Systém automaticky na základe umiestnenia 
tovaru rozdeľuje objednávky do dvoch rôznych 
spôsobov vychystania. Pokiaľ ide o vychystanie 
z paletových regálov, prebiehajú trikrát denne tzv. 
vyskladňovacie dávky, ktoré inštruujú skladníkov, 
aké produkty majú vyskladniť z akých pozícií na 
kompletizačnú zónu. Následne prídu pickeri, ktorí 
tovar vychystajú na konkrétny dodací list. Pokiaľ ide 
o vychystanie z policových regálov, systém zasiela 
údaje o jednotlivých dodacích listoch priamo do čí-
tačky a skladníci tovar vychystávajú priamo z poli-
cového regálu na konkrétne dodacie listy pomocou 
vychystávacieho vozíka.

Fungovanie skladu je závislé 
od ľudskej sily. Aké technológie 
im uľahčujú prácu?

Áno, namiesto robotov stále využívame ľudskú 
pracovnú silu. Naša snaha je však automatizovať 
všetky procesy, prepočty, zadávanie a spracovanie 
dát, aby sme ľuďom uľahčili prácu. Zároveň sa sna-
žíme systém zjednodušiť, aby ľudia nemuseli strá-
cať čas pri rozhodovaní alebo premýšľaní. Zaučenie 
nového človeka je preto veľmi jednoduché a po pár 
hodinách je pripravený začať samostatne pracovať. 
Základom je pre nás ERP systém K2, ktorý máme 
prispôsobený na naše potreby. Jeho obrovskou 

Postupne sme sa učili a snažili sa ju rozšíriť. Dnes 
ich máme na slovenskom trhu 172 a každým týž-
dňom pribúdajú nové.

Je to špecifi cká služba. Bolo náročné 
uviesť ju na trh?

Keď sme s touto službou prišli, zákazníci nechápali, 
že im chceme zefektívniť proces vydávania OOPP 
a spotrebného materiálu. Mysleli si, že im ponú-
kame skriňu, ktorá im prinesie ešte viac starostí. 
Opak bol však pravdou. Prvé tri roky sme preto vy-
tvárali dopyt na trhu, vzdelávali zákazníkov a rea-
lizovali desiatky prezentácií týždenne. Vyskakovali 
sme z médií, marketingových kampaní a bilbordov. 
Až v posledných rokoch fi rmy začali vnímať, že ide 
o zaujímavé riešenie a prichádzajú k nám z vlastnej 
iniciatívy. Budovali sme trh, čo je úlohou lídra – vy-
tvárať cestu a určovať smerovanie trhu. Víťazi sú 
zameraní na cieľ a porazení na víťaza. A to je naša 
fi lozofi a – prichádzať na trh s novými riešeniami.

Ako prebieha vychystávanie 
objednávok vo vašom sklade?

Štruktúra sortimentu a skladu nám ukázala, že 
pri vychystávaní je nevyhnutné rozlišovať, či ide 
o objednávky z paletových alebo policových regá-
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Nevieme predvídať, aký druh tovaru 
budeme mať naskladnený o týždeň, 

mesiac či rok. To vyžaduje vysokú mieru 
� exibility. Človek musí mať otvorenú 

myseľ, nebrániť sa výzvam. Každý 
zákazník predsa hľadá partnera, ktorý 

dokáže problém vyriešiť, a nechce počuť, 
že sa niečo nedá.

Moja vízia je, že tím musí mať 
stabilné jadro, ale najslabší článok 

sa vždy musí meniť. Je to nikdy 
sa nekončiaci proces. Pravidelne 
hodnotíme našich zamestnancov, 

vidíme ich výkon, lojalitu voči 
zamestnávateľovi a otvorene o tom 

s nimi komunikujeme.

V minulosti sme sa borili s veľkým počtom 
reklamácií. Rozhodli sme sa investovať do 
riešenia a dnes máme 99‚96 % úspešnosť 

dodávok. Riadim sa pravidlom, že za 
chyby nemôže človek, ktorý chybu spravil, 
ale systém, ktorý mu to dovolil. Na druhej 

strane, kto nič nerobí, nič nepokazí. Zmierili 
sme sa s istým percentom nezhôd a práve 
naopak, tieto nezhody berieme ako výzvu.

Niekoľko myšlienok Karola Kvaka:

Chcel by som vyzvať aj ďalších 
logistických manažérov, aby sa nebáli 
podeliť o svoje skúsenosti s ostatnými. 
Možno sa aj sami niečo nové naučia 

a posunie ich to vpred. Pre mňa 
je hlavným zdrojom informácií 

a inšpirácií práve výmena poznatkov 
medzi manažérmi, či už v rámci 

logistiky, alebo aj mimo nej.
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 výhodou je fl exibilita. Pracujeme cez cloudové rie-
šenie, kde sú uložené aj všetky dáta. Čítačky a tla-
čiarne využívame od spoločnosti ZEBRA a musia 
byť dostupné ľuďom. Vysokozdvižné aj nízkozdviž-
né vozíky máme od spoločnosti Linde. Celý sklad 
je napájaný fotovoltikou s výkonom 99 kW, takže 
sme energeticky samostatní. Výsledkom automa-
tizácie procesov v logistike je vytvorenie projektu 
Greener Together, do ktorého sa postupne začala 
zapájať celá fi rma. V rámci tohto projektu pracuje-
me na bezpapierovej logistike, recyklácii kartónov 
a ich opätovnom využití vo forme výplne, EDI ko-
munikácii s dodávateľmi a odberateľmi, prepojení 
systému s prepravcami, vyššie spomenutej fotovol-
tike, postupnom prechode na hybridné automobily, 
separácii odpadu a mnohom ďalšom.

V ktorých procesoch je najťažšie 
zbaviť sa papiera?

Všetky interné procesy vieme ovplyvniť. Najťažšia 
je komunikácia s externými partnermi, a to hlavne 
zákazníkmi. Pokiaľ má zákazník rovnaké myslenie 
ako my, myslí ekologicky a investuje peniaze do au-
tomatizácie, vtedy napr. digitálna komunikácia fun-
guje. Ale sú zákazníci, ktorí nechcú alebo nemôžu 
investovať do automatizácie procesov. Stále máme 
napríklad 43 % zákazníkov, pre ktorých musíme tla-
čiť dodacie listy. Najväčšie limity sú teda práve na 
strane externých partnerov.

Snažíte sa partnerov motivovať, 
aby tok dát digitalizovali?

Určite áno. Poskytujeme im množstvo benefi tov, 
ktoré s digitálnym prenosom dát prichádzajú. Ide 
najmä o rýchlosť, jednoduchosť a v neposlednom 
rade o šetrenie nákladov. Musím však povedať, že 
každým rokom sa zvyšuje povedomie o digitalizácii 
a optimalizácii procesov a zákazníci začínajú počú-
vať na túto tému.

Čo je podľa vás kľúčové v rozhodovaní, 
či automatizovať?

Zastávam názor, že automatizácia by mala ísť ruka 
v ruke s ekologickou alebo sociálnou udržateľ-
nosťou, zvyšovaním efektivity práce a znižovaním 
nákladov. To znamená, že každý projekt v rámci 

Ako sa vám podarilo zmeniť myslenie 
zamestnancov?

Zaviedli sme veľa motivačných prvkov, začali sme 
ich viac počúvať a pracovať s ich požiadavkami. Ľu-
dia museli zažiť, že nám na nich naozaj záleží. Trva-
lo to zhruba dva roky a veľa ľudí muselo zo skladu 
aj odísť. Dnes je približne 80 % tímu stabilných, no 
naďalej meníme najslabšie články. Moja vízia je, že 
tím musí mať stabilné jadro, ale najslabší článok sa 
vždy musí meniť. Je to nikdy sa nekončiaci proces. 
Pravidelne hodnotíme našich zamestnancov, vidí-
me ich výkon, lojalitu voči zamestnávateľovi a otvo-
rene o tom s nimi komunikujeme. Vedúci skladu mi 
v každom momente vie povedať, kto je najslabším 
článkom a za koho hľadáme náhradu. Takto vieme 
zabezpečiť udržateľnosť zlepšovania tímu.

Pracovný trh však má svoje limity. 
Darí sa vám nachádzať ľudí 
vhodných do tímu?

Aktuálne máme približne 90 zamestnancov. Osob-
ne investujeme radšej do udržania dobrých za-
mestnancov než do hľadania nových. Nejde len 
o mzdu, ale aj o podmienky, v akých pracujú, o prí-
stup, ako sa k nim správate, a o to, či ich počúvate. 
Snažíme sa im nastaviť vhodný work-life balance. 
Ak sme v pohode v rodine, sme v pohode aj v práci 
a naopak. Zároveň im vytvárame priestor na seba-
realizáciu a rast. Vedúci skladu začínal u nás ako 
skladník, vedúca nákupu ako nákupca. Spoločne 
sa posúvame vpred.

Do akej miery sú pre vašu prácu 
dôležité dáta?

Dáta hýbu svetom. Sú obrovské bohatstvo, ktoré 
sa snažíme budovať. Sú základom pre organizáciu 
skladu a udržanie si prehľadu o tom, čo sa v ňom 
deje. Nemôžeme riadiť niečo, keď nemáme dáta. 
Riadenie pre mňa nie je náhodná, ale plánovaná 
činnosť. Posledné roky ovplyvnené rôznymi krízami 
nás naučili, že musíme vedieť fl exibilne reagovať 
na meniace sa podmienky. Bez dát je toto rozho-
dovanie tápaním.

Upokojila sa už situácia, dá sa 
porovnať s obdobím pred pandémiou?

Opýtam sa opačne – chceme, aby sa upokojila? 
Alebo sme si zvykli, že sa niečo deje a nám to po-
máha rásť? Vnímam to tak, že krízy stále prichá-
dzajú a budú prichádzať, no prestali nám prekážať. 
Určite sa nezmenil náš cieľ chrániť ľudí a stroje či 
zefektívniť procesy a pomáhať znižovať náklady. 

automatizácie nám musí znižovať záťaž na životné 
prostredie a zároveň musí zvýšiť efektivitu práce. 
Pokiaľ neplatí toto pravidlo, tak je v mojich očiach 
odsúdený na zánik.

Máte široké portfólio produktov. 
Ako sa to odráža na organizácii 
skladu?

Šírka portfólia do istej miery vytvára problém pri 
robotizácii a efektívnom rozložení skladu. Máme 
3 000 paletových pozícií, 1 200 m2 regálov a 24-ti-
síc skladových položiek. V sklade máme drobné 
položky s veľkosťou jednocentovky aj fúriky či päť-
metrové stavebné laty. Portfólio produktov je také 
široké, že nevieme zaviesť jednotný systém sklado-
vania tovaru. Môže sa stať, že dnes máme v skla-
de jeden kus určitého produktu, ale zajtra budeme 
mať 50-tisíc kusov. Nevieme predvídať, aký druh 
tovaru budeme mať naskladnený o týždeň, mesiac 
či rok. To vyžaduje vysokú mieru fl exibility. Človek 
musí mať otvorenú myseľ, nebrániť sa výzvam. Kaž-
dý zákazník predsa hľadá partnera, ktorý dokáže 
problém vyriešiť, a nechce počuť, že sa niečo nedá.

Aké sú podľa vás kľúčové princípy pri 
zavádzaní automatizácie v sklade?

Pri automatizácii by sme nemali zabúdať na zdra-
vý rozum. Automatizácia nemusí byť nevyhnutne 
obrovská investícia za milióny eur. Začnime drob-
nosťami, ktoré zefektívňujú každodennú prácu. 
Nebojme sa napríklad merať kroky ľuďom v skla-
de. Keď sme sa ako spoločnosti spojili, mali sme 
30 skladníkov, dnes ich máme pri rovnakom obrate 
14. Napriek tomu z nich netečie pot a nepracujú 
viac ako 8 hodín denne. Naopak, sú spokojní, pre-
tože automatizáciou procesov sme im pomohli.

V procese automatizácie sú potrební ľudia, ktorí do-
kážu otvorene myslieť. Takí, ktorí ho nebudú brať 
ako trápenie, ale ako výzvu. Moja úloha je počúvať 
a podnety prepojiť s riešeniami. Tie hľadám u kole-
gov z logistiky nielen na Slovensku, ale aj v zahrani-
čí a snažím sa ich spojiť s našou víziou a stratégiou. 
Snažím sa motivovať ľudí, aby prichádzali aspoň 
s problémami, nie nevyhnutne s riešením problé-
mov. Na to sme tu my: vedenie spoločnosti, vedúci 
skladu, tímlídri.

Karol Kvak v dátumoch

2006 – 2012 –  spoločnosť XD Vision, 
výkonný riaditeľ

2012 – 2015 –  spoločnosť DEXIS 
Slovakia, riaditeľ nákupu

2015 – súčasnosť 
–  spoločnosť DEXIS Slovakia, 

riaditeľ nákupu a logistiky

Rýchle schôdzky BizLOG
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Interview: KAROL KVAK

Zmenil sa spôsob riadenia fi rmy v rámci rozhodnutí. 
Tie musia byť omnoho rýchlejšie. Snažíme sa rozho-
dovať ihneď na základe dát, ktoré máme. Najhorší 
prístup je rozhodnúť sa neskoro alebo vôbec. Je 
jedno, či sa rozhodneme ísť cestou A alebo cestou 
B. Ale keď sa nerozhodneme, uniká nám vlak na 
obe strany a strácame čas.

Čo vás osobne priviedlo 
do odvetvia logistiky?

Pochádzam z Oravskej Lesnej a rodičia nás vycho-
vali tak, aby sme sa nebáli pracovať a pri tom aj 
rozmýšľať. Učili nás, že ak budeme robiť svoju prá-
cu zodpovedne a budeme aktívni, úspech príde. Po-
stupom času zisťujem, že mali pravdu. Začínal som 
v roku 2006 ako skladník v spoločnosti XD Vision 
v Dolnom Kubíne, nasledujúci deň po ukončení 
strednej školy. Po roku sa mi podarilo vypracovať 
na vedúceho nákupu a logistiky a po ďalšom roku 
na výkonného riaditeľa, kde som následne praco-
val do roku 2012. Majiteľ a kolegovia mi dali ako 
človeku po strednej škole priestor rásť a pomáhali 
mi, za čo im ďakujem. V roku 2012 som prijal novú 
výzvu pri budovaní a rozvoji spoločnosti Delux (ne-
skôr DEXIS) a nastúpil som ako riaditeľ nákupu. Od 
roku 2015 som prebral aj logistiku, lebo som mal 
k nej blízko, a vybudoval som oddelenie logistic-
kých služieb. Odvtedy som prešiel rôznymi výzvami 
a poviem pravdu, že sa nenudím. Popri zamestna-
ní sa snažím neustále vzdelávať a spájam prácu 
so štúdiom. Logistika mi dáva priestor využiť moje 
strategické a analytické myslenie.

Hovoríte, že dodnes spájate prácu 
so štúdiom. Akým spôsobom?

V roku 2007 som začal popri práci študovať ma-
nažment. Vyštudoval som bakalárske aj magis-
terské štúdium. Následne som absolvoval rôzne 
školenia a kurzy a v roku 2020 som sa rozhodol 
pre doktorandské štúdium priemyselnej logistiky 
na Technickej univerzite v Košiciach s témou vý-
skumu zdieľanej logistiky.

Prečo je pre odborníka z praxe dôležité 
si formálne dopĺňať vzdelanie?

Mojím hlavným cieľom je snaha o prepojenie škol-
stva a súkromnej sféry. Je nevyhnutné, aby sa tieto 
dve inštitúcie vzájomne prepájali a využívali svoje 
prednosti. Musíme si uvedomiť, že spolu dokážeme 
viac. Školám chýba kontakt s realitou a praktické 
skúsenosti a súkromná sféra potrebuje vychovať 
kvalitných ľudí, pomôcť s prípravou kvalitných záko-
nov, ktoré nám budú pomáhať a nie nás obmedzo-
vať. Rovnako je nevyhnutné spolupracovať na vývoji 
nových technológií. Niektorým ľuďom z praxe chý-
bajú teoretické znalosti, a aj keď máme dobré ná-
pady, nevieme vypracovať kvalitné projekty. Chcem 
byť pre okolie príkladom, že sa to dá prepojiť.

V spoločnosti Dexis ste už dvanásť 
rokov, čo vás tu drží?

Podľa môjho názoru je životný cyklus manažéra na 
jednej pozícii 5-6 rokov. Potom by mali prichádzať 

nové výzvy, zmeny. V Dexis tieto impulzy a zmeny 
mám. Či už to bolo rozšírenie pozície v roku 2015, 
alebo nákup a spájanie spoločností v roku 2018 
a 2019. Aktuálne sa snažím byť aktívny nielen v lo-
gistike, ale aj v oblasti riadenia podnikov, kde sa 
snažím prepájať a vymieňať si skúsenosti s mana-
žérmi na slovenskom a zahraničnom trhu.

Je v logistike na Slovensku dostatok 
vzájomnej komunikácie?

Myslím si, že logistická komunita je jedna z lepšie 
fungujúcich komunít na Slovensku, a to aj vďaka rôz-
nym aktivitám, akými sú napríklad SLOVLOG alebo 
Klub logistických manažérov. Chcel by som však tým-
to vyzvať aj ďalších logistických manažérov, aby sa 
nebáli podeliť o svoje skúsenosti s ostatnými. Možno 
sa aj sami niečo nové naučia a posunie ich to vpred. 
Pre mňa je hlavným zdrojom informácií a inšpirácií 
práve výmena poznatkov medzi manažérmi, či už 
v rámci logistiky, alebo aj mimo nej. Na medzinárod-
nej úrovni je to ešte zaujímavejšie, pretože krajiny 
ako Francúzsko, Nemecko alebo Belgicko sú päť 
a viac rokov pred nami. 

Opýtajte sa 
Karola Kvaka

systemylogistiky@atoz.sk

systemylogistiky.sk

systemylogistiky

systemylogistiky
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Nemusí ísť hneď o nové riešenie manipulácie s materiálom. „V mnohých 
prípadoch sú modernizácia a vylepšenie existujúcich systémov atraktív-
nou alternatívou k vybudovaniu úplne nového systému. Ponúkajú mnohé 
výhody z hľadiska nákladovosti, udržateľnosti a rýchlosti uvedenia do pre-
vádzky. Z tohto dôvodu je téma modernizácie jednou z našich kľúčových 
služieb zákazníkom a pokrýva celý životný cyklus výrobkov,“ hovorí Peter 
Martin, obchodný manažér v Global Lifetime Service švajčiarskeho dodá-
vateľa riešení manipulácie s materiálom Interroll. Projekty modernizácie sa 
týkajú celého sortimentu dopravníkových a triediacich systémov Interroll 
– napríklad prispôsobenie existujúcich systémov zvyšujúcim sa požiadav-
kám na očakávaný prietok materiálu alebo optimalizáciu spotreby energie.

Pôsobivým príkladom energeticky úspornej modernizácie je projekt pre 
Triumph Group. Prostredníctvom svojho automatizovaného distribučného 
centra v Obernai neďaleko Štrasburgu vo Francúzsku obsluhujú viac ako 
22 000 zákazníkov v 28 európskych krajinách. Pracovisko tejto dlhodobo 
zavedenej spoločnosti sa rozkladá na ploche 50 000 metrov štvorcových 
a denne sa odtiaľ expeduje v priemere okolo 6 000 zásielok. Najdôležitej-
šou časťou automatizovaného procesu je približne sedem kilometrov dlhý 
dopravníkový systém.

MERANIE BOLO VYKONANÉ NEZÁVISLÝMI ODBORNÍKMI
V Obernai boli vykonané dôkladné merania: Spoločnosť Bureau Veritas, 
popredná svetová skúšobná a certifikačná spoločnosť, bola požiadaná, 
aby zmerala úspory dosiahnuté modernizáciou valčekových dopravníkov. 
Pre zistenie spotreby elektrickej energie bolo počas jedného týždňa vyko-
návané a zdokumentované meranie pôvodného a následne zmodernizo-
vaného systému. 

DECENTRALIZOVANÁ KONCEPCIA RIADENIA INTERROLL
ZNÍŽILA SPOTREBU ENERGIE O POLOVICU
Modernizovaný systém, ktorý bol dosadený do pôvodného rámu dopravníka, 
využíva decentralizovanú koncepciu riadenia Interroll založenú na pohonoch 
RollerDrive EC5000 a riadiacich jednotkách MultiControl. Vďaka tomuto rie-
šeniu sú aktivované iba tie dopravníkové zóny, v ktorých sa aktuálne nachá-
dza prepravovaný materiál. Pôvodný systém bol založený na centrálnej kon-
cepcii riadenia, v ktorom asynchrónne 400 V prevodové motory s aktuátormi 
zaisťovali bezdotykovú akumuláciu tovaru. Modernizáciou bola dosiahnutá 
úspora energie vo výške 48,3 % v porovnaní s pôvodným systémom. 

Pozrite si video: 

O SPOLOČNOSTI INTERROLL
Skupina Interroll je popredným svetovým poskytovateľom riešení pre 
manipuláciu s materiálom. Systémovým integrátorom a výrobcom zaria-
denia dodáva sortiment produktov založený na komplexnej platforme. Od 
dopravníkových valčekov, pohonov a ovládacích prvkov až po kompletné 
dopravníky, triediče a dynamické skladovanie – všetko z jedného zdroja. 

Servisná organizácia spoločnosti Interroll s názvom „Global Lifetime Ser-
vice“ zaisťuje rýchle dodávky náhradných dielov, odborný dohľad nad 
inštaláciami, opravy a renovácie výrobkov, dohody o servisných službách 
s nonstop zákazníckou linkou, preventívnu údržbu, modernizáciu existujú-
cich dopravníkových a triediacich systémov a školenia servisného perso-
nálu zákazníkov.

Rastúce náklady na elektrickú energiu spôsobujú, že je v súčasnej dobe jej efektívne využívanie v mnohých firmách na prvom 
mieste. Projekt modernizácie u výrobcu dámskej spodnej bielizne Triumph Group ukazuje, ako cielene dosiahnuť vyššiu zis-
kovosť a zároveň udržateľnosť.

Komerčná prezentácia

AKO TRIUMPH O POLOVICU
ZNÍŽIL NÁKLADY NA ENERGIE

Kontaktujte nás! 

cz.service@interroll.com

www.interroll.com
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Výrobná logistika

VV čom spočívajú hlavné predpoklady a zásady pre 
správne využitie JIT/JIS? „Efektívne využitie JIT/
JIS kladie vysoké nároky na technológie a procesy 
vo fi rme. Na dosiahnutie optimálnych výsledkov je 
nevyhnutné mať dobre nastavené, organizované 
procesy a efektívne systémy na zber, analýzu a vy-
užitie dát,“ vysvetľuje Jan Kodada, riaditeľ obchodu 
a marketingu v spoločnosti Gebrüder Weiss. A do-
dáva, že podstatnú úlohu zohrávajú aj spoľahlivé 
informačné systémy, ktoré umožňujú v reálnom 
čase sledovať stav skladov, objednávok a výroby.

„Základným predpokladom 
funkčného nastavenia JIT/JIS je 
jednoduchá, ale zároveň robust-
ná infraštruktúra, ktorá zaisťuje 
efektívny prenos a spracovanie 
všetkých potrebných dát,“ potvr-
dzuje Petr Chalupa, projektový 
manažér v spoločnosti Yusen 
Logistics. V prevažnej väčšine 
aplikácií JIT/JIS ide o také dodáv-
ky, kde sa medzi objednaním konkrétneho dielu 
a jeho dodaním na montážne miesto počíta čas 
na minúty. Z daného faktu pochopiteľne vyplýva 
potreba bezchybného spracovania prijímaných 
dát a ich prenosu do procesu prípravy. „Nemenej 
robustné je potom nastavenie komplexných núdzo-
vých stratégií a záložných riešení pre prípady, keď 
v akejkoľvek časti procesu JIT/JIS dôjde k chybe pri 
spracovaní objednávok alebo zlyhaniu informačné-
ho systému,“ dopĺňa Petr Chalupa.

ZÁKLADOM ÚSPECHU JE DETAILNÝ PLÁN
Hlavnou úlohou logistiky pre automobilový priemy-
sel je zaistiť včasné dodanie dielov a nenarušiť ply-
nulosť výroby. Charakteristické prichádzajúce toky 
pre automobilový priemysel sú dodávky v režime JIT 
a JIS a takmer nulové skladové zásoby, čo implikuje 

výška zásob a ekonomickosť prevádzky. „Ďalšími 
predpokladmi využitia konceptu JIS sú komplexné 
procesy eliminujúce chyby a zahŕňajúce systémy 
kontrol vrátane núdzových stratégií,“ vymenováva 
David Strnad. Samozrejmosťou je okrem robustné-
ho IT systému tiež kvalitne zaškolený personál. Na 
dôležitosť ľudského faktora poukazuje aj Martin 
Lomnančik, vedúci sekcie logistiky a inovácií v spo-
ločnosti Hyundai Motor Manufacturing. „Ak vo fi ná-
le nedôjde k riadnemu informovaniu a zaškoleniu 
pracovníkov, tak žiadny proces nebude fungovať 
správne,“ podotýka.

INOVÁCIE UĽAHČUJÚ 
RIADENIE ZMIEN
Medzi významné trendy súčasnosti patria okrem 
iného využitie senzorov a technológií internetu vecí 
(IoT), ktoré umožňujú v reálnom čase sledovať stav 
zásob či výroby a optimalizovať tak jednotlivé proce-
sy. „Ďalšou významnou inováciou v oblasti JIT/JIS 
je využitie umelej inteligencie a strojového učenia, 
ktoré pomáhajú predvídať dopyt a súčasne zefek-
tívniť procesy výroby a distribúcie,“ konštatuje Jan 
Kodada. V neposlednom rade je aj v tejto oblasti 
viditeľný trend smerom k udržateľnosti a šetrnos-

Výrobné fi rmy dlhé roky čerpali výhody dokonale vyladeného glo-
bálneho dodávateľského reťazca. Presné načasovanie dodávok 
komponentov z celého sveta tak, aby sa na výrobnom páse stretli 
presne včas na montáž, umožnilo minimalizovať skladové zásoby. 
Krehký reťazec dodávok v režime just-in-time (JIS) a just-in-sequen-
ce (JIS) však v posledných rokoch naštrbili početné krízy. Výrobné 
fi rmy sa preto začali zamýšľať nad skracovaním vzdialeností, zväč-
šovaním zásob a lepším predvídaním možných ohrození plynulosti 
svojho chodu.

Článok pripravili Vladimír Maťo a David Čapek

DODÁVKY JIT A JIS 
SÚ SKÚŠKOU 
PLÁNOVANIA
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extrémnu náchylnosť týchto tokov na i tie najmen-
šie výpadky v dodávkach. V automobilovom prie-
mysle sa všeobecne udržuje minimálna zásoba, 
a preto je plánovanie dodávok extrémne dôležité.

Dodávky dielov v režime JIT/JIS sa uplatňujú pre-
dovšetkým v automobilovom priemysle. Detailne 
vyladený dodávateľský reťazec výrobcov sa v po-
sledných rokoch ukázal aj ako mimoriadne krehký. 
„Krízy posledných rokov (Covid−19 – obmedzenia 
súvisiace s pandémiou, geopolitika, nedostatok 

kvalifi kovanej pracovnej sily, do-
stupnosť kritických dielov atď.) 
odhalili zraniteľné miesta a zvi-
diteľnili nedostatky štíhleho glo-
bálneho dodávateľského reťazca 
modelu JIT/JIS a spoločnosti boli 
nútené pristúpiť k zmenám riade-
nia zásob,“ priznáva Tomáš Poto-
ček, hovorca žilinskej automobil-
ky Kia Slovakia.

Na nevyhnutnosť detailne naplánovaného logis-
tického konceptu a jeho striktné dodržiavanie 
upozorňuje David Strnad, vedúci logistiky značky 
Škoda v spoločnosti Škoda Auto. Plánovanie reži-
mu JIT/JIS podľa neho vyžaduje zohľadnenie troch 
kľúčových faktorov, ktorými sú stabilita procesu, 

Akýkoľvek výpadok cítiť okamžite

„Vzťahy s našimi JIS partnermi sú vždy veľmi úzke vzhľadom na rizikovosť a časovú 
náročnosť dodávok. Akýkoľvek výpadok, či už globálny, alebo lokálny, má vplyv 
na výrobu takmer okamžite.“

DAVID STRNAD, riaditeľ logistiky, Škoda Auto

V AUTOMOBILOVOM 
PRIEMYSLE SA VŠEOBECNE 

UDRŽUJE MINIMÁLNA 
ZÁSOBA, A PRETO JE 

PLÁNOVANIE DODÁVOK 
EXTRÉMNE DÔLEŽITÉ.
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ti voči životnému prostrediu. „Firmy sa sústredia 
na minimalizáciu množstva odpadu a znižovanie 
spotreby energie aj surovín pri výrobe a distribúcii 
tovaru. Zameriavajú sa pri tom napríklad na využitie 
obnoviteľných zdrojov energie, recyklovaných ma-
teriálov a optimalizáciu dopravných trás,“ dodáva 
Jan Kodada.

Zásobovanie výroby v režime JIT/JIS ovplyvňujú 
v poslednom čase aj z rôznych príčin narušené do-
dávateľské reťazce (napr. oneskorenie námorných 
prepráv, situácia na Ukrajine a v Rusku, pandémia 

KOMPLIKÁCIE SA PREJAVIA 
VEĽMI RÝCHLO
„Vzťahy s našimi JIS partnermi sú vždy veľmi úzke 
vzhľadom na rizikovosť a časovú náročnosť do-
dávok. Akýkoľvek výpadok, či už globálny, alebo 
lokálny, má vplyv na výrobu takmer okamžite,“ 
komentuje David Strnad. Napríklad keď komplet-
ne vyhorel výrobný závod jedného z kľúčových 
dodávateľov automobilky Škoda, niekoľko týždňov 
spoločnosť vyrábala nekompletné vozidlá modelu 

Covid−19 a pod.). „Je preto dôležité vytvárať vo 
výrobných organizáciách a ich zásobovaní zmeny, 
ktoré umožnia mať nad tokom materiálu plnú kon-
trolu. Súčinnosť organizácie výroby, logistiky i náku-
pu spoločne s plnou vizibilitou a digitalizáciou do-
dávateľského reťazca je pre riadenie týchto zmien 
zásadným predpokladom,“ opisuje Petr Chalupa. 
Pokročilé softvérové a procesné riešenia poskytujú 
prehľad o všetkých častiach reťazca z jednej plat-
formy a vďaka tomu je potom možné na prípadné 
neštandardné situácie reagovať s predstihom a eli-
minovať riziká narušenia dodávok.

INZERCIA
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Výrobná logistika

Octavia. Narovnanie odberateľsko-dodávateľského 
reťazca aj napriek všetkým vynaloženým zdrojom 
a úsiliu následne trvalo niekoľko mesiacov. „Medzi 
významné faktory ovplyvňujúce stabilitu automobi-
lového priemyslu patria a aj budú patriť napríklad 
meniace sa legislatívne a emisné normy, stabilita 
dodávateľského reťazca či ekonomicko-politická 
situácia,“ dodáva Tomáš Potoček.

Ako poznamenáva Martin Lomnančik, celý dodá-
vateľský reťazec nemožno v dnešnej dobe ešte 
stále považovať za stabilný. „Keď sa ale na celú 
vec pozriem z pozitívneho pohľadu, tak nás po-
sledné takmer tri roky neuveriteľne posunuli 
vpred. Dokázali sme mnohokrát nájsť riešenie aj 

ské reťazce spoliehali na model JIT, pre ktorého 
funkčnosť je kľúčový plynulý tok tovaru. „Pandé-
mia a ďalšie faktory, napríklad klimatická zmena, 
geopolitika a napätá situácia na trhu práce, však 
tento plynulý tok narušili a vyvolali nedostatok ko-
modít, nestabilitu a vyššie náklady,“ konštatujú vo 
svojej štúdii.

„Z pohľadu logistických centier a ľahkej výroby sa 
ukázalo, že prehnaný dôraz na nadmernú optimali-
záciu dodávateľských reťazcov, just-in time a nízke 
zásoby majú aj svoje úskalia. Náklady prerušenia 
plynulých dodávok a s tým súvisiaca nemožnosť 
predaja sú v porovnaní s výhodami lacnejšie naku-
povaných vstupov oveľa vyššie. Dodávateľsko-od-

vo chvíľach, keď sa to zdalo nemožné,“ vyzdvi-
huje. Vďaka fl exibilite a dostatku objednávok do-
káže fi rma kvalitne pracovať s výrobným plánom 
a v spolupráci s dodávateľmi hľadať vhodné rie-
šenie pre aktuálny problém.

DODÁVATEĽSKÉ REŤAZCE SA SKRACUJÚ
Na trend transformácie dodávateľských reťazcov 
poukazujú aj developeri priemyselných nehnuteľ-
ností, ktorí na trhu vidia rastúci dopyt. Výskumné 
oddelenie spoločnosti Prologis očakáva, že nesta-
bilita na trhu si vyžiada zmenu spôsobu skladova-
nia zásob. Až do pandémie sa globálne dodávateľ-
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Dva odlišné prístupy

„Riadenie zásob JIT/JIS zahŕňa nákup zásob 
na základe aktuálnych podmienok. To zname-
ná mať zásoby naplnené „práve včas“, aby bolo 
možné splniť objednávky (materiál príde pres-
ne vtedy, keď je potrebný). Na druhej strane, 
riadenie zásob JIC zahŕňa zásobovanie skôr, 
ako vznikne reálna potreba. Ide o proaktívny 
prístup, ktorého cieľom je vyhnúť sa nedostat-
ku fi nálnych výrobkov a pokryť potenciálny 
dopyt.“

TOMÁŠ POTOČEK
hovorca

Kia Slovakia
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berateľské reťazce sa skracujú a budú sa skraco-
vať aj naďalej, pričom fi rmy sa budú snažiť znížiť 
závislosť primárne od Ázie a diverzifi kovať medzi 
lokálnych dodávateľov s cieľom predísť ochrome-
niu výroby,“ pripomenul v rozhovore pre Systémy 
logistiky Maroš Ovčarik, generálny riaditeľ spoloč-
nosti Partners Investments.

DOPYT PO PRIEMYSELNÝCH 
PRIESTOROCH RASTIE
Prechod z JIT logistiky, postavenej na včasných do-
dávkach, na robustnejšie predzásobenie v režime 
just-in-case (JIC) má z pohľadu výrobcov aj svoje 
úskalia. „Oba modely majú svoje výhody a nevýho-

dy. Výber závisí od konkrétnych strategických cieľov 
danej spoločnosti. Riadenie zásob JIT/JIS zahŕňa 
nákup zásob na základe aktuálnych podmienok. 
To znamená mať zásoby naplnené „práve včas“, 
aby bolo možné splniť objednávky (materiál príde 
presne vtedy, keď je potrebný). 
Na druhej strane, riadenie zásob 
JIC zahŕňa zásobovanie skôr, 
ako vznikne reálna potreba. Ide 
o proaktívny prístup, ktorého 
cieľom je vyhnúť sa nedostatku 
fi nálnych výrobkov a pokryť po-
tenciálny dopyt,“ vysvetľuje To-
máš Potoček.

Z vývoja na trhu je už teraz zrejmé, že spoločnosti 
sa snažia na situáciu reagovať dopytovaním skla-
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dových priestorov na tzv. „vstupných trhoch“, teda 
z lokalít, z ktorých je možné doručovať tovar do ce-
lého sveta. Ide napríklad o prístavné mestá a ich 
okolie – na európskom kontinente hlavne Rotter-
dam a Hamburg. Spoločnosti chcú rýchlo získať 

kontrolu nad svojimi zásobami, 
a preto priemerná miera neob-
sadenosti na najdôležitejších 
svetových trhoch s napojením 
na more aktuálne klesla pod his-
torický priemer.

Rastúce prekážky na týchto 
vstupných trhoch by mohli viesť 
k výstavbe na vedľajších trhoch 

alebo zvýšiť dopyt po prestavbe a premiestňovaní 
prevádzok.

 Považujete 
dodávateľský 

reťazec za 
stabilný?

systemylogistiky@atoz.sk

systemylogistiky.sk

systemylogistiky

systemylogistiky

 
 

 

 

 

 

Prerušenie dodávok je privysoká cena

„Prehnaný dôraz na nadmernú optimalizáciu dodávateľských reťazcov, just-in 
time a nízke zásoby majú aj svoje úskalia. Náklady prerušenia plynulých dodávok 
a s tým súvisiaca nemožnosť predaja sú v porovnaní s výhodami lacnejšie naku-
povaných vstupov oveľa vyššie.“

MAROŠ OVČARIK, výkonný riaditeľ, Partners Investments

PLÁNOVANIE REŽIMU JIT/
JIS VYŽADUJE ZOHĽADNENIE 
STABILITY PROCESU, VÝŠKY 
ZÁSOB A EKONOMICKOSTI 

PREVÁDZKY.



Udalosť

TTento rok priniesol dôležitú inováciu z hľadiska 
skladby programu. Predchádzajúce ročníky cha-
rakterizovali popoludňajšie workshopy zamerané 
na rôzne aspekty obalov. „Tentoraz sme sa rozhodli, 
že na trhu vyberieme dvanásť najlepších prípado-
vých štúdií a necháme ich odprezentovať zástup-
cov užívateľov aj poskytovateľov obalových riešení. 
Tento koncept sa veľmi vydaril, pretože účastníci sa 
mohli počas štvrťhodinky zoznámiť so zaujímavými 
riešeniami a komentár k nim priniesli vždy obe stra-
ny obchodného prípadu,“ hovorí Jeffrey Osterroth, 
konateľ usporiadateľskej spoločnosti ATOZ Group.

Kongres navštívilo celkom 491 účastníkov, čo bolo 
rekordné číslo. Bolo odovzdaných 41 trofejí pre 
najlepšie obaly, v 17 programových bodoch vystú-
pilo 34 rečníkov vrátane troch kľúčových, zaznelo 
12 prípadových štúdií, debatovalo sa v dvoch pane-
lových diskusiách a v ponuke bola návšteva štyroch 

prevádzok. Akciu podporilo 45 partnerov a 21 mé-
dií. V rámci speed-datingovej platformy prebehlo 
94 stretnutí.

SKOK S ALEŠOM VALENTOM
Profesijné kongresy sa nezaobídu bez podporovate-
ľov. Preto v úvodnej časti konferencie vystúpili traja 
zástupcovia zlatých partnerov tohto ročníka – boli 
to Vojtěch Rosina zo spoločnosti Avery Dennison, 
Ivo Benda zo spoločnosti Greiner Packaging Slu-
šovice a Martin Hejl z fi rmy Thimm. Potom prišiel 
čas pre motivačného rečníka. Bývalý akrobatický 
lyžiar Aleš Valenta a olympijský víťaz ukázal, že ak 
človek uvažuje optimisticky a je ochotný prekoná-
vať prekážky, neexistuje prakticky nič, čo by nedo-
kázal. Aleš Valenta po ukončení svojej športovej 
kariéry však „nezavesil lyže na klinec“ a nekochal 

Obalové cunami, tak znelo hlavné motto 
tohtoročného, už jedenásteho ročníka 
najväčšieho českého a slovenského oba-
lového kongresu, ktorý sa konal v dňoch 
19. a 20. októbra 2023 v Prahe. Pri len 
letmom pohľade na obalovú legislatívu, 
ktorá sa chystá na európskej úrovni, nám 
výraz cunami prišiel viac ako priliehavý. 
Cieľom kongresu bolo predovšetkým pri-
praviť českých a slovenských obalových 
profesionálov na to, čo príde v blízkej bu-
dúcnosti.

ČESKÝCH A SLOVENSKÝCH 
OBALOVÝCH PROFESIONÁLOV 
NA BLÍŽIACU SA CUNAMI

Úspešné zvládnutie väčšieho počtu objednávok si vyžaduje aj zmenu organizácie práce.
FOTO: Atoz Group

KONGRES OBALKO PRIPRAVIL

Článok pripravil Stanislav Břen
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so svojimi úspechmi. Naopak, skočil do biznisu, 
prevádzkuje športový areál Acrobat Park v Štítoch, 
patrí medzi úspešných moderátorov a mal aj svoju 
talkshow.

V ďalšom programovom bode už obaja prednáša-
júci udreli takpovediac presne na komoru. David 
Surý, riaditeľ sekcie ochrany životného prostredia 
českého Ministerstva životného prostredia, pred-
stavil rámcovú pozíciu Českej republiky k návrhu 
nariadenia Európskeho parlamentu a Rady o oba-
loch a obalových odpadoch. Potom Zbyněk Kozel, 
generálny riaditeľ AOS EKO-KOM, zacielil na proble-
matické časti návrhu nariadenia. Z vystúpenia bolo 
zrejmé, že zásadných problémov a nevyriešených 
pasáží je celý rad.

Veľkú dopoludňajšiu panelovú diskusiu nazvali 
usporiadatelia trochu provokatívne: Zostane po 
obalovom cunami v priemysle kameň na kameni? 
Pri jednom stole sa zišli obchodníci (Jaroslav Vo-
dáček, Tesco Stores), reprezentanti štátnej správy 
(David Surý, MŽP) a AOS (Zbyněk Kozel, Eko-kom; 
Hana Nováková, Envi-pak), producenti obalov (Ivo 
Benda, Greiner Packaging Slušovice; Martin Hejl, 
Thimm) aj výrobcovia rýchloobrátkového tovaru 
(Thor Tummers, Unilever). Názory zaznievali veľmi 
rozmanité, ale vo vzťahu k pripravovanému naria-
deniu o obaloch prichádzala od zástupcov priemys-
lu skôr skepsa alebo obavy. Na druhej strane je 
zrejmé, že priemysel berie novú legislatívu ako fakt, 
na ktorý sa treba pripraviť.

Obedňajšia pauza na kongrese OBALKO patrí už 
aj networkingu a sekcii BizPACK. To sú krátke ob-
chodné rokovania, približne na desať minút, keď sa 
pri jednom stole stretávajú potenciálny dodávateľ 
a odberateľ. Tento rok sa uskutočnilo 94 týchto ob-
chodných stretnutí.

12 PRÍPADOVIEK NA 15 MINÚT
Popoludňajší program bol rozdelený dva bloky, v pr-
vom zaznelo sedem pätnásťminútových prípado-
vých štúdií a v druhom zase päť. „Bola to ukážka 
toho najlepšieho a najinšpiratívnejšieho, čo možno 

ZA PRAXOU DO ŠTYROCH PREVÁDZOK
Pokiaľ obaly človeka naozaj bavia, chce ich vidieť aj 
v praxi. Na to slúži kongresová sekcia Balenie v ak-
cii. Druhý deň sa preto účastníci vydali do celkom 
štyroch prevádzok.

E-commerce je atraktívna oblasť, do ktorej sa veľa 
investuje. A investície smerujú aj do obalovej tech-
niky. V centrálnom sklade značky DATART majú 
automatický baliaci stroj Opera pre bezvýplňové 
balenie B2C zásielok. Súčasne sú privedené do-
pravníkové vstupy a celá technológia je začlenená 
do intralogistiky skladu. Účastníci si mohli prezrieť 
aj technológiu elastického ovinovania paliet stretch 
hood pre paletovanie zásoby a osobných odberov 
distribuovaných do siete vlastných predajov či veľ-
koobchodných partnerov.

SAKO Brno má k dispozícii prvú plne automatickú 
triediacu linku v Českej republike. Nové zariadenie 
spustené v marci nespolieha na ľudské oko, ale na 
automatiku a senzory. Linka za 330 milionov ko-
rún zvládne za hodinu roztriediť až 4‚5 tony plastu, 
papiera a kovu. Systém si poradí aj s odpadom vo 
vreciach, ktoré roztrhne tak, aby k triedeniu postu-
poval už voľne položený.

Ďalšia výprava sa vydala do byšického závodu Vita-
na, ktorý patrí do skupiny Orkla Foods. Návštevníci 
si prezreli najmä automatickú linku na obaly pre 
zápražku, ktorá sa automaticky balí do papierových 
škatuliek a fi nálne paletuje. Počas prehliadky bolo 
možné vidieť aj balenie marinád do skla či plasto-
vých obalov. Aj táto prevádzka je z prevažnej väčši-
ny automatizovaná.

Nakoniec štvrtá skupina cestovala do závodu spo-
ločnosti CIUR v Brandýse nad Labem, kde sa spra-
covávajú odpady zo zberového papiera a vedľajších 
papierenských produktov. V Brandýse nad Labem 
ročne spracujú viac ako 30 000 ton druhotných 
surovín a z recyklovaného mixu sa vyrobí vyše 
60 výrobkov.

Pretože je zrejmé, že zmeny a výzvy prichádzajúce 
na trh sú dlhodobé, organizačný tím spoločnosti 
ATOZ Group už teraz plánuje ďalší ročník kongre-
su OBALKO. Uskutoční sa 17.–18. októbra 2024, 
a to opäť v Aquapalace Hoteli Prague. Rezerváciu 
termínu v kalendári je možné vykonať pomocou 
ofi ciálního.ICS souboru kongresu.

teraz na trhu nájsť. Som rád, že vo väčšine prípa-
dov sa nám podarilo zorganizovať prezentácie vždy 
zástupcov dodávateľa aj odberateľa,“ domnieva sa 
Jeffrey Osterroth. Tu sú niektoré z nich.

Do malých obalových sérií sa nikomu veľmi nechce 
– je to pracné, nákladné, rizikové. Klára Šťastná 
(Budějovický Budvar) a Petr Kaczor (Thimm) ukáza-
li, že s digitálnou tlačou odpadne väčšina negatív 
a výsledkom je spotrebiteľsky pôsobivé balenie. 
 Michaela Horáková (LEGO Production) sa zamerala 
na zmenu pri ikonickej stavebnici. Odstrániť vnútor-
né plastové vrecká môže na prvý pohľad vyzerať 
ako jednoduchý úkon. Skutočnosť ale ukázala, že 
všetko vyžaduje dlhodobé testovanie.

O tom, že po skončení hudobných a rodinných festi-
valov nemusí byť plocha zaplavená kopami nevrat-
ných pohárov, vypovedá inovácia, ktorú predstavili 
Marcel Zvonek (Karpaty fest), Eliška Fojtů a Klára 
Stojanovičová (obe Greiner Packaging Slušovice). 
Greiner obaly recykloval, a tak mohol Karpaty festu 
ponúknuť riešenie s jednorazovými pohármi, ktoré 
sa vyberali do špeciálnych boxov z vlnitej lepenky. 
Ďalšia prípadová štúdia bola prezentovaná na prí-
klade obalov pre sendviče a bagety od fi rmy Croco-
dille ČR. Zamerala sa na to, ako správna voľba ma-
teriálu pre etikety, konkrétne CleanFlake od Avery 
Dennison, môže hrať kľúčovú úlohu pri recyklácii. 
Prezentovali Aleš Paula (OTK printing & packaging) 
a Vojtěch Rosina (Avery Dennison).

Na sklonku popoludnia prišiel čas na druhú veľkú 
panelovú diskusiu, niesla označenie Skutočnosť 
a sny obalového priemyslu. David Hloušek (Avery 
Dennison), Michaela Horáková (LEGO Production), 
Michael Ondraschek (M.A. s. Automation), Pavel 
Komůrka (Orkla Foods) a Jana Žižková (nezávislá 
obalová expertka spolupracujúca s časopisom Svět 
balení) diskutovali o budúcnosti obalového priemys-
lu. Z diskusie vyplynulo, že snívanie o obaloch bu-
dúcnosti je hlboko podmienené možnosťami, ktoré 
sa aktuálne ponúkajú. Firmy chápu výzvy, ktorým 
čelia a ktoré ich ešte čakajú. Debata sa teda sto-
čila k nedostatku pracovnej sily vrátane nezáujmu 
mladých o oblasť obalov, ale rovnako sa hovorilo 
o rozvoji moderných technológií vrátane strojového 
učenia a umelej inteligencie. Hlboko sa diskutovalo 
aj o nutnosti zohľadniť názory spotrebiteľov.

OBALOVÉ EXPONÁTY NA PÓDIU
Obalový kongres OBALKO je v posledných rokoch 
sprevádzaný aj galavečerom súťaže Obal roku. 
Počas neho sú slávnostne odovzdávané ocenenia 
pre najlepšie obaly a obalové riešenia. Prvé miesto 
získala fi rma Thimm s exponátom Box pre T-Pho-
ne launch, obal zadávala spoločnosť T-Mobile. Na 
druhej priečke sa umiestnila fi rma Van de Velde 
Packaging Unipap s obalovým riešením Adapt. Tre-
tie miesto patrí dvom spoločnostiam – Antalisu za 
papierovú viazaciu pásku a Logiku za interaktívny 
box pre mačky Brit Care Cat.

Ceremónia Obal roka bola poslednou časťou for-
málneho programu prvého kongresového dňa. 
Večerné a nočné hodiny patrili už len zábave a bu-
dovaniu neformálnych vzťahov. Večerný Obalový 
Business Mixér priniesol pútavý program, veľa 
dobrého jedla a pitia a samozrejme aj diskusií 
a nových obchodných či priateľských vzťahov, a to 
všetko v havajskom a surferskom štýle.

Vždy dvaja aktéri 
na jednom pódiu

„Bola to ukážka toho najlepšieho a najinšpira-
tívnejšieho, čo možno teraz na trhu nájsť. Som 
rád, že vo väčšine prípadov sa nám podarilo zor-
ganizovať prezentácie vždy zástupcov dodáva-
teľa aj odberateľa. Účastníci konferencie tak 
dostali komplexný obrázok o tom, čo a ako sa 
robilo a aké to malo prínosy. Miera objektivity 
pri takýchto vstupoch je podstatne vyššia, než 
keď svoje riešenie predstavuje iba dodávateľ.“

JEFFEREY 
OSTERROTH

Konateľ 
spoločnosti
ATOZ Group

Zúčastnili ste 
sa kongresu 

OBALKO 11?

systemylogistiky@atoz.sk

systemylogistiky.sk

systemylogistiky

systemylogistiky

PREČÍTAJTE SI CELÝ 
REPORT Z KONGRESU 

OBALKO 11
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KKoniec roka je pre obchodníkov tradične hlavnou 
sezonou. Dlhodobým trendom je nárast interneto-
vého predaja, a aby e-shopy tento nápor zvládli, 
musia sa začať pripravovať s dostatočným pred-
stihom. Experti sa zhodujú, že základom úspechu 
je efektívna komunikácia obchodníka na všetkých 
frontoch – s dopravcami, ktorých možnosti sú 
s rastúcim počtom prepráv napnuté, aj so zákazní-
kom, ktorého nároky sa stále zvyšujú.

ONLINE PREDAJ JE V TURBULENCIÁCH
Nápor nakupujúcich na internetové predajne rás-
tol počas poslednej dekády takmer kontinuálne. 
Historicky prvý pokles objemu predaja zazname-

nal slovenský trh až na začiatku tohto roka, keď 
v prvom kvartáli dosiahol v medziročnom porovnaní 
o 12 percent menší objem. Neistota spotrebiteľov 
neustále bombardovaných negatívnymi správami 
odďaľuje ich plánované nákupy. Po miernom ná-
raste v druhom kvartáli sa v lete objem interneto-
vého predaja opäť mierne prepadol. Očakávania 
spojené s koncom roka sú tak medzi obchodníkmi 
tiež opatrné.

„Aj keď patrí štvrtý kvartál vzhľadom na nákup via-
nočných darčekov a očakávanej ponuky zliav medzi 
najsilnejšie, neočakávame v porovnaní s predchá-
dzajúcim rokom výraznejší nárast. Neistota spoje-
ná s infl áciou, očakávaným rastom cien niektorých 
energií a celkovým negatívnym výhľadom sloven-

Úspešné zvládnutie väčšieho počtu objednávok si vyžaduje aj zmenu organizácie práce.
FOTO: AdobeStock
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EFEKTÍVNA LOGISTIKA E-SHOPOV 
JE NA KONCI ROKA KĽÚČOVÁ
Včasné doručenie vianočných darčekov si vyžaduje súhru mnohých faktorov. Presun zákazníkov z kamenných obchodov do tých virtuál-
nych je každým rokom citeľnejší. Prevádzkovatelia internetových predajní zažívajú s blížiacim sa koncom roka vrchol sezony a snažia 
sa tomu prispôsobiť aj organizáciu procesov v distribučných centrách. Dopravcovia sa im snažia vyjsť v ústrety, avšak aj ich kapacity 
sú v tomto období limitované.

Článok pripravil Vladimír Maťo

skej ekonomiky bude naďalej spôsobovať odklada-
nie nákupov,“ predpokladá David Chmelař, riaditeľ 
spoločnosti Heureka Group. „Na Vianoce budeme 
praktickejší a budeme vyčkávať na akciové ponuky, 
ako je Black Friday. E-commerce na Slovensku však 
má veľký priestor rásť, takže obdobie rastu, ktoré 
vymaže straty posledného obdobia, je len otázkou 
času,“ dodáva.

Napriek turbulenciám sa predajcovia ani na kon-
ci tohto roka rozhodne nebudú môcť sťažovať na 
nedostatok práce. Práve naopak, predvianočná 
sezona je z pohľadu predajcov kľúčovým obdo-
bím roka. „Čo sa týka skladových zásob, tak tie sú 
v tomto momente skoro na maxime, pretože štvrtý 
kvartál býva v retaile so spotrebnou elektronikou 
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najsilnejší,“ konštatuje Vladislav Krasický, riaditeľ 
logistiky spoločnosti NAY. Mimoriadnemu náporu 
objednávok musia obchodníci prispôsobiť aj svoje 
logistické procesy.

NA PRÍPRAVY TREBA MYSLIEŤ VČAS
Základom úspechu je v prvom rade mať čo pre-
dávať. Väčšina tovaru predávaného v slovenských 
obchodoch pochádza od výrobcov sídliacich v Ázii. 
Zároveň sa predajcovia v dobe rastúcich nákladov 
snažia realizovať dodávky s dôrazom na cenu pre-
práv. Aj preto je kľúčové začať sa na sezonu pri-
pravovať s dostatočným predstihom. „Ak sa zame-
riame na dodávateľov sídliacich napríklad v Číne, 
Thajsku, Vietname alebo Malajzii a ak zvolíme eko-
nomickejší variant dopravy, ktorým je stále námor-
ná doprava, tak je to zhruba tri mesiace pred poža-
dovaným termínom dodania,“ hovorí Tomáš Hašlar, 

skladoch sa s príchodom hlavnej sezony citeľne 
zvýši ruch a predajcovia stupňujú tlak na pracov-
ný trh, aby mali dostatok pracovníkov schopných 
pripraviť objednávky na odoslanie. „Počas sezony, 
teda v období od septembra do januára, ideme na 
plný plyn. Už dopredu naberáme potrebný perso-
nál, aby sme ho stihli zaučiť, pričom potreba za-
mestnancov sa zvýši až o tretinu,“ hovorí V. Krasic-
ký. Získať dostatok pracovníkov pritom pomáhajú 
dlhodobé kontrakty s personálnymi agentúrami.

„Pokiaľ ide o naše predajne, počas sezony posilňu-
jeme personál a prijímame nových brigádnikov. To 
isté platí aj pre naše logistické centrum v Senci,“ 
potvrdzuje Sabina Boudová, marketingová riadi-
teľka spoločnosti Datart. „Zároveň posilňujeme 
kapacity aj pre našu službu Dopravart. Čo sa týka 
nákupu cez náš e-shop, kladieme dôraz na rýchlosť 
dodania tovaru až domov k zákazníkom alebo na 
osobný odber v našich predajniach,“ dodáva.

riaditeľ leteckej a námornej prepravy v spoločnosti 
Yusen Logistics. Včasná komunikácia a výber do-
pravcu zabezpečí dovozcovi čas na vyjednávanie 
o cene a zabezpečenie prepravnej kapacity u lo-
diara. „Tá môže byť v hlavnej sezone vďaka zvýše-
nému dopytu obmedzená. Dôležité je pri zadávaní 
prepravy informovať dopravcu o dátume možného 
vyzdvihnutia tovaru a požadovanom termíne do-
dania, druhu, množstve, rozmeroch, hmotnosti 
a o prípadných špecifi ckých požiadavkách dováža-
ného tovaru, aby mohol byť zvolený správny variant 
prepravy,“ vysvetľuje.

ZAČAL SA LOV SEZONNYCH 
ZAMESTNANCOV
Väčší počet objednávok núti predajcov v maximál-
nej miere využiť skladové kapacity. V preplnených 
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inzerce

Dôležité je správne 
plánovanie

„Trh s dopravcami, samozrejme, nie je nafu-
kovací a doručenie môže chvíľu trvať, aj keď 
tovar opustí sklad včas. Dôležité je správne 
plánovanie a jasné informovanie zákazníka, že 
ak chce mať tovar doručený do Vianoc, musí si 
ho objednať včas, aby ho kuriérska spoločnosť 
stihla doručiť.“

VLADISLAV KRASICKÝ
riaditeľ logistiky

NAY
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NAJŽIADANEJŠÍ TOVAR 
DOSTÁVA PREDNOSŤ
Úspešné zvládnutie väčšieho počtu objednávok si 
vyžaduje aj zmenu organizácie práce v distribuč-
ných centrách. Sklady internetových predajní sa ku 
koncu roka menia s ohľadom na potrebu nasklad-
niť väčšie množstvo tovaru a zvýšený pohyb ľudí. 
Tieto zmeny pritom musia prebehnúť tak, aby sa 
v dôsledku zvýšeného náporu z procesov nevytrá-
cala efektivita.

„Je to priebežná zmena, ktorá sa začína už s prí-
chodom prvých chladných dní,“ opisuje aktuálne 
zmeny Marián Šarišský, manažér prevádzky a logis-
tiky internetového obchodu s oblečením Dedoles. 
„Letné produkty sa presúvajú na ťažšie dostupné 
pozície a, naopak, do popredia sa dostávajú najprv 
produkty do dažďa a neskôr zimné produkty. Spolu 
s presunmi produktov sa tovar aj viac roztiahne po 
celej vychystávacej ploche práve kvôli očakávanej 
vyššej hustote pracovníkov. Systémovo zároveň vy-
rovnávame obrátku jednotlivých celkov vychystáva-
cej zóny tak, aby sa kumulatív obrátky všetkých pro-
duktov v každej zóne čo najviac rovnal. V preklade, 
aby bola obrátka po zónach rovnomerne rozložená 
a bránilo sa tak tvorbe úzkych hrdiel v podobe najo-
brátkovejších produktov koncentrovaných vo veľmi 
malom priestore. Taktiež sa môže zmeniť riadenie 
prechodu uličkami odklonom od najkratšej trasy 
smerom k jednosmernému toku,“ spresnil.

PROBLÉMOM SA DÁ PREDÍSŤ 
VČASNOU KOMUNIKÁCIOU
Po úspešnom pripravení objednávky prichádza 
na rad posledná fáza úspešného predaja, a tou je 
včasné doručenie tovaru konečnému zákazníkovi. 
Vzhľadom na mimoriadny nápor práve v závere 
roka sú obmedzené aj kapacity doručovateľských 
fi riem. „Trh s dopravcami, samozrejme, nie je nafu-
kovací a v tomto období už aj zákazník chápe, že 
doručenie môže chvíľku trvať, aj keď tovar opustí 
sklad včas,“ konštatuje V. Krasický s tým, že niekto-
rým zákazníkom vedia vyjsť v ústrety aj expresnou 

„Každoročne sa opakuje rovnaký scenár, že v seg-
mente B2C, teda pri doručovaní zásielok z fi riem 
na súkromné adresy, a C2C, ako označujeme za-
sielanie balíkov medzi súkromnými adresami, si 

zákazníci nechávajú nákup vianoč-
ných darčekov na poslednú chvíľu,“ 
uvádza Peter Braunfeld, riaditeľ 
prepravnej spoločnosti 123kuriér. 
Čo sa týka e-shopov, ich zákazní-
ci by mali pri objednávke počítať 
s dobou, počas ktorej predajca 
tovar vyskladňuje a odovzdáva do-
pravcovi. Je teda potrebné zistiť, či 
má požadovaný produkt skladom 
a za ako dlho je schopný expedo-

vať. Dopravca potom doručí zásielku nasledujúci 
pracovný deň po vyzdvihnutí, ale môžu nastať 
objektívne dôvody, prečo to tak nakoniec nie je. 
Príkladom môžu byť nepredvídateľné komplikácie 
na cestách, porucha vozidla alebo napríklad zle 
napísaná adresa doručenia.

NÁROKY ZÁKAZNÍKOV 
V DORUČOVANÍ RASTÚ
Tlak na predajcov zo strany zákazníkov v oblas-
ti kvality doručovania pritom z roka na rok rastie 
a platí, že čím je zákazník mladší, tým väčšie sú 
jeho požiadavky. Potvrdzujú to aj výsledky tohoroč-
ného prieskumu, ktorý realizovala kuriérska spo-
ločnosť Dodo. Kým len 23 percent nakupujúcich 
z generácie X preferuje doručenie do 90 minút 
alebo v ten istý deň, medzi generáciou Z je to už 
36 percent. Nie je to však jediný potenciál, ktorý sa 
v rýchlom doručení ukrýva. Z prieskumu medzi na-
kupujúcimi vyplýva, že hoci celkovo by 30 percent 
ľudí chcelo pri nákupoch využiť doručenie v ten istý 
deň, v skutočnosti to robí len 15 percent. A to aj 
napriek tomu, že zákazníci sú ochotní si za doru-
čenie priplatiť. Zaujímavé však je, že 47 percent 
uprednostňuje doručenie v ten istý deň aj v prípade 
plánovaných nákupov.

dopravou a tovar, ktorý je na sklade, doručiť ešte aj 
deň pred Vianocami. Z pohľadu predajcov je preto 
dôležitá tiež dôsledná komunikácia. „Sme v inten-
zívnom kontakte so všetkými externými dopravca-
mi, a to preto, aby sme boli dopredu 
pripravení na vianočný nápor a naši 
zákazníci dostali svoje vianočné 
darčeky včas,“ hovorí S. Boudová.

Efektívna komunikácia je dôležitá 
aj vo vzťahu k zákazníkovi, pripo-
mínajú predajcovia. „Dôležitejšie je 
správne plánovanie a jasné infor-
movanie zákazníka, že ak chce mať 
tovar doručený do Vianoc, musí si ho 

objednať včas, aby ho kuriérska spoločnosť stihla 
doručiť,“ pripomína V. Krasický. Nástroje, ktoré mo-
tivujú zákazníka dobre plánovať nákup a doručenie 
tovaru, predajcovia využívajú aj priamo v interne-
tovom obchode. „Pri každom produkte v našom 
obchode sa zobrazuje aj dátum doručenia domov. 
Snažíme sa nakupovanie cez e-shop zefektívniť naj-
viac, ako to je možné,“ uvádza príklad S. Boudová.

DOSTUPNOSŤ DOPRAVY 
KU KONCU ROKA KLESÁ
Dopravcovia sa snažia vychádzať predajcom 
v ústrety, avšak čím viac sa blížia Vianoce, tých 
častejšie sa môžu zákazníci kuriérskych služieb 
stretnúť s niekoľkými problémami. Jednak so za-
stropovaním počtu zásielok, ktoré dopravca od 
distribútora alebo e-shopu vyzdvihne, ďalej so 
sezonnym zvýšením prepravnej ceny, ktoré odráža 
zložitejšiu situáciu pri doručovaní, alebo s automa-
tickým doručením zásielky do výdajného miesta, 
teda nie na udanú súkromnú adresu. Niektoré 
opatrenia sa môžu odraziť aj vo vyššej cene prepra-
vy pre koncového príjemcu zásielky. Tiež garancia 
doručenia zásielky v obvyklom čase, teda nasledu-
júci pracovný deň po vyzdvihnutí, nie je automatic-
ká, respektíve bezplatná služba.

Komerčná prezentácia

Trenčín je dlhodobo vyhľadávanou lokalitou, 
kde dopyt prevyšuje ponuku, čo sa pretavilo 
do takmer 0 % neobsadenosti (Vacancy Rate) 
v logistických a výrobných halách v celom tren-
čianskom regióne. Z regiónu má Priemyselný 
park Trenčín najvýhodnejšiu polohu, pretože 
ako jediný je priamo v meste Trenčín, čo nájom-
com garantuje prístup k pracovnej sile, ktorú 
nemusia prevážať vlastnou dopravou a do práce 
sa dostane MHD či bicyklom. 

Bývalý Redside Park pôvodne pre svoje vlastné 
potreby postavila firma AUO. Vďaka tomu je 
dnes tento priemyselný park jedinou multi-tenant 
halou na Slovensku, ktorá je svojím technickým 
štandardom prispôsobená nielen na potreby lo-
gistických, ale aj výrobných firiem. Prvky, ktoré 
si nájomcovia v ostatných halách musia zaplatiť 
formou ASTI (Above Standard Tenant Improve-

ment), sú v trenčianskom priemyselnom parku 
súčasťou štandardu. Dôkazom je dlhodobá ob-
sadenosť parku a zloženie nájomcov, momentál-
ne v parku operuje Leoni, Adient, Veeser, AAF, 
Hella, Yanfeng a AUO. Priemyselný park Trenčín 
má certifikát LEED Gold, ktorý je medzinárodne 
najpoužívanejším zeleným certifikátom.

Skupina BHM na slovenský industriálny a logis-
tický trh vstúpila ako joint venture partner fir-
my GO ASSET Development, s ktorou úspešne 
vybudovala LOG CENTER R7 v Dunajskej Stre-
de. Koncom roka 2022 BHM odkúpila podiely 
svojho partnera a stala sa výlučným vlastníkom 
projektu. BHM aktuálne vlastní 220 000 m2 logi-
stických a industriálnych priestorov na Slovensku. 
Priemyselné parky v Trenčíne aj Dunajskej Strede 
sú momentálne plne prenajaté, avšak v oboch 
parkoch sa budúci rok budú uvoľňovať jednotky, 

ktoré v prípade záujmu developer vie ponúknuť. 
Okrem portfólia na Slovensku skupina vlastní aj 
parky v Srbsku, Slovinsku a Chorvátsku. 

BHM Group je česká súkromná investičná 
spoločnosť založená a majoritne vlastnená To-
mášom Krskom, ktorý sa vo svojej kariére za-
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VĎAKA RÝCHLEMU 
DORUČENIU MÔŽU 
E-SHOPY ZÍSKAŤ 

NOVÝCH ALEBO UDRŽAŤ 
SI EXISTUJÚCICH 

ZÁKAZNÍKOV.

Časová úspora 
pre kuriérov

„Včasná komunikácia a výber dopravcu za-
bezpečí dovozcovi čas na vyjednávanie o cene 
a zabezpečenie prepravnej kapacity. Tá môže 
byť v hlavnej sezone vďaka zvýšenému dopytu 
obmedzená.“

TOMÁŠ HAŠLAR
riaditeľ leteckej 

a námornej 
prepravy

Yusen Logistics
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Vďaka rýchlemu doručeniu môžu e-shopy získať 
nových alebo udržať si existujúcich zákazníkov. Ak 
k tomu pridajú možnosť výberu časového okna, 
kedy môže zákazník tovar očakávať, oslovia tým 
polovicu nakupujúcich. Pre takmer tretinu zákaz-
níkov je navyše dôležité, či je doručenie ohľaduplné 
voči životnému prostrediu.

Spätná väzba od zákazníkov však naznačuje, že 
s výkonmi obchodníkov na Slovensku sú zatiaľ 
spokojní. Miera spokojnosti so službami e-shopov 
dosahuje v súčasnosti podľa portálu Heureka až 
95‚3 percenta. „Vysoká konkurencia v slovenskom 
e-commerce vytvára silný tlak, z ktorého ťaží pre-
dovšetkým spotrebiteľ, keďže slovenské aj české 

INZERCIA

Komerčná prezentácia

Trenčín je dlhodobo vyhľadávanou lokalitou, 
kde dopyt prevyšuje ponuku, čo sa pretavilo 
do takmer 0 % neobsadenosti (Vacancy Rate) 
v logistických a výrobných halách v celom tren-
čianskom regióne. Z regiónu má Priemyselný 
park Trenčín najvýhodnejšiu polohu, pretože 
ako jediný je priamo v meste Trenčín, čo nájom-
com garantuje prístup k pracovnej sile, ktorú 
nemusia prevážať vlastnou dopravou a do práce 
sa dostane MHD či bicyklom. 

Bývalý Redside Park pôvodne pre svoje vlastné 
potreby postavila firma AUO. Vďaka tomu je 
dnes tento priemyselný park jedinou multi-tenant 
halou na Slovensku, ktorá je svojím technickým 
štandardom prispôsobená nielen na potreby lo-
gistických, ale aj výrobných firiem. Prvky, ktoré 
si nájomcovia v ostatných halách musia zaplatiť 
formou ASTI (Above Standard Tenant Improve-

ment), sú v trenčianskom priemyselnom parku 
súčasťou štandardu. Dôkazom je dlhodobá ob-
sadenosť parku a zloženie nájomcov, momentál-
ne v parku operuje Leoni, Adient, Veeser, AAF, 
Hella, Yanfeng a AUO. Priemyselný park Trenčín 
má certifikát LEED Gold, ktorý je medzinárodne 
najpoužívanejším zeleným certifikátom.

Skupina BHM na slovenský industriálny a logis-
tický trh vstúpila ako joint venture partner fir-
my GO ASSET Development, s ktorou úspešne 
vybudovala LOG CENTER R7 v Dunajskej Stre-
de. Koncom roka 2022 BHM odkúpila podiely 
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parkoch sa budúci rok budú uvoľňovať jednotky, 
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eshopy poskytujú skutočne špičkový servis a služ-
by. Služby ako same day delivery, vynesenie tovaru 
na poschodie alebo možnosť vybrať si zo širokej 
siete tisícov výdajných miest nie sú vo svete štan-
dardom,“ uzatvára D. Chmelař.

Ako sa na vrchol 
predajnej sezony 
pripravujete vy?

systemylogistiky@atoz.sk

systemylogistiky.sk

systemylogistiky

systemylogistiky

E-commerce na Slovensku 
má priestor rásť

„Neistota spojená s infl áciou, očakávaným rastom cien niektorých energií a cel-
kovým negatívnym výhľadom slovenskej ekonomiky bude naďalej spôsobovať od-
kladanie nákupov. E-commerce na Slovensku však má veľký priestor rásť, takže 
obdobie rastu, ktoré vymaže straty posledného obdobia, je len otázkou času.“

DAVID CHMELAŘ, riaditeľ, Heureka Group



Sklad a manipulácia

VVýber manipulačnej techniky je vo väčšine fi riem 
o hľadaní kompromisu medzi rentabilitou a efek-
tívnosťou. Aj vďaka rastúcej spoľahlivosti a bez-
pečnosti prevádzky sa čoraz viac fi riem pri výbere 
vozíkov orientuje na elektrický pohon. Elektrickým 
vozíkom sa tak darí vytláčať z trhu manuálne nápro-
tivky aj stroje so spaľovacími motormi. „Hlavným 
aspektom pri výbere manipulačnej techniky je jas-
ná predstava o toku tovaru a jednotlivých logistic-
kých operáciách, ktoré je potrebné zabezpečiť. Aj 
v prípade malých podnikov je teda dôležité vedieť, 
aký je predpokladaný tok tovaru, či už v počte pa-
liet, alebo nákladných vozidiel, ktoré sa naskladnia 
a vyskladnia. Dôležité je prispôsobiť manipulačnú 
techniku podmienkam skladových priestorov a sa-
motnej prevádzke, keďže každý typ manipulačnej 
techniky je efektívny pre daný typ logistickej operá-
cie,“ pripomína Martin Kozlov, produktový manažér 
spoločnosti Jungheinrich.

Trend znižovania podielu spaľovacích vozíkov na 
trhu je viditeľný už niekoľko rokov. V západnej Eu-

Dlhodobý podiel manipulačnej techniky s elektrickým pohonom predstavuje viac ako 
80 % a stále rastie. Dôvody sú jednoduché. Elektrické vozíky sa svojim spaľovacím ná-
protivkom nielen vyrovnajú, ale v mnohom ich aj prekonávajú, navyše pri oveľa nižších 
prevádzkových nákladoch. Evolúcia technológie pohonu zasahuje všetky segmenty od 
nízkozdvižných „paleťákov“ až po stroje načahujúce sa na najvyššie police regálov.

Článok pripravil Vladimír Maťo

Nízkozdvižné vozíky s elektrickým pohonom sú 
omnoho efektívnejšie hlavne pri vyššom toku tovaru.

FOTO: Jungheinrich

Potrebujete 
viac miesta?

Pripravujeme novú lokalitu pre vaše 
logistické, výrobné a obchodné aktivity

prenajímateľná plocha 50 000 m² / jednotky od 5 000 m²
Naďa Kováčiková / +421 908 110 002 / nada.kovacikova@vgpparks.eu / www.vgpparks.eu
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POHONU FLOTÍL SKLADOVÝCH 
VOZÍKOV DOMINUJE ELEKTRINA

rópe je prevaha elektrických vozíkov o niečo väčšia, 
ale trend je viditeľný aj v našom regióne. „Až 90 % 
našich zákazníkov prechádza pri čelných vozíkoch 
na elektrický pohon. Presvedčí ich spoľahlivosť, ab-
solútne nízka hlučnosť, nižšie prevádzkové náklady 
a v neposlednom rade takmer nulové emisie. Lebo 
čoraz viac z nich sa zaujíma aj o ochranu životného 

Elektrický pohon uľahčuje prácu

„Vozíky s elektrickým pohonom sú omnoho efektívnejšie hlavne pri vyššom toku 
tovaru, napríklad pri nakládke a vykládke tovaru logistického centra. Personál sa 
tak môže plne sústrediť na svoje úlohy, kým ťažkú prácu odvádza elektrický vozík. 
Vďaka intuitívnemu ovládaniu a ergonomickým prvkom elektrických vozíkov je 
práca priam potešením a to pozitívne vplýva na výkon obsluhy.“

MARTIN KOZLOV, produktový manažér, Jungheinrich

prostredia,“ dodáva expert na vozíky s elektrickým 
pohonom Martin Gejdoš zo spoločnosti Still.

VÝKON UŽ NIE JE PROBLÉM
Výhody elektricky poháňaných vozíkov sú všeobec-
ne známe, nižšie prevádzkové náklady, nulové 
emisie v mieste používania, nízke vibrácie a hluk, 
teda vyššie pohodlie a bezpečnosť pre zamestnan-
cov. Na druhej strane, daňou za tieto benefi ty sú 
vyššie obstarávacie náklady. Ešte donedávna sa 
mnohí prevádzkovatelia skladov spoliehali na silu 
a výkon dieselových či LPG pohonov a dávali im 
prednosť, avšak dnes je to minulosťou. Elektrický 
vysokozdvižný vozík má už takmer rovnaký výkon. 
„Najnovšia generácia má identický výkon s LPG či 
dieslom. Jedno nabitie vydrží dlhšie ako jedna fľaša 
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po výmenu za ďalšiu u LPG vozíka. Elektrický vozík 
s najvýkonnejšími Li-ion batériami v kombinácii 
s rýchlou nabíjačkou už výrazne konkuruje aj jednej 
nádrži dieselového vozíka,“ vysvetľuje M. Gejdoš. 
Elektrické vozíky si už hravo poradia aj s horším po-
vrchom, ktorý sa môže vyskytnúť v niektorých pre-
vádzkach. V takomto prípade postačuje, ak sú na 
vozíku väčšie kolesá alebo špeciálne pneumatiky 
s vyššou schopnosťou odpružiť nerovnosti povrchu.

VÝHODOU JE ČISTOTA A KOMFORT
Výrobca piva Plzeňský Prazdroj zrealizoval výmenu 
fl otily vozíkov minulý rok. Celkovo vo svojej pre-
vádzke nasadil 66 elektrických vozíkov rôznych 
špecifi kácií od ručne vedených až po čelné vozíky 
s nosnosťou päť ton. V nápojárskom priemysle sa 
dlhodobo uplatňovali vozíky so spaľovacím moto-
rom, ktoré poskytovali potrebný výkon. Vozíky na 
plyn však znamenajú lokálne emisie, ktoré kompli-
kujú prevádzku v polouzavretých alebo uzavretých 
priestoroch, zvyšujú uhlíkovú stopu prevádzkova-
teľov a vyžadujú aj špecifi cké bezpečnostné opat-
renia. Elektrické vozíky majú dostatočný výkon aj 
na manipuláciu s niekoľkotonovým nákladom na 
vidliciach. Podniky tak z veľkej časti prechádzajú 
na elektrickú trakciu. „Pri poslednej obmene fl otily 
sme nahradili ďalších asi desať až pätnásť plyno-
vých vozíkov čistými vozíkmi na elektrinu. Pri men-
ších, ručne vedených strojoch využívame primárne 
lítiovo-iónové batérie,“ hovorí Jan Štochl, špecialis-
ta logistiky Plzeňského Prazdroja.

Pre zavedenie elektrických vozíkov vo svojej senec-
kej prevádzke sa rozhodla aj spoločnosť DSV Solu-
tions Slovakia. Výsledným rozhodnutím bola kúpa 
vozíkov s energeticky šetrnými Li-ion batériami. 
Výhodou z pohľadu každodennej prevádzky je ich 
jednoduché nabíjanie. „Operátori počas prestávky 
dajú manipulačnú techniku nabíjať na určených 
miestach. Tie sú v blízkosti priestorov, ktoré použí-
vajú počas prestávok alebo pri výmene pracovných 
zmien. Eliminuje sa tým neproduktívna návšteva 

vzdialenosti bez potreby elektrického pohonu. 
Nespornou výhodou ručne vedených paletových 
vozíkov sú ich kompaktné rozmery, relatívne nízka 
hmotnosť a využívajú sa často na presun tovaru 
na krátku vzdialenosť alebo všade tam, kde nie je 
možné prejsť ťažším vozíkom,“ konštatuje M. Koz-
lov, produktový manažér spoločnosti Jungheinrich.

Na druhej strane, nízkozdvižné vozíky s elektric-
kým pohonom sú omnoho efektívnejšie hlavne pri 
vyššom toku tovaru, napríklad pri nakládke a vy-
kládke tovaru logistického centra. „Konfi gurácia 
nízkozdvižného vozíka sa prispôsobuje potrebám 
prevádzky a ide o naozaj širokú škálu nízkozdviž-
ných vozíkov s možnosťou pešej obsluhy, plošinou 
na státie alebo kabínou s bočným sedením obslu-
hy pre dlhé prepravné trasy. Personál sa tak môže 
plne sústrediť na svoje úlohy, kým ťažkú prácu od-
vádza elektrický vozík. Vďaka intuitívnemu ovláda-
niu a ergonomickým prvkom elektrických vozíkov 
je práca priam potešením a to pozitívne vplýva na 
výkon obsluhy,“ hovorí.

Dôležitým parametrom pri výbere medzi manuál-
nym a elektricky poháňaným nízkozdvižným vo-
zíkom býva aj cena. „Cena elektrického vozíka je 
minimálne dvojnásobná v porovnaní s mechanic-
kým paletovým vozíkom a vyžaduje si aj pravidelný 
servis. Aj napriek tomu sa zákazník v prvom rade 
zameriava na zabezpečenie plynulej prevádzky, 
z ktorej jeho podnikanie vykazuje zisk, až potom 
sa zameriava na efektivitu logistických procesov,“ 
dodáva M. Kozlov.

nabíjacej miestnosti. Po skončení prestávky je vo-
zík vďaka možnosti medzidobíjania opäť pripravený 
na prevádzku a zvyšuje sa tak okamžitá dostupnosť 
a fl exibilita,“ pochvaľuje Anton Keleši, zástupca ge-
nerálneho riaditeľa DSV Solutions Slovakia.

ZMENU BADAŤ AJ PRI ZEMI
Segmentu nízkozdvižných vozíkov ešte donedávna 
kraľovali manuálne verzie bez prídavného pohonu. 
Zo skladov doposiaľ celkom nevymizli a sú častým 
doplnkom mnohých elektrifi kovaných fl otíl. Pri nie-
ktorých úlohách sú totiž ťažko nahraditeľné. „Kla-
sické manuálne paletové vozíky sú vhodné všade 
tam, kde je potrebný presun materiálu na krátke 

Chýbajúci zamestnanci 
sú brzdou rastu

„Operátori počas prestávky dajú manipulačnú 
techniku nabíjať na určených miestach. Tie sú 
v blízkosti priestorov, ktoré používajú počas 
prestávok alebo pri výmene pracovných zmien. 
Eliminuje sa tým neproduktívna návšteva na-
bíjacej miestnosti. Po skončení prestávky je 
vozík vďaka možnosti medzidobíjania opäť pri-
pravený na prevádzku a zvyšuje sa tak okamži-
tá dostupnosť a fl exibilita.“

ANTON KELEŠI
Deputy Managing 

Director
DSV Solutions 

Slovakia
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IT

TTelekomunikačná sieť piatej generácie, označo-
vaná skratkou 5G, je ďalším vývojovým stupňom 
v oblasti dátového prenosu. Umožňuje prenášať 
väčší objem dát stabilnejšie a väčšou rýchlosťou. 
Okamžite vzájomne komunikovať vďaka nej doká-
že väčšie množstvo zariadení, čo z nich robí základ-
ný predpoklad zavedenia princípov Priemyslu 4.0.

V oblasti logistiky dokáže 5G sieť zabezpečiť pokro-
čilé monitorovanie transferu materiálu v reálnom 
čase, optimalizáciu logistických tokov a možnosti 
diagnostiky a vizualizácie logistických trás a zaria-

dení na diaľku pomocou virtuálnej reality. Drama-
tický pokrok môže zaznamenať aj rozvoj umelej 
inteligencie, a to predovšetkým v segmentoch, 
ktorých rozvoju bránil nedostatok dát.

Zavedenie 5G technológie do logistiky ponúka ob-
rovský potenciál na zvýšenie efektívnosti a zlepše-
nie celkovej výkonnosti a produktivity v oblasti lo-
gistických operácií. „Otvára potenciál pre inovácie, 
ako sú autonómne mobilné roboty, komunikujúce 
v homogénnej indoor aj outdoor sieti, ich inteligent-
nú koordináciu s využitím nízkej latencie,“ vysvet-

Rozvoj automatizácie, zavádzanie robotov a zvyšovanie konektivity v skladoch sa nezaobíde bez adekvátnej infraštruktúry. Efektívne 
prepojenie jednotlivých prvkov modernej intralogistiky umožnia telekomunikačné siete piatej generácie. Nasadzovanie 5G sietí je ešte 
len na začiatku dlhej cesty, hoci už dnes možno nájsť príklady ich úspešnej implementácie aj v našich zemepisných šírkach. Zrýchlenie 
dynamiky ich využívania v praxi však bude stáť aj na systémovej podpore.

Článok pripravil Vladimír Maťo

5G SIETE SÚ PILIEROM INOVÁCIÍ 
AJ V PRIEMYSLE A LOGISTIKE

V oblasti logistiky dokáže 5G sieť zabezpečiť pokročilé monitorovanie transferu materiálu v reálnom čase. FOTO: Freepik

ľuje Rudolf Končok, Product Owner Industrial IoT 
v spoločnosti Slovak Telekom.

PILIER LOGISTIKY NOVEJ GENERÁCIE
Prelomovým parametrom 5G sietí je to, že súkrom-
ná fi rma ich môže prevádzkovať lokálne v rámci 
svojho výrobného či logistického areálu. Práve 
táto forma privátnych kampusových sietí má podľa 
expertov v priemysle veľký potenciál. „Umožňu-
je fi rmám pokryť nielen celý logistický a výrobný 
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priestor, ale aj exteriérové oblasti a vytvoriť tak jed-
notnú komunikačnú sieť. Privátna 5G sieť umožňu-
je jednoducho realizovať presuny výrobných liniek, 
strojov, robotov, skladových regálov alebo iných 
zariadení v priestore kedykoľvek bez dodatočných 
investícií,“ opisuje R. Končok.

Kampusová sieť je lokálna privátna bezdrôtová 
sieť, ktorá funguje nezávisle od verejnej mobilnej 
siete, je prispôsobená individuálnym potrebám pre 
konkrétne použitie a vyhovuje súčasným, ale naj-
mä budúcim požiadavkám v oblasti Priemyslu 4.0. 

vodne a primárne vyvinutá pre bezdrôtové spojenie 
dvoch pevných bodov. Naopak, 5G infraštruktúra je 
primárne navrhnutá pre mobilné použitie. To nám 
umožňuje pokrývať nielen celý logistický a výrobný 
priestor, ale aj vonkajšie priestory,“ opísal pri spus-
tení projektu Miroslav Hampel, generálny riaditeľ 
Kvados Group. Technológia sietí piatej generácie 
našla svoje uplatnenie napríklad aj v automobi-
lovom sektore v závode spoločnosti Continental 
v Brandýse nad Labem, kde väčšie prepojenie 
výrobných zariadení, ale aj autonómnych vozidiel 
pohybujúcich sa po priemyselnom areáli zvýšilo 
efektivitu aj bezpečnosť.

TRH ZATIAĽ VÝHODY NEPOZNÁ
Napriek nesporným výhodám je zatiaľ technoló-
gia privátnych 5G sietí v slovenských logistických 
parkoch skôr výnimkou. „Zatiaľ také požiadavky 
registrujeme v minimálnej miere, 5G sieť môžu re-
alizovať len licencovaní operátori,“ potvrdzuje riadi-
teľ developerskej spoločnosti Panattoni Slovensko 
Erik Ivaničko. Výhodou 5G sietí pritom je to, že ich 
spoľahlivosť umožňuje použitie aj v interiéri, čím 
sa napríklad zníži potreba budovania kabeláže. 
„Môžu nahradiť lokálne počítačové siete. V prie-
mysle môže 5G podporiť vývoj nových technológií, 
ako sú robotika, automatizácia, inteligentné mesto 

a ďalšie. Developeri môžu vy-
tvárať aplikácie a systémy, 
ktoré umožňujú tieto inovácie 
v rôznych odvetviach,“ dodáva.

Dôvodov, prečo fi riem s privát-
nymi 5G sieťami pribúda len 
pomaly, je podľa expertov via-
cero. Prvým je potreba zvyšo-
vať povedomie o ich výhodách, 
ale aj možnosť ich vyskúšania 
v praxi. „Aj preto Slovak Tele-

kom zriadil na Technickej Univerzite v Košiciach 
privátnu 5G sieť a testovací priestor, kde sa fi rmy 
môžu jednak zoznámiť s benefi tmi, ktoré 5G siete 
prinášajú, a zároveň si v spolupráci s univerzitou 
môžu v reálnej praxi riešenia aj otestovať,“ pozýva 
R. Končok.

Výhodou kampusovej siete je to, že poskytuje mož-
nosť použiť iba vybrané zariadenia v rámci kampu-
su, čo zvyšuje úroveň zabezpečenia a kontroly. Túto 
sieť je zároveň možné prispôsobovať či kombinovať 
s verejnými sieťami. Cieľom kampusových sietí je 
zabezpečiť podnikom možnosť využívať moderné 
digitálne komunikačné technológie s podporou 5G 
bezdrôtových sietí na zefektívnenie ich pracovných, 
výrobných a prevádzkových procesov. Využitím pri-
vátnych 5G kampusových sietí priemyselné podniky 
zároveň získajú vysokú bezpečnosť, spoľahlivosť, 
vysokú prenosovú rýchlosť dát s nízkou latenciou 
siete, ako aj schopnosť pripojiť k sieti obrovské 
množstvo zariadení. Kombinácia 5G technológie 
a privátnej kampusovej siete prináša revolučné 
možnosti digitalizácie vo výrobných odvetviach, ako 
aj v logistike, zdravotníctve, obchode či mnohých 
iných oblastiach.

Ďalším benefi tom je vysoká úroveň bezpečnosti, 
keď že privátna sieť využíva licencované frekvenčné 
pásmo. Všetky zariadenia komunikujúce v sieti sú 
pripojené prostredníctvom uzatvorenej skupiny SIM 
kariet. „Nie je teda možné pripojiť sa do danej siete 
bez toho, aby ste mali v zariadení SIM kartu, ktorá 
v tejto sieti dokáže komunikovať,“ dopĺňa expert.

PRVÁ PRIVÁTNA SIEŤ 
NA SLOVENSKU
Konkrétnych príkladov zavedenia privátnej 5G siete 
je zatiaľ na Slovensku málo. Priekopníkom je spo-
ločnosť Asseco CEIT, ktorá prevádzkuje privátnu sieť 
v areáli svojho výskumno-vývojového centra v Žiline. 
„Siete piatej generácie považujem za evolúciu, po-
mocou ktorej je možné priniesť revolúciu,“ hovorí 
Peter Mačuš, technický riaditeľ 
spoločnosti Asseco CEIT. „Dáta 
sú základom každého pokro-
ku. Meniť procesy, podniky či 
spoločnosť je možné predo-
všetkým na základe dát,“ do-
dáva. Spoločnosť Asseco CEIT 
vyvinula nový rad podbiehacích 
mobilných robotov, ktorý je plne 
pripravený na 5G technológiu 
v privátnych sieťach.

Ďalšie príklady môžeme nájsť neďaleko za hrani-
cami. V logistike využíva túto technológiu naprí-
klad spoločnosť Kvados vo svojom robotizovanom 
sklade v českom Paskove. „Doteraz využívaná wifi  
sieť, ktorá je dnes štandardom v logistike, má svoje 
limity. Ide jednoducho o technológiu, ktorá bola pô-

Evolúcia, 
ktorá prinesie revolúciu

„Siete piatej generácie považujem za evolúciu, 
pomocou ktorej je možné priniesť revolúciu. 
Dáta sú základom každého pokroku. Meniť 
procesy, podniky či spoločnosť je možné pre-
dovšetkým na základe dát.“

PETER MAČUŠ
technický riaditeľ

Asseco CEIT

PRELOMOVÝM PARAMETROM 
5G SIETÍ JE TO, ŽE 

SÚKROMNÁ FIRMA ICH MÔŽE 
PREVÁDZKOVAŤ LOKÁLNE 

V RÁMCI SVOJHO VÝROBNÉHO 
ČI LOGISTICKÉHO AREÁLU.
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Celkovo je v Košiciach pre odbornú verejnosť, štu-
dentov či akademikov k dispozícii viac ako desať 
funkčných modelov, ktoré sa v budúcnosti môžu 
stať súčasťou priemyselného využitia. K dispozícii 
sú viaceré funkčné modely, ktoré dokážu demon-
štrovať hlavné benefi ty technologického 5G rieše-
nia v praxi ako vysoký počet pripojených zariadení, 
vysoká prenosová rýchlosť či nízka latencia. Všetky 
slúžia ako praktická ukážka toho, čo nové techno-
lógie dokážu v budúcnosti priniesť v oblasti Prie-
myslu 4.0.

SLOVENSKO OPÄŤ LETARGICKY ZAOSTÁVA
Druhým a zrejme vážnejším 
dôvodom slabého rozvoja sú 
obmedzené možnosti podpory 
nasadzovania tejto modernej 
technológie zo strany štátu. „Na 
Slovensku je to s podporou mo-
dernej infraštruktúry pre Industry 
4.0 tak ako so všetkým. Podpora 
nie je,“ konštatuje Marek Galin-
ski, vedúci Automotive Innova-
tion Lab na Fakulte informatiky 
a informačných technológií Slovenskej technickej 
univerzity v Bratislave. Prostriedky na podporu by 
sa podľa neho dali nájsť v európskom Pláne obnovy 

a odolnosti. „Informácie a výzvy týkajúce sa Plánu 
obnovy má na svojom webe Ministerstvo investícií, 
regionálneho rozvoja a informatizácie, ktoré síce 

uvádza v dokumentoch k Plánu 
obnovy komponenty s názvom 
Konektivita a Digitálna ekonomi-
ka, v zozname aktuálnych výziev 
však neexistuje ani jedna, ktorá 
by tieto komponenty priamo pod-
porovala,“ dodáva.

Naopak, v susednom Česku 
ministerstvo priemyslu 5G tech-
nológie a ich popularizáciu ak-
tívne podporuje. „Cez aktivity 

ako publikovanie príručky ‚Siete 5G pre priemysel‘ 
alebo konkrétnymi výzvami umožňujúcimi čerpanie 
zdrojov pre privátne 5G siete, ako je Národný plán 

Ako by ste 5G 
sieť v logistike 

využili vy?

systemylogistiky@atoz.sk

systemylogistiky.sk

systemylogistiky

systemylogistiky

NAPRIEK NESPORNÝM 
VÝHODÁM JE ZATIAĽ 

TECHNOLÓGIA PRIVÁTNYCH 
5G SIETÍ V SLOVENSKÝCH 
LOGISTICKÝCH PARKOCH 

SKÔR VÝNIMKOU.

INZERCIA

Komerčná prezentácia

Ako sa svet mení a stáva sa čoraz viac zameraným na udržateľnosť, aj pod-
niky musia premýšľať o svojich stratégiách. Cushman & Wakefield ako líder 
v oblasti poradenstva komerčných nehnuteľností si veľmi dobre uvedomuje, 
ako logistika a výroba ovplyvňujú životné prostredie. ESG agenda je pre nás 
nielen diskutovanou témou, ale aj kľúčovým pilierom v našom prístupe. Pri 
výbere nehnuteľností pre našich klientov preto hľadíme nielen na komerčné 
aspekty, ale aj na technické štandardy budov.

„Bolo pre mňa potešením zastupovať klienta Scania, popredného sveto-
vého dodávateľa prepravných riešení vrátane ťažkých nákladných vozidiel 
a autobusov. Byť súčasťou tohto projektu bol krok vpred v našom dlhodo-
bom záväzku k udržateľnosti,“ hovorí Patrik Janščo, vedúci industriálneho 
tímu Cushman & Wakefield Slovensko. Priemyselná hala bude slúžiť ako 
servisné centrum ocenené certifikáciou BREEAM s najvyšším dosiahnu-
teľným hodnotením Excellent. V technickom vybavení sa uplatnia tepelné 
čerpadlá pre vykurovanie a zabezpečenie teplej vody, doplnené o inštaláciu 
FVE a ďalšie technológie.

„Scania sa do roku 2025 zaviazala znížiť emisie CO2 vo svojich prevádz kach 
o 50 % v porovnaní s rokom 2015. Postupne naše servisy vybavujeme tech-
nológiou, ktorá nám umožní znižovať závislosť od fosílnych palív a zároveň 
umožní našim servisom operovať do veľkej miery energeticky sebestačne. 
Nový servis v Žiline je toho ukážkovým príkladom a v tomto smere aj našou 
vlajkovou loďou na Slovensku,“ hovorí Tomáš Jindřich, Real Estate Manager 
Scania CER.

ESG AKO KĽÚČOVÝ PILIER V PRÍSTUPE 
CUSHMAN & WAKEFIELD
Scania bude mať novú vlajkovú loď v priemyselnej hale v CTPark Žilina Airport s certifikáciou BREEAM – Excellent

www.cushwakeindustrial.sk

Kontakt: 
Patrik Janščo 
Associate/Head of Industrial Agency, SK
Mobil: +421 903 486 379
E-mail: patrik.jansco@cushwake.com
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obnovy, ktorý vyčlenil 375 miliónov korún na zrých-
lenie vývoja komerčne použiteľných aplikácií pre 
5G siete,“ porovnáva R. Končok. A tak kým podpora 
na Slovensku absentuje, Fínsko spolu s USA na jar 
tohto roku deklarovali, že sa chcú stať svetovým 
lídrom v inováciách zameraných už na šiestu ge-
neráciu mobilných sietí.

5G otvára potenciál pre inovácie

„Zavedenie 5G technológie do logistiky ponúka obrovský potenciál na zvýšenie 
efektívnosti a zlepšenie celkovej výkonnosti a produktivity v oblasti logistických 
operácií. Otvára potenciál pre inovácie, ako sú autonómne mobilné roboty, ich 
inteligentnú koordináciu, ako aj vysokú bezpečnosť komunikácie.“

RUDOLF KONČOK, Product Owner Industrial IoT, Slovak Telekom
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CTPARK NETWORK

Sme Parkmakeri
CTPark Network je najväčší integrovaný európsky systém 
prvotriednych biznis parkov s komplexnými službami a flexibilnými 
priestormi. Naše parky sa nachádzajú vo viac ako 200 lokalitách 
v 10 krajinách, od Severného až po Čierne more.

CTParky vytvárajú živé podnikateľské ekosystémy, ktoré zásobujú 
trhy v celej Európe. Sídlia v nich viacerí svetoví lídri v oblasti high-
tech výroby, R&D, logistiky či elektronického obchodu.

Naše tímy Parkmakerov pokrývajú všetky fázy vzťahu s klientom 
- od výberu lokality cez projektovanie a výstavbu až po dlhodobú 
správu nehnuteľností. Sme vašim strategickým partnerom 
a zabezpečujeme vám zázemie potrebné na to, aby ste sa mohli 
naplno sústrediť na svoje podnikanie.

Fotovoltika na strechách hál

Nabíjacie stanice pre elektromobily

Retenčné nádrže

Úprava zelene a podpora miestnej biodiverzity

CTPark Košice
- Strategická poloha vedľa Medzinárodného letiska Košice a diaľnice D1
- Ideálny priestor pre logistické a výrobné spoločnosti
- 26,000 m2 voľných skladových priestorov už v roku 2024

CTPark Trnava
- Strategická poloha na križovatke diaľnice D1 a rýchlostnej cesty R1
- Lokalita rovno vedľa automobilového závodu Stellantis
- 14,000 m2 prémiových priestorov aktuálne k dispozícii

CTPark Banská Bystrica
- Výborná dostupnosť z rýchlostnej cesty R1
- 20.000 m2  priestorov vhodných najmä pre logistiku a výrobu

CTPark Žilina Airport
- Priamo na diaľnici D1
- Ideálna lokalita pre logistické a automotive spoločnosti
- 30,000 m2 voľných priestorov

CTPARK TRNAVA CTPARK ŽILINA AIRPORT

CTPARK BANSKÁ BYSTRICA CTPARK KOŠICE
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Development

VVytiahnuť skladové police čo najvyššie od zeme sa 
môže zdať na prvý pohľad ako jednoduché riešenie 
zvýšenia celkovej kapacity. Detailnejší pohľad však 
odhalí viaceré obmedzenia, ktoré ambície develo-
perov pri výškovej výstavbe krotia. Parametre prie-
myselných hál v mnohých ohľadoch defi nujú prísne 
regulácie a nariadenia. Rast smerom nahor v sú-
časnosti brzdia aj nepriaznivé ceny stavebných ma-
teriálov. Mnohé problémy dokážu vyriešiť moderné 
technologické riešenia, tie však vyžadujú značné 
investície. Defi nujúcim faktorom sa napokon vždy 
stávajú dopyt a ekonomická návratnosť.

ŠTANDARDY URČUJE TRH AJ ÚRADY
Dostupnosť voľných pozemkov v atraktívnych lo-
kalitách zatiaľ na Slovensku nie je taká nízka, aby 
z úvah o maximalizovaní svetlej výšky skladových 
hál robila pálčivý problém. Aktuálne trendy v za-
hraničí však naznačujú, že patrí k možným rieše-
niam. „Obvykle staviame nehnuteľnosti so svetlou 
výškou 10 metrov, čo je dlhodobo zaužívaný logis-

tický štandard v regióne strednej Európy, avšak 
na západných trhoch pozorujeme trend poskyto-
vať sklady so svetlou výškou 12 metrov,“ priblížil 
Jakub Randa, lízingový manažér spoločnosti Prolo-
gis. Developeri zároveň môžu svoje projekty pláno-
vať len do výšky platných regulácií. „Samozrejme, 

Príchod nových investorov, potreba výrobných fi riem vytvárať väčšie zásoby či 
prudký rozmach internetového predaja. Faktorov, ktoré živia rast trhu priemy-
selných nehnuteľností, je viacero. Dopyt po skladových priestoroch stimuluje 

výstavbu nových hál a rozširovanie logistických parkov. Stúpajúce ceny 
a klesajúca dostupnosť pozemkov v logisticky atraktívnych lokalitách 
nútia zamyslieť sa nad tým, prečo haly rastú najmä do šírky a čo limituje 
ich rast nahor.

Článok pripravil Vladimír Maťo

JE TRENDOM 
PLNÝM VÝZIEV

Dostupnosť pracovnej sily sa v jednotlivých regiónoch Slovenska výrazne líši.
FOTO: Stow Group

Námorné, letecké a kontinentálne balenie  |  Nakládka a vykládka kontajnerov a kamiónov   |  
Krátko- i dlhodobé externé skladovanie aj nadrozmerného tovaru  |  Prenájom montážnej haly až  5400 m2 s mostovými žeriavmi

www.deufol.sk | www.deufol.com

20 rokov priemyselnej logistiky 
years of industrial logistic
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Protipožiarna ochrana drží haly pri zemi

„V mnohých prípadoch by sme mohli postaviť aj 25 metrov vysokú halu. Výšku 
budovy obmedzujú hlavne stabilné hasiace zariadenia (SHZ) a medzinárodné nor-
my. Ak je požadované SHZ, obmedzenie je zvyčajne do 12 metrov. Ak by to malo 
byť viac, zvyčajne je potrebné dodatočné regálové sprinklerové istenie. Toto je 
technicky možné, ale stojí klientov extra náklady a zvyčajne sa pridaná výška 
nevyrovná dodatočným nákladom.“

IVAN PASTIER, 
Business Development Director, CTP Slovakia

maximálna výška stanovená územným plánom je 
jasne defi novaný limit. Myslím si ale, že spoločnos-
ti, ktoré sú interne pripravené na skladovanie vo 
výškach, sú schopné nájsť projekty, ktoré daným 
požiadavkám vyhovujú,“ hodnotí stav trhu Erik 
Ivaničko, riaditeľ slovenskej pobočky Panattoni. 

RAST HÁL DO VÝŠKY
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„Väčšie výšky najčastejšie požadujú výrobné spo-
ločnosti, napríklad kvôli žeriavom, mezanínom či 
viacpodlažným kancelárskym priestorom,“ upresnil 
Jakub Soták, projektový manažér centra Sihotpark.

STAVAŤ DO VÝŠKY NIE JE LACNÉ
„Legislatíva je jedna vec, no limitujúca je aj cena 
výstavby takéhoto skladu, ktorá je fi nančne nároč-
nejšia, keďže vzniká potreba nakúpiť drahšie tech-
nológie, aby sa daná výška skladu vedela využiť,“ 
argumentuje Roman Setvák, šéf konštrukčného 
oddelenia spoločnosti P3 na Slovensku. „Výška 
skladu tiež súvisí so stanovenými váhovými limit-
mi,“ dodáva.

Na to, že vyššia svetlá výška ide ruka v ruke s potre-
bou vyššej nosnosti podláh, poukazuje aj Alexandra 
Gačevičová, obchodná riaditeľka BHM Group. „Bez 
vyššej nosnosti klienti často nedokážu plne zužit-
kovať celú výšku budovy a naskladniť viac tovaru 

25 metrov vysokú halu, hovorí riaditeľ spoločnos-
ti CTP na Slovensku Ivan Pastier. K povinnostiam 
prevádzkovateľa priemyselnej haly však patrí aj 
implementácia takých riešení, aby bola zaistená 
bezpečnosť prevádzky.

„Výšku budovy obmedzujú hlavne stabilné hasia-
ce zariadenia (SHZ) a medzinárodné normy, ktoré 
upravujú SHZ. Ak je požadované SHZ, jeho obme-
dzenie je zvyčajne do 12 metrov,“ vysvetľuje Ivan 
Pastier. „Čím vyššia je hala, respektíve čím vyšší je 
aktívne využívaný skladovací priestor, tým kvalitnej-
šie musí byť  ošetrený proti  prípadnému požiaru,“ 
súhlasí projektový manažér skupiny Arete Tomáš 
Tenzer.

Riešením pre zabezpečenie nevyhnutnej protipo-
žiarnej ochrany vo vysokej hale by podľa neho bolo 
napríklad dodatočné regálové sprinklerové istenie. 
Experti sa však zhodujú, že výzvou pri zavádzaní 
technológií je najmä ich fi nančná náročnosť. „Toto 
je technicky možné, ale stojí klientov extra náklady 

na meter štvorcový. V posledných rokoch sa kvôli 
úrokovým sadzbám, infl ácii a požiadavkám na ze-
lené riešenia výrazne zvýšili náklady na výstavbu 
a požiadavky na vyšší štandard tlačia cenu nahor 
ešte viac,“ dodáva a poukazuje, že rozdiely v cene 
nájmov za existujúcu verzus novú budovu sú v sú-
časnosti podstatne vyššie, ako to bolo v minulosti.

Okrem samotnej nosnosti podlahy rastú s výškou 
skladovej haly aj nároky na jej rovnosť. „Pri využi-
tí plnej svetlej výšky musí zákazník brať ohľad na 
rovnosť podlahy vo svojom sklade a mal by staviť 
na skutočne kvalitnú manipulačnú techniku. Tieto 
faktory môžu mať markantný vplyv na bezpečnosť 
manipulácie s tovarom vo výške 12 metrov nad ze-
mou,“ argumentuje Jakub Randa.

BEZPEČNOSŤ PREVÁDZKY JE PRVORADÁ
Územné plány bežne neobmedzujú výšku budovy, 
v mnohých prípadoch by bolo možné postaviť aj 

INZERCIA

Námorné, letecké a kontinentálne balenie  |  Nakládka a vykládka kontajnerov a kamiónov   |  
Krátko- i dlhodobé externé skladovanie aj nadrozmerného tovaru  |  Prenájom montážnej haly až  5400 m2 s mostovými žeriavmi

www.deufol.sk | www.deufol.com

20 rokov priemyselnej logistiky 
years of industrial logistic
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Investícia má odrážať 
budúce plány

„Automatizácia má jednoznačne veľký vplyv 
na výšku skladu. Spoločnosti však musia sta-
rostlivo zvažovať a investovať do vhodných 
technológií a infraštruktúry na základe svojich 
špecifi ckých potrieb a budúcich plánov. Auto-
matizácia v skladových operáciách sa stáva 
stále dôležitejšou aj vďaka zvyšujúcim sa ná-
rokom na efektivitu, rýchlosť a presnosť.“

ERIK IVANIČKO
riaditeľ

Panattoni 
Slovakia



Development

a zvyčajne sa pridaná výška nevyrovná dodatočným 
nákladom,“ dodáva Ivan Pastier.

KEĎ SI OBLOHU NÁROKUJÚ SUSEDIA
Pri výbere vhodnej lokality pre logistický areál je 
dôležitým parametrom jeho dostupnosť čo najšir-
ším spektrom druhov dopravy. Blízkosť diaľnice je 
samozrejmosťou, no napríklad aj susedstvo letiska 
je z pohľadu mnohých nájomníkov vítaný bonus či 
dokonca nevyhnutnosť. „Musíme brať do úvahy 
bezpečnostné požiadavky súvisiace napríklad 
s blízkosťou letísk či iných strategických objektov,“ 
pripomína Jakub Randa. 

narážať na svoje limity. Vhodným a priestorovo 
efektívnym riešením aj pod vysoké stropy sú regály 
s úzkymi uličkami, obsluhované vysokoregálovými 
zakladačmi, ktorých dosah významne prevyšuje 
štandard desiatich metrov. „Nie je pravidlom, že 
zákazníci v budove s 12-metrovou svetlou výškou 
majú vždy automatizované prevádzky. Samozrej-
me, vyššia svetlá výška znamená viac miesta aj 
pre automatizačné riešenia a vzhľadom na vysoké 
počiatočné investície nemusí dávať zmysel najmä 
po ekonomickej stránke,“ pripomína Jakub Randa.

Plná automatizácia obsluhy skladu umožňuje uva-
žovať dokonca o násobkoch tejto výšky. Implemen-
tácia moderných automatizovaných regálov je však 
v konečnom dôsledku na rozhodnutí fi rmy, ktorá 
bude priestor využívať. „Spoločnosti musia starost-
livo zvažovať a investovať do vhodných technológií 
a infraštruktúry na základe svojich špecifi ckých 
potrieb a budúcich plánov. Automatizácia v sklado-
vých operáciách sa stáva stále dôležitejšou vďa-
ka zvyšujúcim sa nárokom na efektivitu, rýchlosť 
a presnosť,“ uzatvára Erik Ivaničko.

Fyzická blízkosť k letisku je pre klientov zväčša 
lepšou pridanou hodnotou než pridané metre svet-
lej výšky. „Ako príklad by som použil náš park pri 
Trenčíne, kde nám kvôli blízkemu trenčianskemu 
letisku dali požiadavku na maximálnu svetlú výšku 
10 metrov. Táto výška je aj štandardom na trhu 
a väčšine nájomcov postačuje,“ opisuje svoju skú-
senosť Jakub Soták.

AUTOMATIZÁCIA ZVYŠUJE MOŽNOSTI
Čím sú regály v sklade vyššie, tým náročnejšou 
sa stáva aj ich obsluha. Štandardná manipulačná 
technika s manuálnou obsluhou pri nich začína 

Váha tlačí aj na cenu podlahy

„Vyššia svetlá výška ide ruka v ruke s potrebou vyššej nosnosti podláh. Bez vyššej 
nosnosti klienti často nedokážu plne zužitkovať celú výšku budovy a naskladniť 
viac tovaru na meter štvorcový. V posledných rokoch sa kvôli úrokovým sadzbám, 
infl ácii a požiadavkám na zelené riešenia výrazne zvýšili náklady na výstavbu a po-
žiadavky na vyšší štandard tlačia cenu nahor ešte viac.“

ALEXANDRA GAČEVIČOVÁ, obchodná riaditeľka, BHM Group

Aký vysoký sklad 
by ste dokázali 

využiť?

systemylogistiky@atoz.sk

systemylogistiky.sk

systemylogistiky

systemylogistiky
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PRIPOMEŇTE SI PRVÝ ROČNÍK 
CZECH & SLOVAK SUSTAINABILITY SUMMITU!

Czech & Slovak Sustainability Summit sa od ostatných akcií zameraných na udržateľnosť líši v mnohých 
ohľadoch, jedným z nich je komunikácia. Nepovažujeme ho totiž za jednodennú akciu, ale celoročnú. 

Od chvíle, kedy sa večer 20. apríla zavreli dvere WPP Campusu a 351 účastníkov prvého ročníka odišlo 
domov, zdieľame informácie a inšpiráciu, ktoré na summite zazneli, a to účastníkom aj širokej verejnosti. 

Táto komunikácia teraz dosiahla svoj vrchol. Celý obsah Slovak & Slovak Sustainability Summitu 2023 
je už dostupný v tlačenej aj video podobe...

Unikátna akcia skupiny:

PRÁVE VYŠIEL EXECUTIVE REPORT, 
KTORÝ SI MÔŽETE STIAHNUŤ AKO PDF.
• Textové zhrnutia všetkých 20 prezentácií a diskusií
• Fotogaléria s najlepšími snímkami z akcie
• Súhrn všetkých 10 prezentácií vo Vedeckej kaviarni
• Referencie od spokojných účastníkov a partnerov
• Predstavenie partnerov summitu 

a ich udržateľných aktivít
• QR kódy odkazujúce na všetky videá zo summitu

Stiahnuť executive report: 
www.SuSu2023.cz/report

ĎALŠÍ CZECH & SLOVAK SUSTAINABILITY SUMMIT UŽ V APRÍLI 2024!
• Už teraz pracujeme na programe druhého ročníka Czech & Slovak Sustainability Summitu, 

ktorý sa bude konať 25. 4. 2024, a to po novom v priestrannejšom a veľmi udržateľnom 
kongresovom centre Cubex Centrum Praha.

• Prosíme, zapíšte si tento termín do svojich kalendárov. 
Môžete použiť aj ofi ciálny .ics súbor summitu.

ZAUJAL VÁS SUMMIT? REGISTRUJTE SA UŽ DNES! BUDETE MAŤ SVOJE MIESTO ISTÉ.
WWW.SUSTAINABILITYSUMMIT.CZ/REGISTRACE

kongresovom centre 
Uložiť si ďalší 
summit do kalendára

PRIPOMEŇTE SI PRVÝ ROČNÍK VĎAKA VIDEO-
ZÁZNAMOM VŠETKÝCH PREZENTÁCIÍ A DISKUSIÍ.
• Dve panelové diskusie s lídrami udržateľnosti
• Štyri odborné prezentácie na témy súvisiace 

s udržateľnosťou a podnikaním
• Diskusia jeden na jedného o spolupráci medzi 

biznisom a vedou
• Dvanásť prípadových štúdií – udržateľné projekty, 

ktoré mali skutočný dopad na životné prostredie 
alebo spoločnosť

Pozrieť prezentácie a diskusie: 
youtu.be/M8bq9YOLd5o
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Prípadová štúdia No. 186

AUTONÓMNY ROBOT 
OD SLUNO ZRÝCHĽUJE ODBAVENIE 
OBJEDNÁVOK

A
Z distribučného centra Skladon sa stal showroom robotizácie pre širšiu logistickú 
komunitu. V lete bola spustená pilotná prevádzka prvého autonómneho robota od 
ostravskej fi rmy Sluno s cieľom zvýšiť kapacitu skladových operácií, zjednodušiť 
prácu operátorom, ale tiež manifestovať, aký má robotizácia v logistike do budúc-
nosti potenciál.

Článok pripravil Vladimír Maťo

Autonómny robot CartConnect má v mošnovskom 
fulfi llmentovom centre pre e-shopy na starosti 
prevoz tovaru z vychystávacích do baliacich zón. 
Skracuje čas na odbavenie jednotlivých objedná-
vok, čím šetrí zamestnancom až polovicu krokov 
a zrýchľuje tak celý vychystávací proces. Robot 
vykoná denne až 40 transportov s 20 boxmi. Pri 
prechode do ostrej prevádzky by mal jeho výkon 
narásť až osemnásobne, pričom fl otila by sa mala 
postupne rozrásť o ďalšie roboty.

Česká spoločnosť Skladon je špecialistom na 
fulfi llment, teda kompletný outsourcing logistiky 
pre internetové obchody. V Mošnove neďaleko 
ostravského letiska prevádzkuje sklad s rozlohou 
16-tisíc metrov štvorcových, naplnený desaťtisícmi 
produktov širokého spektra klientov. V lete tohto 
roku sa Skladon rozhodol zefektívniť vychystá-
vanie objednávok a siahol po riešení, ktoré patrí 
k najmodernejším na trhu. „Nad iniciatívou v ob-
lasti robotizácie sme premýšľali už dlhší čas, vní-
mame ju totiž ako prirodzenú súčasťou ďalšieho 
rozvoja,“ hodnotí Max Kovář, riaditeľ logistiky fi rmy 
Skladon. Hľadanie dodávateľa sa napokon skonči-
lo v ostravskej fi rme Sluno. „V polovici júna prišiel 
dopyt, nasledovali dva mesiace príprav vrátane 
nasadenia a máme za sebou niekoľko týždňov 
pilotnej prevádzky,“ hovorí o prvom kroku k robo-
tizácii prevádzky Jakub Míša, senior konzultant 
fi rmy Sluno.

SVOJPOMOCNÁ ROBOTIZÁCIA 
JE RIZIKOM
Realizácii projektu predchádzalo dôsledné posúde-
nie podmienok v sklade. Keďže AMR (Autonomous 
Mobile Robot) robot sa delí o skladové prostredie 
s ostatnými pracovníkmi skladu a ich technikou, 
ako sú manipulačné vozíky, základnou prioritou 
bolo navrhnúť robot s ohľadom na maximálnu bez-
pečnosť prevádzky. „Robot do ničoho nenarazí, ni-
koho neprejde, bezpečne zastaví aj v nečakaných 
situáciách,“ opisuje Jakub Míša a dodáva, že ďal-
šou dôležitou súčasťou prípravného procesu bola 
dôkladná analýza skladových procesov a ich častí, 
ktoré by mohli byť efektívne nahradené robotom. 
„Zistili sme, že náš hlavný cieľ spočíva v eliminácii 
neproduktívnej chôdze skladníka a rýchlom prepra-
vovaní tovaru a materiálu. Zvolili sme robotické rie-
šenie, ktoré je špecializované na prepravu, nie na 
manipuláciu s jednotlivými kusmi tovaru. To nám 
umožňuje dosiahnuť optimálnu efektivitu v sklado-
vom prostredí,“ upresnil.

Exkurzie SEELOG

Inšpirujte sa na prehliadkach logistických prevádzok!
www.slovlog.sk/registracia

23. – 24. 11. 2023

DOUBLETREE BY HILTON

BRATISLAVA
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V robotizácii chcú pokračovať

„Nad podobnou iniciatívou v oblasti robotizácie sme premýšľali už dlhší čas, 
vnímame ju totiž ako prirodzenú súčasťou ďalšieho rozvoja. V prípade, že sa 
nám skúšobná prevádzka robota osvedčí, určite nechceme zostať iba pri jed-
nom prototype.“

MAX KOVÁŘ, riaditeľ logistiky, Skladon



45
LOG-IN od roku 2004 podporuje 

inovácie v českej a slovenskej logistike.

Práve dôsledné posúdenie parametrov prevádzky, 
do ktorej má byť AMR robot nasadený, je podľa 
konzultanta fi rmy Sluno kľúčový. „V čase pandémie 
COVID-19 sa objavili ponuky typu ‚rozbaľ a pre-
vádzkuj‘, pripomínajúce robotický vysávač, ktorý si 
kúpite a doma sami sprevádzkujete. Ale tu hovorí-
me o nasadení v priemyselnom alebo skladovom 
prostredí, kde každá ‚chyba‘ robota môže spôsobiť 
veľké škody. Princíp ‚rozbaľ a prevádzkuj‘ chápeme 
skôr ako zjednodušenie pochopenia toho, že imple-
mentácia robota trvá pomerne krátky čas. Aby sa 
robot mohol pohybovať v sklade, je naozaj otázka 
niekoľkých hodín, avšak to ešte neznamená, že 
bude niečo užitočne vykonávať,“ hovorí Jakub Míša.

WES PREPÁJA ROBOTY S WMS AJ ERP
Okrem samotného AMR robota poskytla fi rma Slu-
no klientovi aj súvisiace služby a pomohla zaviesť 
potrebnú infraštruktúru. Balík zahŕňa nabíjaciu 
stanicu, ovládaciu techniku, potrebné značenie 
pre obsluhu a ďalšie komponenty. Nevyhnutnou 
súčasťou sú školenia o základnej údržbe a riešení 
neštandardných situácií, čo umožňuje zákazníkovi 

prevádzkovať robot samostatne. Okrem toho ponú-
ka servis, pravidelný monitoring a pravidelnú pre-
ventívnu údržbu.

V rámci pilotnej prevádzky dostá-
va robot požiadavky na prepravu 
tovaru prostredníctvom tabletu. 
V ostrom fungovaní bude kom-
pletne integrovaný so skladovým 
systémom a všetky úlohy bude 
plniť automaticky na základe 
štandardného vychystávacieho 
procesu. Pre jeho fungovanie bolo nutné vyčleniť 
vhodné zóny, odkiaľ bude vybraný tovar odoberať, 
a taktiež pozmeniť celkové nastavenie pickingové-
ho procesu. Na kontinuálne sledovanie a hodnote-
nie robota slúžia dashboardy systému Warehouse 
Execution System (WES), ktorý tiež dodala fi rma 
Sluno. WES vie komunikovať s robotmi rôznych 
dodávateľov a prideľovať im úlohy na základe in-
formácií z ERP a WMS. Disponuje prehľadom o vy-
užití robotov a informuje o počte splnených alebo 
čakajúcich úloh.

V prípade, že by Skladon do svojho distribučného 
centra v budúcnosti implementoval viac robotov, 
prejavil by sa ich synergický efekt. Vďaka tomu by 
bolo možné lepšie a dynamickejšie plánovať, rozde-
ľovať kapacity či upravovať jednotlivé procesy. To by 
sa mohlo stať už v dohľadnom čase. „V prípade, že 
sa nám skúšobná prevádzka robota osvedčí, určite 
nechceme zostať iba pri jednom prototype,“ dopĺňa 
implementáciu autonómneho robota Max Kovář.

ĽUDIA V SYNERGII S TECHNOLÓGIAMI
Rast mzdových nákladov a dlhodobý nedostatok 
zamestnancov na trhu práce dnes trápi väčšinu 
fi riem. A presne tieto problémy dokážu vyriešiť au-
tonómne roboty. Výhodou je ich veľmi rýchle na-
sadenie a voľný pohyb v rámci skladu bez ďalších 
dodatočných stavebných úprav. „Robot nám doká-
že pomôcť so zvýšením produktivity v rámci skla-
dových operácií a uvoľniť tak ruky zamestnancom, 
ktorí môžu venovať čas a energiu iným úlohám. 
Okrem toho sa postará o urýchlenie vychystávania 
objednávok, čo následne pocíti aj samotný ob-
chodník, pre ktorého býva rýchlosť ich odbavenia 
vo vzťahu k spokojným zákazníkom kľúčová,“ kon-
štatuje Max Kovář.

Priestory distribučného centra Skladon sa stali 
miestom, kde je možné ďalším fi rmám naživo de-

monštrovať, aké majú robotické 
technológie v logistike prínos. 
„Najlepší spôsob, ako presved-
čiť zákazníka, je ukázať mu robot 
priamo v sklade. Veľký prínos 
vnímajú po prvých dňoch aj za-
mestnanci, pretože im robot šetrí 
množstvo nachodených krokov. 
Je skvelé, že si s ním vytvorili 
osobný vzťah a berú svojho ‚Kar-

la‘ ako neúnavného parťáka v plnení každoden-
ných úloh,“ komentuje Jakub Míša.

NÁVRATNOSŤ INVESTÍCIE 
OSTÁVA NA DOHĽAD
Návratnosť investície do tejto technológie závisí 
od niekoľkých kľúčových faktorov. Jedným z nich 
je spôsob nasadenia robota a jeho rola v proce-
se. Vplyv má nielen to, aké vzdialenosti robot na-
miesto ľudského skladníka prekonáva, ale aj akým 
spôsobom môže vylepšiť a optimalizovať existujúce 
pracovné postupy. „Zvyčajná návratnosť investície 
do tohto typu technológie sa pohybuje medzi 1‚5 
až 3 rokmi, a to s ohľadom na všetky uvedené fak-
tory. Je dôležité vykonať dôkladnú analýzu a zhod-
notenie, aby ste mohli presne určiť, kedy sa vaša 
investícia vráti a začne vám generovať zisk. Na to 
tiež slúži možnosť si túto technológiu vyskúšať vo 
vlastnej prevádzke ešte pred jej zaobstaraním,“ 
hovorí Jakub Míša. Dôležitým aspektom je aj pre-
vádzková efektivita robota, a to vrátane schopnosti 
pracovať v nepretržitej prevádzke vrátane víkendov 
a sviatkov pri zachovaní svojej výkonnosti. Samo-
zrejme, treba zohľadniť aj čas, ktorý robot potrebu-
je na dobíjanie energie.

Vpustili by ste 
robot do svojho 

skladu?

systemylogistiky@atoz.sk

systemylogistiky.sk

systemylogistiky

systemylogistiky
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INZERCIA

VÝHODOU JE ICH VEĽMI 
RÝCHLE NASADENIE A VOĽNÝ 
POHYB V RÁMCI SKLADU BEZ 

ĎALŠÍCH DODATOČNÝCH 
STAVEBNÝCH ÚPRAV.

Riziko premenené 
na výhodu

„Veľký prínos vnímajú po prvých dňoch aj 
zamestnanci, pretože im robot šetrí množstvo 
nachodených krokov. Je skvelé, že si s ním 
vytvorili osobný vzťah a berú svojho ‚Karla‘ ako 
neúnavného parťáka v plnení každodenných 
úloh.“

JAKUB MÍŠA
senior 

konzultant
Sluno



Žena v logistike

LLogistika nie je uzavreté odvetvie. Každá preprava, 
každá paleta a jej pohyb v sklade je určitým pre-
javom obchodnej výmeny. Porozumenie dynamike 
predaja a nákupu, zákonom dopytu a ponuky je 
pre správne riadenie logistiky priam nevyhnutnos-
ťou. Helena Lišková rozumie obom týmto svetom 
a počas doterajšej kariéry z nich svoje skúsenosti 
čerpala striedavo. „Kariérny rast, či ten môj, alebo 
všeobecne, vnímam ako súhru okolností, kde 
zohráva dôležitú úlohu istá miera šťastia a z veľ-
kej časti odborná spôsobilosť, odvaha a priprave-
nosť,“ hovorí. Od nákupu cez prácu na projektoch 

Helena Lišková
LOGIKA UKRYTÁ
V LOGISTIKE JE FASCINUJÚCA

Snažím sa nerobiť unáhlené rozhodnutia, ale dôsledne 
analyzovať dáta, hovorí Helena Lišková.
FOTO (2×): Dr.Max

Počet lekární Dr.Max na Slovensku túto jeseň prekročil hranicu 
400 prevádzok, čím sa dlhodobý cieľ priblížiť lekárenskú starost-
livosť ľuďom, ktorí ju potrebujú, naplnil opäť o čosi viac. Spolu 
s internetovou lekárňou a e-shopom tvoria zázemie najväčšej 
lekárenskej spoločnosti na slovenskom trhu. Dostupnosť lekáren-
ského i doplnkového sortimentu stojí na precízne zosúladenej 
logistike, na ktorú dozerá riaditeľka logistiky Helena Lišková. 

Jej mimoriadne odhodlanie prekonávať 
výzvy a zlepšovať zabehnuté procesy oce-
ňujú nielen doma, ale aj v zahraničí.

Článok pripravil Vladimír Maťo

Helena Lišková rýchlo dopĺňať. „Dostala som 
príležitosť byť súčasťou projektovej kancelárie 
a podieľala som sa na výstavbe skladov. V rámci 
riadenia projektov som získala skúsenosti a roz-
šírila si kompetenciu v oblasti prevádzky a infor-
mačných technológií,“ vymenúva. Získaný rozhľad 
jej umožnil uplatniť sa u popredného hráča v seg-
mente veľkoobchodného predaja potravinárskeho 
a nepotravinárskeho spotrebného tovaru pre 
registrovaných podnikateľov. „Tam som získala 
potrebné zručnosti a know-how v oblasti logistiky 
a riadenia skladov,“ nadväzuje H. Lišková.

Súčasťou tímu Dr.Max Holding SK je od roku 
2020. Prvou oblasťou, ktorej sa po príchode do 
fi rmy ujala, bolo nastavenie procesov v oblasti 
internetového predaja. Už po roku však svoju 
pozornosť presmerovala na zefektívnenie proce-
sov, digitalizáciu dát a implementáciu softvéru 
pre distribúciu a logistiku. „Musím priznať, že 
stagnácia na jednom mieste je mi veľmi vzdialená 
a rada sa učím nové veci, snažím sa posúvať veci 
dopredu, vylepšovať už zabehnuté,“ vysvetľuje. 
Kariérny rast v tíme lekárenského lídra na trhu 
aj naďalej pokračoval a v týchto dňoch si Helena 
Lišková pripomína ročné výročie rozhodnutia prijať 
ponuku viesť celú logistiku v spoločnosti.

PREHĽAD AJ 
VO VÍRE UDALOSTÍ
„Fascinuje ma logika, ktorá je v celom našom 
odvetí ukrytá a na ktorej je to celé de facto posta-
vené,“ opisuje svoju vášeň pre logistiku Helena 
Lišková. Na základe vlastných skúseností potvr-
dzuje, že tomuto odvetviu rozhodne nechýba 
dynamika. Obzvlášť v posledných rokoch, keď 
doň míľovými krokmi vstúpil technologický pokrok 
v podobe robotiky a umelej inteligencie. Ani každo-
dennej operatíve v pozícii riaditeľky logistiky však 
nechýba rozmanitosť.

„Som neustále v teréne a každý deň je iný,“ pri-
znáva. Vzápätí však dodáva, že ani vo víre pracov-
ných podnetov nie je priestor na to, aby stratila 
prehľad. „Základom pracovného dňa sú pravi-
delné statusy s mojimi tímami, na ktorých v prí-
pade potreby okamžite hľadáme nevyhnutné rie-
šenia, prechádzame množstvo dát, plánujeme,“ 
vysvetľuje.

výstavby skladov, s návratom k obchodu cez ria-
denie internetového predaja, sa vypracovala až na 
riaditeľku logistiky spoločnosti Dr.Max, trhového 
lídra v lekárenskom segmente.

STAGNÁCIA 
NIE JE POHODLNÁ
Aj keď vstupom do sveta veľkoobchodu a distribú-
cie bola práca nákupcu, paletu zručností si začala 



Pour allez plus loin sur ce sujet,
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RIADENIE EXPANZIE 
NA DVOCH FRONTOCH
Logistika spoločnosti Dr.Max Holding SK, ktorú 
riadi cez spoločnosť ViaPharma SK, je v súčasnosti 
v štádiu masívnej expanzie a každodennou agen-
dou je rozvoj dvoch nových skladov. A aby okolnosti 
neboli príliš jednoduché, oba sklady sa nachádzajú 
na opačných koncoch krajiny. V Košiciach Helena 
Lišková spolu so svojím tímom túto jeseň fi nalizuje 
implementáciu modernej technológie v rozbiehajú-
com sa sklade. Ten bude zázemím pre sídlo dcér-
skej spoločnosti ViaPharma SK, ktorá sa zaoberá 
veľkodistribúciou liekov a zdravotníckych pomô-
cok. V tristo kilometrov vzdialenom Senci sa záro-
veň aktívne podieľa na výstavbe skladu, kde spo-
ločnosť rozširuje kapacity pre svoju „distribučku“ 
ViaPharma.

Nové sklady spoločnosti Dr.Max Holding SK budú 
výrazne iné než tie, v ktorých Helena Lišková 
svoju kariéru začínala. „Od papiera a pera cez 
faxom odosielané objednávky sme sa dnes dostali 
k elektronickému toku dát,“ hovorí. Nové projekty 
preto realizuje s dôrazom na maximálne vyťaženie 
možností modernej logistiky. Automatizovaný tok 
tovarov a digitálna výmena dát budú základom 
ich efektívneho využitia. „V našom odvetví cítiť 
extrémny rozvoj technológií, robotizácie a automa-
tizácie, prístup a vyžívanie dát pri nastavovaní pro-
cesov a určite aj AI. V čom vidím pokrok, je aj prí-
stup ľudí a učenie sa dôverovať viac technológiám, 
čo určite pomáha rozvoju samotnému,“ dodáva.

Máte otázky pre 
Helenu Liškovú?

systemylogistiky@atoz.sk

systemylogistiky.sk

systemylogistiky

systemylogistiky

MIKROMANAŽMENT 
MA NEBAVÍ
Kľúčom úspešného napredovania v dynamicky sa 
meniacom svete logistiky je podľa Heleny Liškovej 
vytvorenie kvalitného tímu. Tvoriť ho musia odbor-
níci. Tých zároveň nestačí nájsť, je potrebné dať im 
aj dostatočný priestor a dobré podmienky. Len tak 
môžu svoje schopnosti a skúsenosti nielen v plnej 
miere uplatňovať, ale aj ich ďalej rozvíjať. S pod-
porou expertného tímu je potom omnoho ľahšie 
nájsť aj druhú dôležitú prísadu úspechu – odvahu 
podstúpiť riziko. Samozrejme, v zdravej miere.

„Považujem sa za otvoreného človeka, viem byť 
prísna, ale zároveň spravodlivá. Uprednostňujem 
racionálne uvažovanie vychádzajúce z dát,“ hovorí 
na margo svojho manažérskeho prístupu Helena 
Lišková. Na svoj tím sa zároveň snaží klásť také 

nároky, aby sa naň mohla vždy v plnej miere spo-
ľahnúť. „Od ľudí v tíme očakávam predovšetkým 
samostatnosť,“ podotýka. „Niečo ako mikroma-
nažment ma naozaj nebaví. Podporujem kariérny 
rast. Lenivosť, výhovorky alebo ukrývanie problé-
mov sa mi doslova bridí,“ dodáva.

MEDZINÁRODNE 
OCENENÁ SNAHA
Dôkazom správne nastavených priorít a postu-
pov v práci Heleny Liškovej nie sú len projekty 
dotiahnuté do úspešného konca. Jej prácu, prí-
nos a dosiahnuté výsledky v oblasti skladovania 
a logistiky si nedávno všimli aj uznávaní profesio-
náli na odbornej konferencii Elevate 2023. Profi l 
a výsledky riaditeľky logistiky v Dr.Max Holding SK 
zaujali odbornú porotu natoľko, že v silnej konku-
rencii nominantiek z celej Európy udelila ocenenie 
Körber Women Leaders in Supply Chain práve jej. 
Toto ocenenie je dôkazom pracovnej sily a spoloč-
nosť Körber ju udeľuje ženám, ktoré svojím prí-
kladom pomáhajú posilňovať a inšpirovať ďalšiu 
generáciu vedúcich pracovníkov v oblasti sklado-
vania a logistiky.

Helena Lišková v dátumoch

1997 – 2002 – spoločnosť Stor Cad Computers IT Buyer

2008 – 2017 – spoločnosť Metro Cash and Carry, Category Manager

2018 – 2019 –  spoločnosť Metro Cash and Carry SK, 
Project and Process Manager

2020 – 2021 –  spoločnosť Dr. Max Holding SK, Ecommerce Project 
Manager

2021 – 2022 – spoločnosť Dr. Max Holding SK, Head of PMO

2022 – súčasnosť –  spoločnosť Dr. Max Holding SK, 
Supply Chain Director

Čísla a zaujímavosti

 8 264  –  m2 je celková rozloha 
skladovej plochy e-shopu 
drmax.sk v Senci

 7 215  –  m2 je celková rozloha 
skladovej plochy distribučnej 
spoločnosti ViaPharma SK 
v Košiciach

 450 000   –  kusov produktov mesačne 
sa expeduje z e-shopu 
Dr.Max

 63  –  miliónov eur boli celkové 
výnosy skupiny Dr.Max 
Holding SK v roku 2022

 400  –  lekární tvorí sieť Dr.Max 
na Slovensku



NA HRANICI AUTOMATIZÁCIE
Dedoles je známy svojimi unikátnymi veselými 

produktmi, ktoré si fi rma dáva vyrábať na 
mieru. „Z toho vyplývajú dva dôležité fak-

tory ovplyvňujúce prevádzku. Je to vyššia 
zásoba spojená s MOQ a efektívne ria-

denie jej uskladnenia. A vysoká úro-
veň kontroly kvality na vstupe, ktorá 
dokáže byť extrémne detailná,“ 
poukazuje M. Šarišský.

Napriek mimoriadnym nárokom 
na kontrolu kvality výrobkov 
a vysokému počtu objednávok 
expedovaných na viaceré zahra-
ničné trhy sa fi rme darí vyka-
zovať pozoruhodnú efektivitu 
fulfi llmentu. „V procese vychystá-
vania sme sa dostali v priemere 
až na 240 vychystaných kusov 

za hodinu, čo už atakuje hranice 
možného manuálneho vychys-

távania bez využitia 
robotických 

I
Členovia prestížneho Klubu logistických manažérov mali v septembri opäť príležitosť čerpať inšpirá-
ciu z návštevy moderného skladu. Tentokrát bola hostiteľom spoločnosť Dedoles. Distribučné cen-
trum pre internetový obchod s originálnym oblečením a doplnkami využíva priestory v areáli logistic-
kého parku P3 Park Senec.

Článok pripravil Vladimír Maťo

Internetový obchod Dedoles zaznamenal v posled-
nej dekáde dynamický rast. Pôvodne predajca 
ponožiek s vtipnými obrázkami zaznamenal od 
vzniku v roku 2012 exponenciálny rast, roz-
šírenie portfólia i expanziu na zahraničné 
trhy. Na doterajšom vrchole v roku 2021 
obchod útočil na stomiliónovú hranicu 
ročných tržieb. Trhové výkyvy posled-
ných rokov prinútili fi rmu racionalizo-
vať svoj chod, no pokračuje s ambí-
ciou prekonať svoje doterajšie 
úspechy.

PRIMERANE 
VYUŽITÝ PRIESTOR
V roku 2021 sa spoločnosť 
Dedoles v rámci expanzie pre-
sťahovala a svoje skladové záze-
mie vybudovala v areáli P3 Park 
Senec. Momentálne prevádzka 
skladu využíva približne 8 000 
metrov štvorcových plochy. Približne 
tretinu zaberá paletový sklad s veľmi 
úzkymi uličkami. Regály od fi rmy Stow 
s viac ako 6 500 paletovými pozíciami 
obsluhujú poloautomatické regálové zakla-
dače Still s navigáciou Optispeed na konkrétne 
naskladňovacie a vyskladňovacie miesto a s pre-
pojením systému Warehouse Management Sys-
tem (WMS).

Vedľa paletového skladu sa nachádza zóna vychys-
távania s viac ako 15 000 policovými pozíciami. 
Tovar je umiestnený podľa miery obrátkovosti 
rastúcej smerom k 34 baliacim staniciam. 
„Horná hranica výkonu v sezóne sa hýbe 
na úrovni 11 000 vychystaných položiek 
za hodinu. Mimo sezóny v sklade pra-
cuje do 20 ľudí a v sezóne ich počet 
narastie až na takmer 100 pracovní-
kov,“ opisuje Marián Šarišský, mana-
žér prevádzky a logistiky v spoloč-
nosti Dedoles.

NA NÁVŠTEVE 
V SKLADE DEDOLES

KLM 

Z rozsiahleho distribučného centra online obchodu 
Dedoles putujú pestrofarebné ponožky a desiatky 

ďalších produktov do krajín naprieč Európou. Sklad 
sa aj vďaka vysokej miere digitalizácie procesov 

a efektívnemu usporiadaniu regálov a políc 
môže pochváliť mimoriadne vysokou efektivitou 

prípravy objednávok.

MARIÁN ŠARIŠSKÝ 
MANAŽÉR PREVÁDZKY 
A LOGISTIKY DEDOLES

STRETNUTIA POMÁHAJÚ RÁSŤ 
SPRÁVNYM SMEROM
„Je obrovskou výhodou pozrieť sa, ako pra-
cujú iní, aký je štandard v danom odvetví, 
inšpirovať sa využitím technológií a vypo-
čuť si skúsenosti. Výmena týchto znalostí 
následne pomáha vylepšovať procesy vo 
vlastnej prevádzke a smerovať implementá-
cie technológií tým správnym smerom.“
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dukt podľa toho, ako sa bude správať, 
či už vo vychystávacej, alebo skladovej 
zóne,“ vysvetľuje M. Šarišský.

ČARO VEĽMI 
ÚZKYCH ULIČIEK
Distribučný sklad spoločnosti 
Dedoles v Senci si prišli prezrieť 
dvanásti členovia Klubu logistic-
kých manažérov. Mali možnosť 
vidieť zavedené riešenia v reál-
nej prevádzke a diskutovať o ich 
výhodách a limitoch. Po prezentá-
cii skladu sme sa ich opýtali, ktoré 
z videných riešení ich zaujali najviac 
a ako by bolo z ich pohľadu možné 
procesy ešte vylepšiť.

Dobre nastavené procesy, prispôsobené 
špecifi ckým potrebám, sú kľúčom k efek-
tívnemu využitiu zdrojov fi rmy, pripomína 
Alexander Alstock, obchodný riaditeľ spoloč-
nosti Stow na Slovensku. „Čo by som vypichol, 
sú úložné miesta na palety na konci regálových 
radov vo VNA sklade s úzkymi uličkami. Toto rieše-
nie sa nazýva P&D Station (Pick & Deposit Station) 
a zákazník vďaka nemu môže zvýšiť kapacitu skla-
dovania a ukladať tam prázdne palety, alebo naprí-
klad palety s vychystaným tovarom, ktorý potom 
odoberie ďalší vozík. Tým sa urýchli prietok tovaru 
v sklade,“ hodnotí.

Implementáciu moderného riešenia v podobe 
skladu s úzkymi uličkami a vychystávaním pomo-
cou systémových regálových zakladačov vyzdvi-
hol aj Martin Urban, výkonný riaditeľ slovenského 
zastúpenia spoločnosti Jungheinrich. „V prípade, 
že sa zvýši obrátkovosť skladu, odporúčam zvážiť 
nasadenie automatického skladu menších pre-
praviek a vychystávanie zásielok systémom ‚tovar 
k obsluhe‘ s cieľom zvýšiť efektívnosť a hustotu 
skladovania. Ďalšie zvýšenie efektívnosti a trans-
parentnosti je možné dosiahnuť prepojením sys-
tému pre riadenie skladového hospodárstva a pod-
nikového informačného systému,“ odporúča.

technológií,“ hodnotí M. Šarišský. Efektivita vychys-
távania je teda porovnateľná s obdobím, keď mal 
sklad fi rmy rozlohu 500 metrov štvorcových a port-
fólio produktov tretinovú veľkosť.

PROCESY POD DROBNOHĽADOM
Kľúčom k vysokej efektivite procesov v sklade 
spoločnosti Dedoles je ich precízna digitalizácia. 
Celá prevádzka je riadená systémom EMANS 

od spoločnosti Anasoft, ktorý je šitý na mieru 
potrebám spoločnosti Dedoles. V roku 2020 

toto jedinečné riešenie uspelo v súťaži 
o najlepšiu logistickú inováciu LOG-IN. 

Systém vytvára virtuálnu kópiu celého 
skladu, vďaka ktorej má každá skla-

dová pozícia svoje vlastné digitálne 
dvojča. „Podchytili sme už 95 % 

všetkých procesov prevádzky. To 
nám vytvorilo možnosti, ako hlb-
šie využiť prepojenosť systému, 
kde napríklad už pri príjme 
reaguje systém na daný pro-

ČO JE KLM?
Klub logistických manažérov má svoje zastú-
penie v Česku aj na Slovensku. Na Slovensku 
ho tvorí viac ako sedemdesiat logistických 
manažérov alebo konateľov fi riem, ktorí sa 
pravidelne stretávajú, diskutujú, navštevujú 
logistické prevádzky, alebo idú len tak na 
pohár vína. Dianie v klube môžete sledovať 
v reportážach v časopise Systémy logistiky 
a na jeho webe či na profesijnej sociálnej 
sieti LinkedIn. Tajomníčkou klubu je Tatiana 
Koššová (tatiana.kossova@atoz.cz), country 
manažérka vydavateľskej a eventovej spoloč-
nosti Atoz. Systémy logistiky sú mediálnym 
partnerom.

UPLYNULÉ A PLÁNOVANÉ AKCIE
marec 2023:  novoročná večera členov KLM v steak bare Meat Town

apríl 2023: návšteva distribučného centra Dr.Max

jún 2023:  spoločný obed na Národnom futbalovom štadióne

10. septembra 2023:  návšteva logistického centra Dedoles

23. novembra 2023:  stretnutie členov na logistickom kongrese SLOVLOG

SPOLOČNOSŤ DEDOLES A JEJ SKLAD V ČÍSLACH
1 845 724  objednávok expedoval obchod Dedoles v roku 2022

8 000 m2 je celková rozloha skladovej plochy

6 500  paletových pozícií sa nachádza v paletovej časti skladu

15 000 policových pozícií tvorí vychystávaciu zónu skladu

240  kusov za hodinu je priemer pracovníkov skladu v procese vychystávania

Staňte sa tiež 
členom Klubu 

logistických 
manažérov

systemylogistiky@atoz.sk

systemylogistiky.sk

systemylogistiky

systemylogistiky

syslogistiky



Predstavíme výhody informačných systémov riadenia skladu.

Zmapujeme príležitosti využívania námorných prístavov.
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SEND Předplatné spol. s r.o. 
E-mail: predplatne@atoz.cz

REGISTRAČNÁ ZNAČKA:
MK SR: 3571/2006

AUTORIZÁCIA:
Povolené Ministerstvom kultúry 
Slovenskej republiky

Odkazy na určité značky a ich použitie, 
či už vo forme textovej či obrazovej, 
zmienené v edičnej časti tejto 
publikácie, sú bezplatné. Sú použité 
iba za účelom poskytnutia informácií 
o tovare a značkách. Uverejnené 
materiály môžu byť ďalej publikované 
iba so súhlasom vydavateľa.

Ďalšie príležitosti pre inšpiráciu:

Komentujte
Zdieľajte

Informujte

m

Ste na konci. 
Nezabudli ste 
na niečo? V ďalšom vydaní nájdete:

Zamyslíme sa nad potenciálom brownfi eldov v developmente.

Vydáva:

Ďalšie články, dodatočné 
materiály, fotogalérie, 
komentáre a videá:
www.systemylogistiky.sk



„Moja vízia je, že tím 
má mať stabilné jadro, 
ale najslabší článok sa 
vždy musí meniť,“ hovorí 
v rozhovore Karol Kvak.

Slovensko zaostáva 
v budovaní privátnych 
5G sietí pre priemysel.

Firmy sa snažia odkloniť 
od naštrbeného modelu 
just-in-time dodávok.

Koncoročný zhon je 
pre logistiku e-shopov
intenzívnou záťažovou 
skúškou.

Czech and Slovak Sustainability 
Summit 2024
25. 4. 2024, Cubex Centrum Praha
www.sustainabilitysummit.cz



Kongres nie je iba sedieť v hoteli, ale dôležité je vidieť 
logistiku aj na vlastné oči v praxi

24. novembra 2023 SEELOG: 
POHĽAD DO ZÁKULISIA LOGISTICKEJ PREVÁDZKY

Jednou z najobľúbenejších častí programu SLOVLOG sú exkurzie SEELOG druhý deň kongresu, 
kedy majú účastníci možnosť vidieť logistiku v akcii. Tento rok sme pre vás pripravili návštevy 

troch špičkových logistických prevádzok na Slovensku. 
Kapacita je obmedzená a tí, ktorí sa na kongres registrujú ako prví, budú mať väčšiu šancu 

sa vybranej exkurzie zúčastniť. Buďte medzi prvými a zaistite si svoje miesto! 

CHCETE SA ZÚČASTNIŤ EXKLUZÍVNEJ NÁVŠTEVY JEDNEJ Z TÝCHTO LOGISTICKÝCH 
PLATFORIEM? ZAREGISTRUJTE SA NA KONGRES SLOVLOG EŠTE DNES! 

NAVŠTÍVTE WEBOVÚ STRÁNKU WWW.SLOVLOG.SK/REGISTRÁCIA.

23. – 24. 11. 2023DOUBLETREE BY HILTONBRATISLAVA

CENTRÁLNY SKLAD NAY / AUTOSTORE / ODDELENIE INTERNETOVÝCH OBJEDNÁVOK
Pre maloobchodného predajcu elektroniky Nay implementovala spoločnosť Element Logic riešenie automati-
zovaných skladov. Využila na to systém AutoStore, ktorého nasadenie prinieslo skupine Nay až štvornásobnú 
úsporu skladovej plochy. Sklad s rozlohou 30.000 m² sa nachádza v Prologis Parku v Senci neďaleko Bratislavy 
a zabezpečuje zásobovanie pre zákazníkov a predajne Nay na Slovensku a predajne Electro World v Česku.

EXKURZIU POVEDÚ:
Vladislav Krasický

riaditeľ logistiky

Zoltán Süll
manažér centrálneho 

skladu NAY

CENTRÁLNY SKLAD DM DROGERIE MARKT V SENCI 
Centrálny sklad dm drogerie markt s rozlohou 33 458 m² bol otvorený v roku 2022. Nachádza 
sa v logistickom parku Prologis v Senci. Nová hala má takmer dvojnásobne väčšiu skladovaciu 
plochu, ako mal pôvodný starý centrálny sklad v Senci. Výhodou  logistického parku v Senci  je 
výborná strategická poloha v bezprostrednej blízkosti najdôležitejšej dopravnej tepny 
Slovenskej republiky – diaľnice D1. 

EXKURZIU POVEDIE: Miroslav Klena
manažér logistiky

CONTINENTAL - NOVÉ LOGISTICKÉ CENTRUM  PNEUMATÍK V BERNOLÁKOVE 
Z distribučného centra sú pneumatikami zásobovaní zákazníci z 12 krajín strednej a východnej 
Európy už druhým rokom. Na ploche takmer 60-tisíc metrov štvorcových je uložených viac 
ako 600-tisíc pneumatík. Continental vybudoval nové distribučné centrum v Bernolákove 
neďaleko Bratislavy pre výhodnú polohu priamo pri diaľnici D1. Zo skladu je expedovaných viac 
ako 30-tisíc pneumatík z ponuky koncernu Continental denne.  

EXKURZIU POVEDIE: Miroslav Mituník,
team lead, regional inventory & logistics RDC Bratislava
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